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rzut okiem | ŁowIckIe AkceNTy NA dożyNkAch w UNIejowIe

Wieniec dożynkowy wykonany 
przez kGW w zielkowicach 

poświęcony został  
podczas dożynek województwa 

łódzkiego, które 20 września 
odbyły się w uniejowie. Uczestniczyli 
w nich  m.in. starosta Marcin kosiorek 

i radny miejski jakub wolski.  
Nie zabrakło strojów ludowych i innych 

akcentów łowickich, za sprawą 
zespołu Blichowiacy.  

Były też łowickie stoiska: starostwa, 
oSM w Łowiczu, kGw chruśle, kGw 

Urzecze oraz kGw Xiężanki z Bąkowa 
oraz Stowarzyszenia Miłośników Starej 

Motoryzacji Retro Łowiczanka. 
mwk

iNDekS

Czy wystarczy 
szczepionek
na grypę? str. 9

nadzieja na niższe
opłaty za śmieci
jeszcze nie umarła. str. 3

Wybory kwiatu 
Skierniewic
Mieszkanka 
Patok z tytułem 
Wicemiss 
Dzięki waszym głosom 
Adrianna Grzywacz, 
mieszkanka Patok w gminie 
Nieborów, zdobyła tytuł 
wicemiss w wyborach 
Kwiatu Skierniewic, które 
w tym roku wyjątkowo 
zostały przeniesione  
do internetu. 

Kwiat Skierniewic to wybory 
miss, które co roku odbywają się 
podczas Skierniewickiego Świę-
ta Kwiatów, Owoców i Warzyw. 
W tym roku święto w tradycyjnej 
formule nie zostało zorganizowa-
ne, dlatego także konkurs piękno-
ści przebiegał inaczej. 

W tegorocznej edycji Kwia-
tu Skierniewic wzięło udział 6 
kandydatek. Każda z nich zosta-
ła zaproszona do udziału w sesji 
zdjęciowej. Konkurs polegał na 
oddawaniu głosów (polubień) pod 
zdjęciem konkursowym swojej fa-
worytki. 

Uroczyste ogłoszenie wyników, 
koronacja i  dekoracja szarfami, 
nastąpiły w  sobotę 19 września 
w Pałacu Prymasowskim w Skier-
niewicach. 

Na Adriannę oddano 1100 
głosów, co pozwoliło jej zdobyć 
drugie miejsce i  tytuł I Kwiatu 
Skierniewic. Amelia Broniarek, 
Skierniewiczanka która wygrała, 
zdobyła ich 1300, natomiast pozo-
stałe cztery dziewczyny po około 
200 głosów każda. 

Adrianna studiuje dietetykę. Do 
konkursu zgłosiłam się w celu po-
szerzenia swoich zainteresowań, 
które wiążą się z modelingiem.

– Bardzo się cieszę, że miałam 
przyjemność wziąć udział w kon-
kursie. Myślę, że dzięki temu jesz-
cze bardziej uwierzę w siebie i być 
może pójdę dalej tą drogą – zapo-
wiada mieszkanka Patok.  aa 

Adrianna Grzywacz zdobyła 
w konkursie piękności drugie 
miejsce i tytuł I kwiatu Skierniewic. 
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Na zdjęciu panie z kGW zielkowice: janina Salamon, zofia podrażka, halina zarzycka i halina zawadzka. 
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Łowicz | wyraźne ożywienie w mieszkaniówce. To już setki ofert.

Wreszcie budują!
Pierwszy raz  
od wielu lat kilku 
deweloperów na 
raz już zaczęło 
lub zacznie 
niedługo realizację 
w Łowiczu inwestycji 
mieszkaniowych.  
I wszyscy mają 
chętnych  
na mieszkania!

W poniedziałek i  wtorek 21 
i 22 września członkowie Łowic-
kiej Spółdzielni Mieszkaniowej, 
podczas głosowania zaakcepto-
wali plany budowy nowego bloku 
na osiedlu Bratkowice. W głoso-
waniu, które odbyło się w siedzi-
bie spółdzielni, udział wzięło 212 
osób, z czego aż 162 osoby były 
inwestycji przychylne, 22 były jej 
przeciwne, 11 osób wstrzymało 
się od głosu, 1 głos był nieważny. 

Decyzja jest dla spółdzielni 
strategiczna i wyznacza jej nowy 
kierunek działania. Mający po-
wstać blok to inwestycja budowa-
na ŁSM od 1997 roku – bo wów-
czas został oddany do użytku blok 
nr 38 na Bratkowicach. Jak wia-
domo, spółdzielnia ma grunty na 
których może jeszcze inwestować. 

Obecny zarząd spółdzielni, któ-
rego prezesem jest Mariusz Sie-
wiera, przygotował już wstępną 
koncepcję budowy bloku, w któ-
rym będzie około 130 mieszkań – 
o czym pisaliśmy już w NŁ przed 

2 tygodniami. Na on zostać pobu-
dowany w ciągu najbliższych 3 lat 
na działce w rejonie ulic Burszty-
nowej i bł. Bolesławy Lament, ma 
kształt dwóch połączonych prosto-
kątów o powierzchni 6800 m². 

Dlatego koncepcja przewidu-
je, że blok byłby w kształcie litery 
C, usytuowany zostałby na szer-
szej części działki. O ile warunki 
geologiczne pozwolą, będzie mieć 
podziemny garaż na około 80 po-
jazdów. Będą też naziemne miej-

sca parkingowe. Na parterze prze-
widziane są lokale użytkowe. Na 
węższej części działki planowane 
jest pobudowanie 8 domów w za-
budowie szeregowej. 

Inwestycja byłaby realizowana 
z wkładów spółdzielców. Korzyst-
na dla nabywców lokali może być 
cena, ponieważ spółdzielnia nie 
może na tej inwestycji zarobić. 

Zanim jednak blok powsta-
nie, w październiku ŁSM planu-
je zrobić badanie rynku, w  któ-

rym zorientuje się, jakie są szanse 
na zasiedlenie. Już teraz zbiera-
ne byłyby deklaracje od zaintere-
sowanych. Jeśli ich liczba będzie 
wystarczająca, to zawierane będą 
umowy rezerwacyjne, Po ich pod-
pisaniu spółdzielnia planuje za-
lecenie wykonanie projektu bu-
dowlanego, badań geologicznych, 
a w dalszej kolejności występowa-
ła o pozwolenie na budowę i szu-
kała wykonawcy. Planowane za-
kończenie inwestycji to 2023 rok.

a niektórym to się już 
nie podoba
Tymczasem do ŁSM wpły-

nął protest podpisany przez 42 
osoby przeciwne budowie blo-
ku. W większości są to miesz-
kańcy domów jednorodzinnych 
przy ul. Bł. Lament, Bursztynowej  
i Szafirowej. 

Prezes  Mariusz Siewiera zapo-
wiada, że spotka się z nimi, żeby 
wyjaśnić, że plany budowy bloku 
nie są nowe, a płyta pod jego bu-
dowę położona została w latach 
90.  

Inwestycja jest zgodna z miej-
scowym planem zagospodarowa-
nia przestrzennego. 

Prace na korabce  
idą zgodnie  
z planem
Od czerwca tego roku przy uli-

cy Krudowskiego w  Łowiczu, 
w  ramach rządowego programu 
Mieszkanie+, trwa budowa trzech 
bloków. Mają one zapewnić 96 
mieszkań. 

Od czerwca udało się ukończyć 
dwie pierwsze kondygnacje. Jak 
powiedział nam kierownik robót 
Sławomir Mądzielewski, za dwa 
miesiące budynki powinny być 
już pod dachem. 

Wykonawcą inwestycji jest fir-
ma ZAB-BUD Andrzeja Zabo-
klickiego z  Warszawy. Wykonał 
on już wiele inwestycji, głównie 
w Warszawie. Są to m. in. przebu-
dowa dworca Warszawa Stadion 
czy modernizacja budynku fron-
towego Kancelarii Senatu.

Aktualnie w  firmie zatrudnio-
nych jest ponad 70 osób. Sławo-
mir Mądzielewski powiedział 
nam, że na terenie budowy w Ło-
wiczu pracuje od 30 do 50 z nich. 
Wkrótce będzie więcej. 

Kierownik robót zapewnia, że 
prace idą zgodnie z harmonogra-
mem.  

str. 5

Dwie z czterech kondygnacji bloków przy ul. krudowskiego, powstające w ramach programu Mieszkanie+,  
są już gotowe.

fo
T.

 k
IN

G
A

 S
o

B
c

zA
k

Już druga „Baszta”
dla Stanisława
madanowskiego. str. 17
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rzut okiem | AkcjA LewIcy – pRzyGoTowALI peTycję

W piątek, 18 września, przedstawiciele Lewicy  
zorganizowali przed łowickim ratuszem konferencję prasową. 
mówili tam o konieczności odebrania biskupowi  
Andrzejowi Dziubie tytułu Honorowego obywatela Łowicza.  
w związku z tym przygotowali akcję „obywatel Niehonorowy”, która 
jest wywołana tym, że biskup wiedział o przypadkach wykorzystywania 
seksualnego dzieci przez przynajmniej dwóch księży  
i nie podjął odpowiednich działań. 
Akcja wiąże się z petycją, którą będzie można podpisać w piątki 
i w soboty w godzinach targowych na targowisku w Łowiczu.  
podpisy będą zbierane aż do październikowej sesji Rady Miejskiej, kiedy 
to Lewica planuje złożyć petycję. ks

NASi DzieNNikArze Do WASzeJ DYSPozYCJi 
oD 8.30 Do 15.30
Telefon redakcyjny 500 105 817  
e-mail: mirka.wolska@lowiczanin.info
MiroSława wolSka-koBiereCka

kornonawirus | potwierdzony przypadek

Klasa i nauczyciele  
na kwarantannie
To mogło – i niestety nadal 
może – przydarzyć się 
uczniowi każdej szkoły. 
Tym razem ze skutkiem 
wykrycia koronawirusa 
zmaga się II LO  
im. Mikołaja Kopernika 
w Łowiczu. To szkoła do 
której uczęszcza blisko 400 
uczniów.

Popularny „Medyk” jest dru-
gą, po Przedszkolu nr 5, placów-
ką oświatową na terenie Łowicza, 
którą dotknął problem wirusa.  
W naszym regionie podobną sytu-
ację mieliśmy już także w Zespole 
Szkół w Bolimowie. 

Tym razem wirusa zdiagnozo-
wano u uczennicy klasy trzeciej. 
Dodatni wynik wykazał test, wy-
konany przy okazji planowanych 
badań lekarskich, niezwiązanych 
z Covid-19 – można więc stwier-
dzić, że w pewnym sensie wyszło 
to przypadkiem. Uczennicy od 
kilku dni nie było w szkole.

Dyrektor Agnieszka Ruta-Ku-
cińska została powiadomiona 
o  tym fakcie przez PSSE w Ło-
wiczu natychmiast po zdiagnozo-

waniu wirusa, we wtorek 22 wrze-
śnia. Zadzwoniła do uczennicy, 
która czuje się dobrze, przechodzi 
przez chorobę bezobjawowo.

Indywidualne telefony z  sane-
pidu odbierali też tego dnia inni 
uczniowie oraz nauczyciele, któ-
rzy mogli mieć kontakt z zarażo-
ną. Na kwarantannę zostali skie-
rowani jej koledzy i  koleżanki 
z klasy, potrwa ona jednak tylko 
do końca tego tygodnia (do nie-
dzieli włącznie), a wiec pięć dni. 
To samo dotyczy również 10 na-
uczycieli, jednak w  przypadku 
części z nich kwarantanna będzie 
krótsza niż te pięć dni, w zależno-
ści od tego, kiedy ostatni raz mieli 
lekcję w tej klasie. 

– Na ten moment nie jest roz-
ważane przejście na zdalny czy 
hybrydowy tryb nauczania – 
mówi dyrektor szkoły. – Ucznio-
wie na kwarantannie są po prostu 
zwolnieni z  lekcji. Nieobecność 
tak dużej grupy nauczycieli jest 
oczywiście dla szkoły dużym pro-
blemem organizacyjnym, trudno 
żeby nie było, ale radzimy sobie 
z  tym wyzwaniem. Pocieszają-
cym jest to, że okres kwarantanny 
jest dość krótki.  tm

oświadczenie  
MUkS Pelikan
Oświadczenie MUKS Pelikan 

Łowicz w  związku z  artykułem 
„Czy mogli odmówić pomocy?”, 
który ukazał się w 38 numerze ty-
godnika Nowy Łowiczanin z dnia 
17-09-2020.

W nawiązaniu do artykułu „Czy 
mogli odmówić pomocy?”, który 
ukazał się w Państwa tygodniku nr 
38 z dnia 17-09-2020, zarząd klu-

bu MUKS Pelikan Łowicz oświad-
cza: Nasz klub zatrudnia tylko 
i wyłącznie profesjonalistów, osoby 
posiadające odpowiednie kwalifi-
kacje i  doświadczenie – trenerów 
posiadających licencje UEFA wy-
magane przez PZPN. Każdy z na-
szych trenerów jest również prze-
szkolony w  zakresie udzielania 
pierwszej pomocy. Nieprawdą jest 
sugerowanie, że nasi trenerzy pra-
cują bezpłatnie i w wolnym czasie. 
Każdy z nich otrzymuje odpowied-
nie wynagrodzenie i prowadzi za-
jęcia regularnie, co najmniej trzy 
razy w tygodniu. 

W artykule pojawiają się wypo-
wiedzi nieznanych nam osób suge-
rujące nieodpowiednie zachowanie 
i niedopełnienie obowiązków przez 
nasz klub (naszych pracowników). 
W naszej ocenie w opisanym zda-
rzeniu trener zachował się właści-
wie i  odpowiednio do zaistniałej 
sytuacji, zabezpieczył odpowiednio 
złamaną rękę zawodnika, powia-
domił pogotowie i rodziców. 

Nie do końca rozumiemy, skąd 
w  artykule tyle słów atakujących 
klub i  uderzających w  jego dobre 
imię. Takie sytuacje jak ta opisana 
w  Państwa artykule się zdarzają 

i nie jest to pierwszy raz. Jako klub 
zawsze podejmujemy odpowiednie 
działania adekwatne do sytuacji. 
Zdrowie i  dobro zawodników jest 
dla nas na pierwszym miejscu.

ze sportowym pozdrowieniem
zarząd mukS Pelikan

od redakcji: W naszym tek-
ście nie było stwierdzeń atakują-
cych klub. Zawsze za to staramy 
się przedstawić sytuację dokład-
nie i wyczerpująco – stąd też róż-
ne oceny. Tak jest zawsze, gdy nie 
chce się pisać laurek.

Wojciech Waligórski

LiStY  
Do reDAkCJi

Wygoda | wyglądało bardzo groźnie 

Czołowe zderzenie  
przed miejscem pracy 

Do zderzenia z udziałem samo-
chodu osobowego i  busa doszło 
w  środę, 23 września, około go-
dziny 8.00 na drodze w miejsco-
wości Wygoda. 

Dla policjantów będzie ono ko-
lizją, jednak sami uczestnicy, jak 
i osoby postronne z pewnością za-
pamiętają je jako bardzo groźne. 

Wstępne ustalenia policjantów 
wskazują na to, że winę za spowo-
dowanie zdarzenia ponosi 23-letni 
mieszkaniec Sochaczewa, który 
jechał Oplem do pracy w  studio 
wideo w Wygodzie. Podczas skrę-
cania w lewo na teren posesji, nie 
ustąpił pierwszeństwa przejaz-
du nadjeżdżającemu z  przeciw-
ka samochodowi marki Volks-
wagen typu bus. Podróżowało 
nim dwóch mężczyzn: kierow-
ca w wieku 28 lat i jego pasażer 
w wieku 39 lat. Obaj są mieszkań-
cami powiatu łowickiego. 

Bus przewrócił się na bok, 
a  Opel uległ poważnym uszko-

dzeniom. Przez pewien czas dro-
ga była całkowicie nieprzejezdna. 

Na pomoc uczestnikom wy-
padku pospieszyli jako pierw-
si pracownicy studia wideo, bę-
dący kolegami z  pracy kierowcy 
Opla. Powiedzieli nam, że wybie-
gli na zewnątrz, ponieważ usłysze-
li głośny huk, a wtedy zobaczyli, 
że doszło do wypadku. Uspokoili 
się dopiero, gdy zobaczyli, że ich 
kolega z pracy, jak i pozostali po-
dróżni są przytomni i nie odnieśli 
dotkliwych obrażeń. 

Specjalistyczna pomoc zosta-
ła udzielona mężczyznom przez 
Zespoły Ratownictwa Medyczne-
go. Kierowca Opla i pasażer busa 
zostali zabrani do szpitala, jednak 
jeszcze przed południem go opu-
ścili. 

Wydarzenie spowodowało po-
ruszenie w  całej miejscowości, 
większość mieszkańców wyszła 
przed swoje domy, zaniepokojona 
tym, co się wydarzyło.  aa 

Gmina Bolimów | odpady – oferta droższa o 20% niż rok temu

Stawka za odpady w górę?
Niemiła niespodzianka szykuje 

się dla mieszkańców gminy Boli-
mów w 2021 roku. Od stycznia za-
płacą oni najprawdopodobniej o 5 
zł więcej od osoby za odbiór i za-
gospodarowania odpadów. Radni 
mają się zająć uchwałą w tej spra-
wie 31 września. Niemniej, po 
otwarciu przetargu, 10 września 
widać, że stawki pójdą w górę. 

Spółka ProZero (wcześniej 
Ekoserwis i Tönsmeier) jest od lat 

jedynym oferentem w przetargach 
organizowanych przez samorzą-
dy na naszym terenie. W otartym 
przetargu roczny koszt świadcze-
nia przez nią usługi wzrósł z 797 
tys. zł w tym roku, został podnie-
siony do 1 mln 97 tys. zł w roku 
2021, czyli o 20%. 

Zastępca wójta Patryk Koło-
sowski powiedział nam, że siłą 
rzeczy musi mieć to odbicie na 
wysokości stawek, zastrzegł przy 

tym, że przygotowując prze-
targ starano się zminimalizować 
koszty, przez ograniczenie zakre-
su usługi. Niemniej gmina musi 
spełniać wymogi w  tym wzglę-
dzie, narzucone odgórnymi prze-
pisami, np. częstszy odbiór odpa-
dów.

Projekt uchwały podnosi wy-
sokość stawki za odpady do 30,39 
zł od osoby za odpady posegre-
gowane, zaś kara administracyj-

na za nie wywiązywanie się z de-
klaracji o segregowaniu wyniesie 
60 zł. Nie mniej, gmina daje szan-
sę mieszkańcom obniżenia tych 
kosztów dzięki uldze w przypad-
ku posesji, na której znajduje się 
kompostownik w wysokości 7,20 
zł od osoby. Co oznacza, że ci 
mieszkańcy zapłacą 23,19 zł – bę-
dzie to zdecydowana większość 
mieszkańców, bowiem osób, któ-
re nie mają kompostowników na 
posesjach jest obecnie tylko 367. 
Obecnie mieszkańcy płacą za od-
biór odpadów posegregowanych 
18.15 zł od osoby.  tb

Górki | pomógł zapis z monitoringu 

Długo nie cieszył się kasą z cudzego portfela 
Mieszkaniec Łowicza przy-

właszczył sobie pieniądze z port-
fela, który chwilę wcześniej zgubił 
mężczyzna wychodzący ze sklepu 
Dino na Górkach. Do nieuczci-
wego znalazcy udało się dotrzeć 
dzięki pomocy ekspedientki, która 
postanowiła prześledzić zapis mo-
nitoringu. 

W sobotę 19 września, wycho-
dzący z  Dino Ukrainiec, który 
często odwiedza ten sklep, zgu-
bił na parkingu portfel. Gdy się 
o tym zorientował, wrócił do skle-
pu, aby go szukać. Portfela nigdzie 
nie było, ale jedna z ekspedientek 
postanowiła prześledzić na moni-
toringu, jak doszło do jego znik-

nięcia. Kamery zarejestrowały, jak 
mężczyzna po zrobieniu zakupów 
opuszcza sklep. Gdy jest już na 
parkingu sięga po coś do kiesze-
ni, a wówczas niczego nieświado-
my gubi portfel i odchodzi. Chwi-
lę później nadjeżdża samochód. 
Wysiadający z  niego mężczyzna 
znajduje portfel, jednak zamiast 

odszukać właściciela, przywłasz-
cza sobie zawartość, czyli około 
800 zł, a portfel wyrzuca. 

O zdarzeniu została poinformo-
wana policja. Po numerach reje-
stracyjnych samochodu udało się 
odnaleźć nieuczciwego znalazcę, 
który był kompletnie zaskoczony 
wizytą policjantów w jego domu. 
59-letni mieszkaniec Łowicza 
usłyszał zarzut przywłaszczenia, 
za co grozi mu kara do roku po-
zbawienia wolności.  aa 

Wypadek w Wygodzie wyglądał na bardzo groźny. w wyniku 
zderzenia bus przewrócił się na bok, a opel został poważanie uszkodzony. 
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Powiat łowicki | epidemia nie odpuszcza 

Zmarły kolejne dwie osoby 
Statystyki łowickiego Sanepidu powiększyły 
się w ostatnich dniach o dwa kolejne przypadki 
śmiertelne koronawirusa z terenu naszego 
powiatu. Obaj zmarli to mężczyźni, obaj cierpieli 
na choroby współistniejące. 

Trzecia od początku epidemii 
ofiara śmiertelna na naszym tere-
nie została uwzględniona w  ko-
munikacie z piątku, 18 września. 

Rzeczniczka prasowa wojewo-
dy łódzkiego Dagmara Zalew-
ska poinformowała nas, że zmarł 
64-letni mężczyzna, który pocho-

dził z powiatu łowickiego. Pacjent 
był hospitalizowany w  szpitalu 
MSWiA w Warszawie. 

Z kolei we wtorek, 22 wrze-
śnia, dyrektor łowickiego Sa-
nepidu Sławomir Mucha poin-
formował nas, że zmarł 76-letni 
mężczyzna, mieszkaniec powiatu 
łowickiego, który był hospitalizo-
wany w szpitalu im. Biegańskie-
go w Łodzi. 

Na terenie powiatu łowickie-
go jest obecnie 20 osób, które 
uzyskały dodatni wynik badania 
w kierunku SARS-CoV-2. W su-
mie od początku epidemii odnoto-
wano 282 przypadki koronawiru-
sa, w tym cztery śmiertelne. 

Na kwarantannie przebywają 
obecnie 84 osoby, zaś od początku 
epidemii zostały nią objęte 2094 
osoby.  aa 

od lewej: Sebastian walczak, wiktor Idzikowski i oskar kosenda.
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zm Bzura | zgodna rezygnacja ze sprzedaży działki w piaskach Bankowych 

Nadal szansa na niższe ceny za śmieci
Zarząd ZM Bzura zaskoczył członków 
swoją propozycją, jaką złożył podczas 
walnego zgromadzenia, 21 września. Zamiast 
rozpatrywania sprzeciwu wójta gminy Bielawy 
Sylwestra Kubińskiego wobec sprzedaży 
nieruchomości w Piaskach Bankowych 
i ponownego rozpatrzenia tej sprawy, zarząd 
przedstawił propozycję rezygnacji ze sprzedaży, 
robiąc tym samym krok w tył. 

Oficjalnym uzasadnieniem 
było pojawienie się nowej możli-
wości uzyskania nawet 100% do-
finansowania do budowy Zakładu 
Zagospodarowania Opadów we 
wspomnianych Piaskach Banko-
wych z Rządowego Funduszu In-
westycji Lokalnych. W kuluarach 
mówiło się jednak o tym, że zmia-
nę decyzji spowodowała presja 
opinii publicznej. Dało się prze-
cież zauważyć, iż wiele osób wy-
rażało niezadowolenie, że Zakład 
Zagospodarowania Odpadów, 
który miał być samorządowy, 
miałby zostać sprzedany firmie 
prywatnej. 

Tym bardziej, że nikt nie ma 
złudzeń, że byłby nim zaintereso-
wany kapitał zagraniczny – w tym 
przypadku niemiecki. Utrwa-
lenie monopolu, który powstał  
na tym rynku, rodzi obawę o dal-
szy wzrost cen, które już nie są 
małe, a w ostatnich latach wzrosły 
2-3-krotnie.

Przypomnijmy, że 24 sierpnia 
większością głosów – 14 głosami, 
przy 9 przeciwnych i 1 wstrzymu-
jącym, ZM Bzura podjął decyzję 
o sprzedaży inwestycji. Samorzą-
dowej idei bronili wówczas tyl-
ko wójtowie z powiatu łowickie-
go (choć nie wszyscy, bo delegaci 
z Domaniewic, Kiernozi i Kocie-
rzewa Płd. głosowali za sprzeda-
żą). W gronie samorządów prze-
ciwnych sprzedaży był m.in. wójt 
gminy Bielawy, którego Rada 

Gminy zobowiązała do podję-
cia wszelkich starań, aby do tej 
sprzedaży nie doszło, co uczynił.  
27 sierpnia złożył sprzeciw w ZM 
Bzura. 

Właśnie rozpatrzenie tego pro-
testu miało być jednym z  punk-
tów walnego zgromadzenia w mi-
niony poniedziałek, 21 września. 
Nieoczekiwanie już na wstępie 
zgromadzenia prezes Ryszard No-
wakowski zaproponował zmia-
nę porządku obrad, na co delega-
ci wyrazili zgodę. Pozostawiono 
rozpatrzenie sprzeciwu Sylwe-
stra Kubińskiego i ponowne gło-
sowanie nad sprzedażą, ale wpro-

wadzono punkt, w  którym było 
uchylenie sierpniowej uchwały 
o sprzedaży.

każdy samorząd  
może złożyć wniosek
Ryszard Nowakowski powie-

dział, że każdy z  samorządów 
mógłby złożyć wniosek do Fun-
duszu Inwestycji Lokalnych pro-
porcjonalnie do swojego udzia-
ły w  Związku Miedzygminnym. 
Termin upływa 30 września. „Na-
szych”, łowickich wójtów, bar-
dzo to zaskoczyło. Wójt gminy 
Łowicz Andrzej Barylski pytał 
czy faktycznie wniosek miałyby 

składać gminy, czy związek. Do-
dał, że najpierw „na wariata” po-
dejmowana była uchwała o sprze-
daży, a  teraz w taki sam sposób, 
bez konsultacji z  radą, ma pod-
jąć decyzję, że złoży wniosek 
o  dofinansowanie. Nie uspokoiła 
go odpowiedź Nowakowskiego,  
że do złożenia wniosku o dofinan-
sowanie nie jest potrzebna uchwa-
ła rady gminy. 

Wójt gminy Łyszkowice Adam 
Ruta też był zdziwiony, że propo-

zycja padła dopiero 21 września, 
skoro już w lipcu było wiadomo, 
że będą rządowe pieniądze na in-
westycje (o tym samym w innym 
momencie obrad mówił wójt gmi-
ny Zduny Krzysztof Skorwoń-
ski). Prezes ZM usprawiedliwiał 
się tym, że jego samorząd (Parzę-
czew) 21 września dostał pismo 
w  Urzędu Wojewódzkiego infor-
mujące o  możliwości ubiegania 
się o dofinansowanie z Rządowe-
go Funduszu Inwestycji Lokal-
nych. 

Burmistrz Głowna Grzegorz 
Janeczek bronił zarządu, mówiąc, 
że dopiero 24 sierpnia były ogło-
szone zasady wspomnianego rzą-
dowego funduszu. 

Wójt gminy Chąśno Dariusz 
Reczulski pytał, jaką można mieć 
gwarancję, że rady gmin wyrażą 
na to zgodę? Bo przecież samo-
rządy mają inne plany wykorzy-
stania tych pieniędzy (Chąśno ma 
już przygotowany wniosek o dota-
cję na inne zadania). 

Zastanawiał się też, czy jeśli 
we wrześniu nie zostanie złożo-
ny wniosek o dotację na budowę 
w  Piaskach Bankowych, to czy 
w październiku ZM ponownie bę-
dzie podejmował decyzję o sprze-
daży inwestycji.  

str. 10

Mirka wolSka 
-koBiereCka

mirka.wolska@lowiczanin.info

zgromadzenie zm Bzura jednogłośnie wycofało się  
z planów sprzedaży inwestycji w Piaskach Bankowych.  
czy uda się ją zrealizować? 
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zmianę decyzji 
spowodowała presja 
opinii publicznej. 
wiele osób wyrażało 
niezadowolenie, 
że zakład 
zagospodarowania 
odpadów, który miał 
być samorządowy, 
miałby zostać 
sprzedany firmie 
prywatnej. 

Łowicz | Szkoda, że po sezonie 

Koniec utrapienia 
rowerzystów
Zniszczona nawierzchnia 
z kostki brukowej na 
narożniku Starego Rynku 
i ul. 3 Maja jest od 
dłuższego czasu koszmarem 
dla jeżdżących rowerami, 
których koła wpadają 
między kostkę, nawet 
niebezpiecznie się klinując.

W miejscu tym jest też zapadli-
sko, a nie spływająca z niego woda 
dodatkowo ukrywa zagrożenie. 
Kałuża skłania też czasem kierow-
ców do nieroztropnych zachowań, 
jak gwałtowne jej omijanie.

Jest jednak dobra wiadomość: 
w  przyszłym tygodniu kostka 
zostanie naprawiana przez pra-
cowników Zakładu Utrzymania 
Miasta. Szkoda że właściwie na 
zakończenie sezonu rowerowego 
i niestety w dość wąskim zakresie. 
Prezes ZUM Grzegorz Gawroński 
powiedział nam bowiem, że kost-
ka zostanie przełożona tylko na 
kilku metrach kwadratowych, tam 
gdzie jest najbardziej zniszczona 
– taka decyzja zapadła we wtorek 
22 września na spotkaniu z burmi-
strzem Krzysztofem Kalińskim.

Z przekładania jej na większej 
powierzchni – rozważano nawet 
300 m² – zrezygnowano z obawy 
o paraliż ruchu na skrzyżowaniu 
i znaczne koszty – Prace w szer-
szym zakresie, nawet przy trzech 
brukarzach potrwałyby ponad ty-

dzień – powiedział nam prezes 
Gawroński, choć przyznał, że 
wówczas można byłoby pomyśleć 
o  jej wyrównaniu i  wykonaniu 
spadku w kierunku ulicy 3 Maja, 
gdzie woda deszczowa mogłaby 
spłynąć do kraty kanalizacji desz-
czowej. Gawroński powiedział 
nam jednak, że na pewno będzie 
powrót do tego tematu. 

Prace w  mniejszym zakresie 
zaplanowane na przyszły tydzień 
będą polegały na demontażu 
kostki i  poprawieniu podbudo-
wy i ponownym ułożeniu kamie-
ni z  zastosowaniem wypełnienia 
cementowo-żywicznego, które 
dłużej utrzyma kostkę na swoim 
miejscu. 

– Niestety, kostka w tym miej-
scu jest narażona na skutki dużego 
ruchu samochodowego, ponadto 
jest szczotkowana przez zamia-
tarki, które swoimi szczotkami są 
w stanie powoli usunąć spoiwo – 
opisuje przyczyny degradacji bru-
ku Grzegorz Gawroński.  tb

targowisko | Sezon grzybowy trwa – ale jak długo? 

Grzybiarze wołają o deszcz 
Na targowisku miejskim 
w Łowiczu od jakiegoś 
czasu trwa handel 
grzybami, które zostały 
uzbierane w pobliskich 
lasach. Handlarze 
przewidują jednak, że 
jeśli nie spadnie deszcz, 
tegoroczny sezon 
grzybowy nie potrwa 
długo. 

W sobotę 19 września na targo-
wisku najwięcej było maślaków, 
które można było kupić już po 5 zł 
za opakowanie. Popularne były też 
podgrzybki (7-8 zł), prawdziwki 
(10 zł) i rydze (8 zł). Do rzadkości 
należały natomiast kanie. 

U pana Edwarda Wodzyńskie-
go, poza śliwkami, można było 
kupić podgrzybki i  prawdziwki. 
Grzyby uzbierał dzień wcześniej 
w swoim prywatnym lesie w Ro-
góźnie. Przyznał, że nie handluje 
nimi dla zysku, ale z  chęci spo-
tkania się z ludźmi na targowisku. 
– W ostatnim czasie był wysyp 
grzybów, chociaż jest suchy rok. 
Jakby deszcze popadały, to jesz-
cze więcej będzie – powiedział 
w rozmowie z reporterem Nowe-
go Łowiczanina. 

Grzyby uzbierane w bolimow-
skich lasach oferowała z kolei na 
swoim stoisku pani Teresa z gmi-
ny Łyszkowice. – Jak ktoś wie, 

gdzie szukać, to wcale nie musi 
się zrywać wcześnie rano, bo i po 
południu pójdzie i nazbiera. Tylko 
trzeba mieć „swoje miejsce” – po-
wiedziała nam o sposobie na uda-
ne grzybobranie.

– Lubię chodzić na grzyby. Je-
śli uzbieram większą ilość, to wy-
stawiam na sprzedaż, bo wiado-
mo, że wszystko się samemu nie 
zje i nie ususzy – przyznała pani 
Jadwiga z Bolimowa, która han-

dlowała maślakami uzbieranymi 
w nieborowskich lasach. Przyzna-
ła, że grzybów w lasach jest dużo, 
ale często trafiają się robaczywe. 
Dlatego zawsze starannie je prze-
biera i na sprzedaż wystawia tylko 
te najładniejsze. 

Handlarze byli zgodni co do 
tego, że jeśli nadal noce będą ta-
kie zimne, a deszcz nie spadnie, to 
długo nie nacieszymy się grzyba-
mi w lesie.  aa Luźna kostka na skrzyżowaniu 

Starego Rynku i ul. 3 Maja.
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u pana edwarda Wodzyńskiego, poza pysznymi śliwkami, można było kupić podgrzybki i prawdziwki. 
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W sobotę na targowisku można 
było kupić m.in. grzyby. 
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które szkoły 
przyjęły najwięcej
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Łowicz | Nowy odcinek ul. Bolimowskiej

Po co te przystanki,  
skoro nie zatrzymuje się 
na nich autobus?
Jeden z naszych czytelników zwrócił nam uwagę na dwa niedziałające 
przystanki autobusowe linii nr 2 – na nowym odcinku ul. Bolimowskiej 
(pomiędzy dwoma rondami) i przed dworcem kolejowym Łowicz Główny. 
Zapytał nas dlaczego taka sytuacja jest utrzymywana, przecież łatwiej wielu 
osobom byłoby dostać się na dworzec, gdyby autobus tam stawał.

– Dwa razy byłem świadkiem, 
jak pasażerowie chcieli wysiąść  
z autobusu na jednym z dwóch 
nowych przystanków na nowym 
odcinku ul. Bolimowskiej, ale nie 
mogli. Kierowca na prośbę star-
szej kobiety powiedział: „To nie 
są nasze przystanki, nie zatrzymu-
ję się tutaj”. W konsekwencji wy-
siadła na ul. Bolimowskiej i musia-
ła biec na pociąg z przystanku aż 
za skrzyżowaniem z ulicą Żwirki  

i Wigury, to trzy razy dalej – po-
wiedział nam jeden nasz czytelnik.

Dodał też, że nie rozumie dla-
czego przystanki na nowej ul. Bo-
limowskiej nie zostały urucho-
mione, mimo że ulica wygląda 
na ukończoną od przeszło dwóch 
miesięcy.

Zwrócił też uwagę, że Miejski 
Zakład Komunikacji w Łowiczu 
od miesięcy wprowadza podróż-
nych w błąd i nic z tym nie robi. 

– Jadąc autobusem od ul. Nadbzu-
rzańskiej i minięciu przystanku  
na ul. Warszawskiej na wysokości 
„Academosa” na elektronicznych 
tablicach wewnątrz autobusu wy-
świetlany jest kolejny przystanek 
„Dworzec PKP”, a przecież au-
tobusy „dwójki” od dawna nie za-
trzymują się na przystanku przed 
dworcem – mówi.

Dyrektor MZK Bogdan Su-
chanek powiedział nam, że przy-

stanki na nowym odcinku ulicy 
Bolimowskiej nie zostały jeszcze 
formalnie przekazane mu pod za-
rząd, spodziewa się tego w naj-
bliższych tygodniach. Wówczas, 
jak zapowiada, czasowo zlikwi-
dowane zostaną dwa sąsiednie 
przystanki na ul. Warszawskiej 
przed „Academosem”. Suchanek 
powiedział też, że po wybudo-
waniu wiaduktu nad przejazdem  
w ul. 3 Maja zmianie ulegną też 
trasy linii autobusowych. Wów-
czas też będzie sens uruchomić 
przystanki na Warszawskiej.

Co do błędu na wyświetla-
czach, powiedział nam, że zo-
stanie on usunięty, bo niestety  
w najbliższym czasie autobu-
sy pod dworzec raczej nie wró-
cą. – Problemem dla nas są korki 
w momencie zamknięcia przejaz-
du i samochody parkujące na ul. 
Dworcowej, dochodziło tam do 
poważnych opóźnień, na które nie 
może być zgody – mówi. Dodał, 
że „dwójka” zatrzyma się przed 
dworcem najszybciej po zamknię-
ciu przejazdu kolejowego w ul.  
3 Maja lub dopiero gdy zakończą 
się prace przy budowie wiaduktu  
i ulic dojazdowych.  tb

Łowicz | Miejski przetarg na przebudowę

Młodzieżowa tańsza 
niż się spodziewano
W ratuszu otwarte zostały 
oferty złożone w przetargu 
na przebudowę ulicy 
Młodzieżowej, łączącej  
ul. Tuszewską z Papieską  
i Ułańską. Dwie najniższe 
oferty opiewają na połowę 
kwoty szacunkowej, 
planowanej przez ratusz. 

W ubiegłym tygodniu pisa-
liśmy o kontrowersjach wobec 
zakresu planowanej przebudo-
wy ulicy Młodzieżowej. Jedna  
z mieszkanek zadzwoniła do nas 
oburzona, że w specyfikacji zna-
lazło się jej poszerzenie i chod-
nik wzdłuż tej ulicy po stronie 
północnej na wysokości bloku  
nr 24, czyli w miejscu obecnie 
rosnącego żywopłotu, podczas 
gdy, jej zdaniem, na dwóch spo-
tkaniach na przełomie 2019/2020 
roku zapadła decyzja o rezygnacji 
z tych pomysłów.

Ratusz stoi jednak na stanowi-
sko, że obecny zakres jest kompro-
misem między wcześniejszymi 
planami a wolą mieszkańców. Ra-
tusz musi się śpieszyć z realizacją 

inwestycji, bowiem zyskał 50% 
dofinansowanie z Funduszu Dróg 
Samorządowych i musi ją rozli-
czyć w tym roku. Dlatego termin 
wykonania prac mija 4 grudnia. 

Przetarg okazał się też korzyst-
ny dla miasta. Do realizacji zada-
nia wybrana zostanie najprawdo-
podobniej firma JKM Mirex ze 
Skierniewic, której oferta jest naj-
niższa i opiewa na 528 tys. zł, czyli 
jest niższa o ponad połowę od sza-
cowanej wartości zadania – 1 mln 
104 tys. zł. Nieco droższą ofertę 
złożyła firma Wig-Kost spod Ło-
wicza – 585 tys zł, a najdroższą, 
opiewającą na ponad 850 tys. zł  
– kutnowska spółka Trakt. 

Zlecenie obejmuje poszerzenie 
jezdni z 4,5 do 5 m, położenie no-
wej nawierzchni asfaltowej, likwi-
dację obecnie istniejącego par-
kingu przy Szkole Podstawowej 
nr 7 oraz wybudowanie nowych 
miejsc postojowych do maksi-
mum 5 minut dla sześciu samo-
chodów, wyniesionych nad po-
ziom jezdni trzech przejść dla 
pieszych oraz poszerzenie wjazdu 
w tę ulicę z ul. Tuszewskiej, gdzie 
obecnie jest bardzo wąsko.  tb

Łowicz | Remont drogi osiedlowej na zatorzu

Dojazd do Dino: plusy i minusy
Prace budowlane związane 
z powstaniem sklepu 
Dino na ul. Bolimowskiej 
ruszyły w połowie maja br. 
Cztery miesiące później 
mieszkańcy pobliskich 
bloków mogą już powoli 
oddychać z ulgą, 
bo dobiegają one końca.

Ostatnią fazą prac remonto-
wych związanych z budową skle-
pu Dino jest remont osiedlowej 
drogi wewnętrznej, która będzie 
jednocześnie drogą dojazdową  
do parkingu sklepu. Wykonaw-
cą tej inwestycji jest również fir-
ma Krot Invest KR Inżynieria Sp.  
z o.o. SKA, która zajmowała się 
budową sklepu. 

Zarówno w maju, kiedy roz-
poczynano budowę nowego skle-
pu na Zatorzu, tak i teraz, wśród 
mieszkańców zdania odnośnie tej 
inwestycji są podzielone.

– Nie przeszkadza mi sam 
sklep, bo jego budowa przyczyni-
ła się do uporządkowania tego te-
renu. W tym momencie obawiam 
się jednak wzmożonego ruchu 

związanego z dostawami towaru  
i przemieszczającymi się klienta-
mi – mówi nam pani Magda.

– Fajnie, że ta droga została 
wyremontowana, bo poprawi to 
dojazd pod blok. Szkoda jednak, 
że wiąże się to z ruchem aut do-
stawczych do sklepu – uważa pani 
Barbara.

– Teraz uciążliwy jest na pewno 
sam remont drogi, ten hałas zwią-
zany z poruszaniem się koparki 
czy ciężarówki dowożącej piasek, 
czy wywożącej gruz. Może póź-
niej nie będzie aż tak źle. Czas po-
każe – twierdzi pani Ewelina.

Od negatywnych głosów aż 
huczy jednak wśród mieszkań-
ców najbliższego bloku, przy ul. 
Baczyńskiego. Zarzucają oni in-
westorom, że teraz będą mie-
li jeszcze gorszy widok z okna 
niż wcześniej – na ścianę sklepu 
oraz śmietniki. Ponadto uważają,  
że budynek zaciemnia im miesz-
kania.  ksl

remont drogi osiedlowej, która również będzie drogą dojazdową do dino.
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Przystanki autobusowe przy 
nowym odcinku ul. Bolimowskiej 
są obecnie nieczynne.
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dokończenie ze str. 1

Budowa, według planu, ma 
trwać 17 miesięcy, tak więc pod 
koniec listopada przyszłego roku 
prace powinny się zakończyć. 

karski tylko trochę 
opóźniony
Jeszcze w  tym roku z  budo-

wą bloku mieszkalnego „Aparta-
menty przy Bursztynowej” na os. 
Bratkowice w narożniku ulic Tu-
szewskiej i  Bursztynowej ruszyć 
ma przedsiębiorca Dariusz Kar-
ski. Powstanie on w miejscu roze-
branej już kotłowni w sąsiedztwie 
bloku nr 44 Łowickiej Spółdzielni 
Mieszkaniowej. Budynek o  sze-
ściu kondygnacjach będzie miał 
podziemny garaż i  do 45 miesz-
kań o powierzchni – od 30 do nie-
spełna 50 m² lub większych – za-
leżeć to będzie od indywidualnych 
potrzeb zamawiającego.

Inwestycja miała ruszyć już na 
przełomie września i  październi-
ka, termin ten jednak przesunie się 
w czasie, Karski powiedział nam, 
że powodem są uzgodnienia, któ-
re należy przeprowadzić ze spół-
dzielnią. – Robimy wszystko aby 
rozpocząć inwestycję w tym roku 
– zadeklarował.

Budowa ma potrwać około 
roku. Jak przyznaje deweloper, 
zainteresowanie mieszkaniami 
jest duże, część z  nich szczegól-
nie na niższych kondygnacjach, 
jest już zarezerwowanych, są jesz-
cze wolne powierzchnie, jednak 
jak przyznał jeśli nie znajdą zain-
teresowania, to mieszkania te będą 
przeznaczone pod wynajem. 

na Żabiej wszystko już 
zarezerwowane
Za dwa lata przy ulicy Żabiej, 

w  sąsiedztwie parku Mickiewi-
cza i placu zabaw, ma zostać od-
dany do użytku trzykondygnacyj-
ny budynek mieszkalny. Grzegorz 
Wach, przedstawiciel lokalnego 
inwestora, firmy Budra, powie-
dział nam, że na dniach firma wy-
stąpi do starostwa o  pozwolenie 
na budowę. Roboty chciałby roz-
począć jeszcze w tym roku.

Proces wystąpienia o  pozwo-
lenie przeciągnął się w czasie ze 
względu na konieczne konsulta-
cje z urzędem Konserwatora Za-
bytków w  Łodzi. Budynek przy 
Żabiej powstanie bowiem w stre-
fie ochrony konserwatorskiej 
oraz w  obszarze zidentyfikowa-
nego stanowiska archeologiczne-
go. Aktualnie nieruchomość, na 

której będzie realizowana inwe-
stycja jest pusta, wiosną tego roku 
rozebrano stojący na nim ponad 
100-letnią kamienicę, która była 
w bardzo złym stanie.

Budynek stanie na trzech dział-
kach o łącznej powierzchni 1.041 
m², którą firma wylicytowała 
w miejskim przetargu za 620 tys. 
zł. Będzie miał trzy kondygnacje 
i około 1 tys m² powierzchni użyt-
kowej. Na parterze znajdą się ga-
raże, zarówno od strony ulic jak 
i od podwórka – po jednym na 18 

zaplanowanych mieszkań, które 
zostaną umiejscowione na dwóch 
wyższych kondygnacjach. Po-
wierzchnia lokali ma wynosić od 
30 do 75 m². W budynku będzie 
winda.

Roboty ziemne mają ruszyć 
zaraz po otrzymaniu pozwolenia, 
jak sądzi Grzegorz Wach w listo-
padzie i  jeśli pozwolą na to wa-
runki atmosferyczne będą kon-
tynuowane przez zimę. Firma 
zakłada, że budynek będzie goto-
wy w ciągu roku, niemniej przez 
kilka miesięcy pozostanie nieza-
mieszkany, aby świeże mury wy-
schły. Od dłuższego czasu wszyst-
kie mieszkania są zarezerwowane 
przez chętnych. Zainteresowanych 
przyciągnęła spokojna lokalizacja, 
sąsiedztwo parku, placu zabaw 
i szkoły. 

w alejach lada dzień
Na miejscu gigantycznej bry-

ły głównego gmachu dydaktycz-
nego byłej MWSH-P w Al. Sien-
kiewicza zacznie powstawać na 
dniach 4-kondygnacyjny, lekki 

i  nowoczesny w  wyglądzie bu-
dynek mieszkalny z  płaskim da-
chem. Wykopy pod fundamenty 
już trwają. Będzie to ostatnia, jak 
zapowiadał w NŁ, inwestycja, ja-
kiej w Łowiczu podejmuje się Ja-
nusz Mostowski. Na większej czę-
ści parteru będą lokale usługowe, 
do których dostęp będzie wprost 
z  ulicy, pozostałe piętra będą 
w  pełni mieszkalne. 4 mieszka-
nia będą na parterze, po 10 na I i II 
piętrze, 9 na III. Każde wysokie 
jak na polskie standardy – 2,77 m. 

Budynek będzie w kształcie li-
tery C, z  półotwartym dziedziń-
cem wewnętrznym skierowanym 
na południe. Wejścia do klatek 
schodowych też będą od strony 
podwórza. Elewacja od strony ul. 
Akademickiej będzie z  cegły, co 
ma nawiązywać do położonego 
po sąsiedzku kościoła mariawi-
tów. Usytuowanie i wymiary bu-
dynku mają nie przesłaniać ani 
tego kościoła, ani małego kościół-
ka św. Leonarda, raczej je ekspo-
nować. 

Budowa ma się zakończyć pod 
koniec roku 2021. 

na Blichu jest stan 
surowy
Z kolei firma INWESTOR 

Franciszek Mostowski, należąca 

do syna Janusza, Franciszka, bu-
duje już osiedle domków jedno-
rodzinnych oraz przymierza się 
do budowy bloku wielorodzinne-
go przy ulicy Blich w  Łowiczu. 
Pierwszy etap powinien zostać 
zakończony już w czerwcu 2021 
roku.

Przedsięwzięcie jest dwueta-
powe. W I-etapie ma powstać 10 
jednopiętrowych domków jedno-
rodzinnych w  zabudowie szere-
gowej. II-etap, to z kolei budowa 
budynku wielorodzinnego z gara-
żami.

Aktualnie widocznych jest już 6 
z 10 domków w stanie surowym. 
W trzech z nich wstawione są już 
okna. Z pozostałych czterech wy-
budowana jest już pierwsza kon-
dygnacja.

Planowany termin zakończe-
nia budowy ośmiu domków jed-
norodzinnych o  powierzchni ok. 
140mkw i dwóch skrajnych o po-
wierzchni ok. 152 mkw, to czer-
wiec 2021 roku. Każdy z budyn-
ków będzie posiadał dodatkowo 
wygrodzony ogródek. 

Po zakończeniu prac związa-
nych z  budową domków, ruszy 
budowa domu wielorodzinnego. 
Rozpoczęcie prac planowane jest 
na III kwartał 2021 roku.

kb, ksl, mwk, tb, wal

Łowicz | wyraźne ożywienie w mieszkaniówce. To już setki ofert

Wreszcie budują!

MieSzkanie PlUS – Jakie zaintereSowanie?
do Urzędu Miasta w Łowiczu 
wpłynęło już około 200 podań 
od osób chcących wynająć 
mieszkanie w powstających 
przy ul. krudowskiego blokach. 
Sekretarz Maria więckowska 
powiedziała nam, że zasady 
najmu zostaną ustalone przez 
Radę Miejską prawdopodobnie 
na sesji październikowej.

Nieznane są jeszcze jednak 
bardziej szczegółowe 
informacje – nie wiadomo, 
jaka będzie wysokość 
czynszu, ani czy w Łowiczu 
będzie istniała możliwość 
wynajmu z opcją dojścia do 
własności. Na odpowiedzi 
na te pytania należy jeszcze 
poczekać. 

dwoma głównymi kryteriami, 
które należy spełniać, by 
mieć możliwość wynajmu 
mieszkania w ramach 
programu, są: zdolność 
terminowego opłacania 
czynszu oraz brak 
posiadanego na własność 
mieszkania lub innej 
nieruchomości. ks

Stan surowy domków jednorodzinnych przy ul. Blich w Łowiczu  
– foto ze środy 23 września..
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tak będzie wyglądał budynek w Alejach Sienkiewicza.  
wizualizacja pokazuje go od strony ronda.
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Gmina Łyszkowice | pzdiT

Pobocza droższe niż nakładka
Trzy inwestycje na terenie gminy Łyszkowice 
planuje zrealizować w tym sezonie Powiatowy 
Zarząd Dróg i Transportu w Łowiczu.  
Dwie to nowe nakładki asfaltowe, trzecia  
– to wykonanie nowych poboczy na ul. Polnej.

Nowa nakładka asfaltowa jest 
obecnie robiona na odcinku o dłu-
gości 1795 m pomiędzy miejsco-
wościami Trzcianka – Kuźmy 
w gminie Dmosin, jest to przedłu-
żenie drogi Trzcinka – Bobrowa. 
Wykonawcą jest Przedsiębiorstwo 
Robót Inżynieryjno-Drogowych 
z Łowicza, które wygrało przetarg 
oferując cenę 375.966 zł. 

PRID wygrał też przetarg 
na wykonanie nowej na-

wierzchni na ul. Kościelnej 

w Łyszkowicach, na długości 501 
m – te prace jeszcze się nie rozpo-
częły. W ramach zadania wyko-
nany zostanie również przepust. 
Koszt inwestycji to 191.616 zł. 

W odrębnym postępowaniu 
powiat szukał wykonawcy no-
wych poboczy przy ul. Polnej 
w  Łyszkowicach (co ciekawe, 
na stronie PIB Powiatowego Za-
rządu Dróg zadanie nazywa się 
w  sposób mogący mylić: Wy-
konanie poboczy w  dramach 
zadania „Droga powiatowa nr 
2728E Łyszkowice ul. Kościelna 
– nakładka), które mają powstać  
na długości 887 m i  spełniać 
funkcję chodnika. Istniejące po-
bocza asfaltowe lub z  kruszywa 

mają zostać rozebrane, a  w ich 
miejsce wykonane nowe, z  na-
wierzchnią z kostki betonowej. 

Jak powiedziała nam dyrektor 
PZDiT Anna Gajek-Sarwa, cho-
dzi o pobocza na odcinku ul. Po-
lnej od ul. Księstwa Łowickie-
go w stronę Bełchowa. Mają one 
powstać po prawej stronie drogi 
(idąc w kierunku Bełchowa). Jest 
to uzasadnione, ponieważ odby-
wa się tam duży ruch pieszych 
idących do nowego osiedla i trze-
ba zadbać o bezpieczeństwo tych 
osób. 

Potwierdza to radny powiato-
wy Waldemar Krajewski, który 
mówi, że faktycznie Łyszkowice 
rozbudowują się w  tym kierun-
ku. Dodatkowym argumentem  
przemawiającym za tym, aby po-
prawić tam bezpieczeństwo, jest 
również to, że właśnie tą drogą, 
przez Bełchów, kierowany jest 
ruch, gdy z  powodu wypadku 
jest on wstrzymany na autostra-
dzie A2. 

O ile przetargi na wykonanie 
nakładek asfaltowych udało się 
rozstrzygnąć w pierwszym postę-
powaniu, to już wyłonienie wy-
konawcy do poboczy okazało się 
znacznie trudniejsze. Za pierw-
szym razem wpłynęły dwie ofer-
ty – od firm JKM Mirex ze Skier-
niewic, opiewająca na 406.502 zł 
oraz P.U.H Domax Arkadiusza 
Miki z Boronowa – 492.277 zł. Ze 
względu na wysoką cenę zostały 
one w lipcu unieważnione,

W drugim przetargu, który 
odbył się w  sierpniu, ponownie 
wystartował Mirex, który zapro-
ponował cenę 384.767 zł i  Do-
max – tym razem z ceną 457.753 
zł, trzecim oferentem był Da-
netpil Grzegorza Zielińskiego 
z Głowna – cena 401.934 zł. Po-
wiatowy Zarząd Dróg w ostatni 
poniedziałek, 14 września unie-
ważnił to postępowanie, ze względu  
na zbyt wysokie ceny. W tym ty-
godniu zostanie ogłoszony kolej-
ny przetarg.  

rzut okiem | pATRIoTyczNIe w kocIeRzewIe

tegoroczne obchody Święta  
Szkoły Podstawowej w kocierzewie Płd.,  
noszącej imię Bohaterów Walk nad Bzurą  
1939 r. odbywały się inaczej niż zwykle.  
Musiały zostać zorganizowane w mniejszym gronie.  
po raz pierwszy zostały rozłożone na dwa dni. 
w niedzielę 13 września w kościele parafialnym 
odprawiona została msza św. w intencji społeczności 
szkolnej, gminnej oraz w bohaterów walk nad Bzurą. 
delegacja uczniów z dyrekcją szkoły i wójt Agnieszką 
wojdą udała się na cmentarz, aby pomodlić się  
za żołnierzy, złożyć kwiaty i zapalić znicze.  
w poniedziałek 14 września obchody były 
kontynuowane w klasach. Uczniowie oglądali film 
związany z tematyką września 1939 roku, śpiewali  
pieśni patriotyczne i wykonywali prace plastyczne.  
odwiedzili też groby poległych żołnierzy. 
opr. mwk

Gmina kocierzew Płd. | Lenartów

Wkrótce modernizacja 
gminnej drogi
Wszystko wskazuje na to, że Drog-Bet Marcina 
Głuchowskiego z Sochaczewa zmodernizuje gminną drogę 
w Lenartowie, na którą gmina pozyskała dofinansowanie 
z Urzędu Marszałkowskiego z puli przeznaczonej  
na budowę i modernizację dróg dojazdowych do pól. 

Cena, jaką zaproponowano 
w  przetargu, wynosi 141.711 zł, 
przy 60-miesięcznej gwarancji. 
Termin realizacji oferent zapro-
ponował do 20 listopada. Drog-
-Bet był jedynym oferentem, któ-
ry wziął udział w  postępowaniu 
– ale ono formalnie nie jest jesz-
cze rozstrzgnięte. Może to nastą-
pić lada dzień. 

W ramach zadania planowane 
jest zmodernizowanie drogi dłu-
gości 327,3 m, która częściowo 

jest asfaltowa. Ma ona zostać po-
szerzona do szerokości 3,5 m, do-
datkowo wykonana zostanie tzw. 
mijanka o szerokości 5 m, jezdnia 
zostanie poszerzona na łukach. 
Przy drodze mają powstać pobo-
cza z kruszywa, które będą miały 
0,75 m szerokości. Istniejąca na-
wierzchnia bitumiczna pozosta-
nie jako podbudowa drogi, na niej  
i  na poszerzonej części zostaną 
położone dwie warstwy asfaltu  
– wyrównawcza i ścieralna.  mwk

rzut okiem | ToRBy dLA STRAżAków 

ochotnicze Straże Pożarne w Domaniewicach oraz w Czatolinie 
odebrały w poniedziałek, 14 września, w komendzie Wojewódzkiej 
Państwowej Straży Pożarnej w Łodzi nowe zestawy do ratownictwa 
przedmedycznego. zastąpią one częściowo zużyty już tego rodzaju 
sprzęt. kosztujące nawet kilka tysięcy złotych torby – zestawy, zostały 
sfinansowane przez łódzki oddział regionalny kasy Rolniczego 
Ubezpieczenia Społecznego. w imieniu jednostki oSp kSRG 
domaniewice zestaw odebrał prezes straży dariusz kosiorek. w powiecie 
łowickim taki zestaw otrzymała jeszcze ochotnicza Straż pożarna 
w czatolinie, w której imieniu zestaw odebrał naczelnik oSp dariusz 
paweł zieliński. mak
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Szczudłów | oficjalne otwarcie

O takiej świetlicy  
można mówić z dumą
Świetlica wiejska  
w Szczudłowie, w gminie 
Łowicz, została oficjalnie 
otwarta po przerwie 
spowodowanej najpierw 
jej rozbudową, a potem 
epidemią koronawirusa. 
Mieszkańcy mogli już 
podziwiać efekty remontu 
od zewnątrz, teraz będą 
dostępne wnętrza.

Przetarg na rozbudowę i  re-
mont został ogłoszony jeszcze 
w końcu 2018 roku, w ubiegłym 
roku zadanie to wykonała firma 
TOM-BUD z Domaniewic. Sam 
remont kosztował blisko 300 tys. 
zł, do czego trzeba doliczyć tak-
że koszty nowego umeblowania 
czy wyposażenia, a  także kost-
ki brukowej dookoła budynku.  
Niestety, pandemia spowodowa-
ła, że nie odbyło się początko-
wo planowane na wiosnę huczne 
otwarcie.

Warto tu przypomnieć, że świe-
tlica dawniej była domem. Przed 
laty poprzedni właściciel Edward 
Kołucki przekazał go, wraz 
z działką, na rzecz gminy. Budy-
nek przez lata służył jako miej-
sce gminnych zebrań czy uroczy-
stości, ale uczestnicy mieli prawo 
narzekać, że jest za mały. Dużym 
utrudnieniemn, zwłaszcza zimą, 
był brak toalety wewnątrz.

Do istniejącego wcześniej bu-
dynku została dobudowana część 
socjalna. Wykonano dach z blachy 
z nowymi kominami, system wen-
tylacji, stolarkę okienną i drzwio-
wą, posadzki i docieplenie ścian. 
Budynek został pomalowany, 
a  wejście do niego dostosowane 
do potrzeb osób niepełnosprawn-
nych (jest podjazd dla wózków in-
walidzkich).

Powierzchnia zabudowy przed 
rozbudową wynosiła 101,7 mkw., 
obecnie 149,7 mkw. (powierzchnia 
użytkowa obecnie – 113,53 mkw.).

– Teraz mamy świetlicę, jakiej 
nie powstydziłyby się znacznie 
większe miejscowości w  okolicy 
– mówi Stanisław Kubiak, sołtys 
i radny ze Szczudłowa. – Zamie-
rzamy dalej wykorzystywać na-
leżny nam fundusz sołecki na roz-
budowę tego miejsca. Celem na 
przyszły rok jest klimatyzacja. Po-
mysły na przyszłość są różne, na 
przykład utworzenie na działce za 
budynkiem siłowni plenerowej. tm

edukacja | Szkoły średnie

Których klas nie otworzono?
Tegorocznych absolwentów podstawówek 
w powiecie łowickim było 741, do szkół 
ponadpodstawowych rekrutowało się 850 osób. 
Wynika to z tego, że także uczniowie spoza terenu 
naszego powiatu wybierają łowickie szkoły. Klasy 
pierwsze liczą aktualnie 799 osób. Nie wszystkie 
planowane klasy zostały otworzone, a uczniowie 
przenoszą się jeszcze między szkołami. 

Przez epidemię tegoroczna re-
krutacja do szkół średnich ruszy-
ła przeszło miesiąc później niż 
powinna. Absolwenci szkół pod-
stawowych mieli mniej czasu po-
między jej kolejnymi etapami, nie 
było też rekrutacji uzupełniającej. 
Które klasy otwarto i ile osób jest 
w szkołach ponadpodstawowych?

licea łowickie
W I LO im. Józefa Chełmoń-

skiego w Łowiczu otworzono, tak 
jak planowano, cztery klasy. Są 
to klasy o profilach: medycznym, 
politechnicznym, przyrodniczym 
i  humanistyczno-ekonomicznym. 
W tym momencie do klas pierw-
szych chodzą 102 osoby.

II LO im. Mikołaja Koperni-
ka w Łowiczu otworzono – rów-

nież zgodnie z  planem – trzy 
klasy: humanistyczno-lingwi-
styczną, matematyczno-fizyczno-
-informatyczną i medyczną. Są to 
w sumie 83 osoby.

W IV LO w  Łowiczu plano-
wane były dwie klasy ogólno-
kształcące – i obydwie udało się 
otworzyć: klasa humanistyczno-
-językowa i  matematyczno-in-
formatyczna. Chodzi do nich 56 
osób.

Pijarskie LO otworzyło dwie 
klasy: politechniczno-medyczną 
i  humanistyczno-lingwistyczną 
(łącznie 28 osób). Liceum ofe-
rowało naukę w  trzech klasach: 
politechniczno-ekonomicznej, 
medyczno-przyrodniczej i huma-
nistyczno-lingwistycznej.

technika  
w powiecie  
łowickim
Technikum w ZSP nr 1 w Ło-

wiczu otworzyło trzy klasy, 
z czego dwie łączą dwa kierun-

ki. Są to: informatyk, mechanik/
mechanik pojazdów samochodo-
wych oraz mechatronik/elektryk. 
Nie otworzono klas: mechanik 
lotniczy, technik budownictwa 
i  technik automatyk sterowania 
ruchem. Klasy pierwsze liczą 
w tej szkole 61 osób. 

Technikum w ZSP nr 2 w Ło-
wiczu otworzyło sześć z  ośmiu 
planowanych kierunków. Pierw-
szoklasiści uczą się w  klasach: 
technik informatyk, programi-
sta, logistyk (dwie klasy), technik 
mechanizacji rolnictwa i agrotro-
niki oraz połączone: technik tech-
nologii żywności/technik żywie-
nia i  usług gastronomicznych. 
Nie otworzono kierunku technik 
agrobiznesu i  technik inżynie-
rii środowiska. Uczy się tu 147 
pierwszoklasistów.

W technikum w  ZSP nr 3 
otwarte zostały trzy klasy: tech-
nik hotelarstwa/technik usług 
fryzjerskich, technik fotografii 
i multimediów oraz technik eks-
ploatacji portów i terminali. Pla-
nowane były jeszcze dwa kie-
runki: technik żywienia i  usług 
gastronomicznych oraz technik 
reklamy. Otwarte klasy to łącznie 
76 osób. 

Technikum w ZSP nr 4 otwo-
rzyło dwa z  czterech planowa-
nych kierunków: technik ekono-
mista i  technik spedytor (dwie 
klasy). Nie otwarte kierunki  
to technik rachunkowości i han-

dlowiec. Pierwszoklasistów jest 
w tej szkole 71.

W technikum w  ZSCKR 
w Zduńskiej Dąbrowie otworzo-
no cztery klasy pierwsze: tech-
nik rolnik, technik weterynarii 
(dwie klasy) i technik architektu-
ry krajobrazu. Nie otwarto tech-
nikum hodowca koni. Uczy się  
tu 77 osób.

Szkoły branżowe 
w łowiczu
W Łowiczu w tym roku otwo-

rzono klasy w  dwóch z  trzech 
szkół branżowych pierwszego 
stopnia.

Szkoła branżowa w ZSP nr 1 
oferowała naukę w klasach o kie-
runkach: mechanik pojazdów sa-
mochodowych, kierowca mecha-
nik, fryzjer, sprzedawca, elektryk 
oraz w  oddziale wielozawodo-
wym. Otworzone zostały dwie 
klasy – obydwie są połączeniem 
dwóch kierunków: mechanik po-
jazdów samochodowych z  kie-
rowcą mechanikiem oraz fryzjer 
z  oddziałem wielozawodowym. 
Nie udało się otworzyć dwóch 
klas: sprzedawca i  elektryk. Do 
pierwszych klas chodzą tu 64 
osoby.

Szkoła branżowa w ZSP nr 2 
oferowała naukę w klasie mecha-
nik – operator pojazdów i  ma-
szyn rolniczych. Tę klasę właśnie 
udało się otworzyć. W tej chwili 
jest tu 22 uczniów. 

Świetlica po rozbudowie  
i remoncie. 
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Gmina Domaniewice | Inwestycja 

Kiedy ruszy rozbudowa 
świetlicy w Sapach? 
Przebudową i rozbudową 
budynku świetlicy 
wiejskiej w Sapach  
w gminie Domaniewice 
zajmie się firma 
budowlana Tom-Bud 
Tomasza Mroczkowskiego 
z Domaniewic. 

Inwestycja, która ma koszto-
wać około 980 tysięcy złotych, 
ma rozpocząć się w tym roku, zaś 
jej termin zakończenia określono  
na kwiecień roku 2021. 

Zakres prac obejmuje dobu-
dowanie do istniejącego budyn-
ku pomieszczeń kuchennych oraz 
docieplenie stropodachu i  ścian. 
Gruntownie odświeżone zosta-
nie też wnętrze świetlicy, w  tym 
główna sala. Przebudować też bę-
dzie trzeba instalację elektryczną, 
sanitarną oraz centralnego ogrze-
wania. Wymienione mają również 

zostać drzwi i okna, a przed bu-
dynkiem powstaną chodniki z be-
tonowej kostki. 

– Zaczniemy roboty w Sapach, 
jak skończymy rozbudowę ośrod-
ka kultury w  Domaniewicach. 
Najpierw dobudujemy, a zimą bę-
dziemy robili w środku – powie-
dział nam Tomasz Mroczkowski 
z firmy budowlanej, która wygra-
ła przetarg nieograniczony na te 
roboty. 

Przypomnijmy, że w  ubiegło-
roczne wakacje w Sapach, w ra-
mach projektu „Radość Dzie-
ciom” współfinansowanego 
z  budżetu samorządu wojewódz-
twa łódzkiego, mieszkańcy upo-
rządkowali teren przy świetlicy. 
Ponadto plac zabaw został wypo-
sażony w nowy zestaw zabawowy, 
a mieszkańcy wykonali własnymi 
siłami ławki, piaskownicę, huś-
tawkę, a wokół placu zabaw nasa-
dzono krzewy.  mak

Gmina zduny | Remont dróg

Oddano do użytku drogi  
w Zduńskiej Dąbrowie

Zakończył się remont dróg 
w  Zduńskiej Dąbrowie. Inwe-
stycję wykonała firma Erbedim 
z Piotrkowa Trybunalskiego. Fun-
dusze na remont tych dróg pozy-
skane zostały w części z Funduszu 
Dróg Samorządowych.

Jedna z  inwestycji przeprowa-
dzonych na drodze gminnej i we-
wnętrznej polegała na położeniu 
nowej nawierzchni na 750-metro-
wym odcinku między drogą kra-
jową nr 92 a szkołą w Zduńskiej 
Dąbrowie. Utwardzone zostało 
pobocze drogi, powstało oświetle-
nie, a także pas zieleni oraz ścież-
ka rowerowa. Ustawione zostały 
tam również ławki. Wzdłuż drogi 

pozostawione zostały rosnące tam 
dorodne dęby.

W ramach tego zadania wyre-
montowana została również droga 
o długości 560-metrów, prowadzą-
ca od szkoły w Zduńskiej Dąbro-
wie w kierunku drogi powiatowej 
łączącej Bogorię Dolną z DK 92. 
Położony został na niej nowy as-
falt, ponadto wyrównano pobo-
cze, a  także jedną stronę utwar-
dzono kostką brukową. Termin 
realizacji inwestycji upływa 15 
października br. Całkowity koszt 
remontu wyniósł 1 119 423,76 zł. 
Warto tutaj również zaznaczyć, 
że okres gwarancyjny w/w od-
cinków wynosi 60 miesięcy. ksl

Bolimów | prace w centrum nieco później

Rewitalizacja zaczęła się  
od urzędu
Od przeszło trzech tygodni trwa termomodernizacja 
budynku Urzędu Gminy w Bolimowie.  
Cały budynek jest otoczony rusztowaniami, można 
jednak bez przeszkód do niego wejść. Roboty nie 
wpływają też na pracę urzędników. Urząd zresztą 
i tak jest z powodu koronawirusa zamknięty dla 
interesantów, którzy wszystkie sprawy muszą załatwiać 
w biurze podawczym na parterze.

Zastępca wójta gminy Boli-
mów Patryk Kołosowski powie-
dział nam, że prace obejmują 
wymianę poszycia dachu. Przy 
okazji okazało się, że kilka drew-
nianych krokwi składających się 
na konstrukcję dachu należy wy-
mienić z  powodu przegnicia. 
Nie wpłynie to jednak na ogólny 
koszt prac.

Budynek urzędu i  Gminnego 
Ośrodka Kultury jest dociepla-
ny jako pierwszy spośród trzech 
obiektów znajdujących się w jed-
nym zleceniu, które realizuje dla 
gminy firma Rem – Dom z Go-

dzianowa i opiewającym na 2 mln 
463 tys. zł. Po zakończeniu prac 
na urzędzie prace przeniosą się  
na Dom Ludowy przy rynku. Za-
kres robót będzie podobny.

Gorzej ma się obecnie postęp 
prac przy modernizacji ulic: Ża-
biej, Koziej i Zastodolnej, gdzie za-
planowano wymianę nawierzchni. 
Planowane jest też położenie beto-
nowej kostki na parkingu za Urzę-
dem Gminy, likwidacja zbiornika 
przeciwpożarowego znajdujące-
go się pod bolimowskim rynkiem, 
a  także częściowa przebudowa 
i  wymiana nawierzchni z  asfal-

towej na kostkę, na drogach po 
wschodniej i  zachodniej stronie 
rynku wraz z  przebudową struk-
tury zieleni na obu placach ryn-
ku. W tym przypadku wykonaw-
ca konsorcjum firm Kłys Roboty 
Drogowe z  Łagiewnik i  Roboty 
Drogowe Dariusz Kłys ze Smar-
dzewa jest na etapie dokumentacji 
technicznej i uzgodnień. Niestety, 
kwestie związane z odprowadze-
niem wód opadowych spowodo-
wały, że w niemal gotowym pro-

jekcie trzeba było dokonać zmian, 
co wpłynie na późniejsze rozpo-
częcie prac. Realizacja tego zle-
cenia będzie kosztowała gminę  
3 mln 333 tys. zł (pierwotnie za-
kładano 3 mln 034 tys. zł).

Oba zlecenia składają się na 
wspólny projekt rewitalizacji cen-
trum miejscowości. Ogólny koszt 
prac wyniesie więc 5 mln 983 tys. 
zł, w kwocie tej znajdzie się do-
finansowanie z Unii Europejskiej 
w wysokości 3,5 mln zł.  tb

Gmina kocierzew Płd. | zbiórka azbestu

Mniej eternitu na dachach
Przedsiębiorstwo Handlowo-

-Usługowe Us-Kom Roberta Ko-
łodziejskiego z Gostynina zajmie 
się odbiorem azbestu od miesz-
kańców gminy Kocierzew Płd. 
Zbiórka ruszy lada dzień, trwać 
może do końca stycznia. 

Tym razem mieszkańcy 42 po-
sesji zadeklarowali chęć oddania 
do utylizacji 125 ton azbestu. Jak 
się dowiedzieliśmy w  Urzędzie 
Gminy, realizowany od kilku lat 
program cieszy się sporym zainte-

resowaniem, co roku około 40-50 
osób stara się o zakwalifikowanie 
do niego. 

Koszt wykonania usługi wy-
niesie blisko 48 tys. zł, przy czym 
udział gminy stanowi jedynie 10% 
tej kwoty, pozostała część pocho-
dzić będzie z  dotacji w  Woje-
wódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej. 

Podobnie jak w latach poprzed-
nich, eternit będzie odbierany 
z posesji mieszkańców.  mwk

Gmina Łyszkowice | Inwestycje

By nie brakowało wody
Urząd Gminy Łyszkowice 
planuje kolejne 
inwestycje mające na celu 
usprawnienie gminnej  
sieci wodociągowej.

Jeszcze w  tym roku planowa-
na jest budowa sieci rozdzielczej 
wodociągowej w Stachlewie. Ter-
min tego zadania określony został  
do 16 listopada. 

Z kolei w  Trzciance planowa-
ne jest do 30 listopada wykonanie 

ujęcia wód podziemnych. Ma to 
być otwór studzienny dla potrzeb 
wodociągu. Można to nazwać 
pierwszym krokiem do dalszych 
inwestycji, następnym ma być 
w przyszłości opracowanie doku-
mentacji dla budowy tam studni 
głębinowej.

Na razie gmina szuka wyko-
nawcy tych dwóch inwestycji (po-
nieważ ich wartość nie przekracza 
30 tys. euro, nie trzeba było stoso-
wać procedury przetargowej).  tm

Budynek urzędu Gminy w Bolimowie, jest obecnie docieplany,  
co nie przeszkadza mu normalnie działać.
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zdrowie | Szczepienia przeciwko grypie

Czekając na szczepionki
Co roku o tej porze wielu ludzi szczepi się 
przeciwko grypie. W tym roku, wobec trwającej 
epidemii SARS-CoV-2, szczepienia te są przez 
specjalistów szczególnie zalecane. Problem 
w tym, że w aptekach i przychodniach na razie 
brakuje szczepionek.

Na rynek trafiło dopiero pierw-
sze 400 tys. szczepionek prze-
ciwko grypie. Reszta ma być sys-
tematycznie dostarczana aż do 
grudnia. Wiceminister zdrowia 
Maciej Miłkowski 10 września za-

pewniał, że szczepionek wystar-
czy dla wszystkich. Mimo zapew-
nień, że deficyt szczepionek nam 
nie grozi, rządzący zdecydowali 
się wprowadzić pewne ogranicze-
nia – od 18 września obowiązują 
w aptekach i punktach aptecznych 
ograniczenia w wydawaniu szcze-
pionek na jedną osobę (powyżej 9. 
roku życia). Obowiązuje też całko-
wity zakaz wywozu szczepionek 
przeciwko grypie za granicę. 

influac lub Vaxagrip
Regulacje dotyczą dostęp-

nych na rynku szczepionek prze-
ciw grypie – Influvac Tetra, Vaxi-
grip Tetra i Fluenz Tetra. Pierwsze 
dwie to szczepionki wstrzykiwa-
ne, zaś Fluenz Tetra jest podawana 

do nosa w postaci aerozolu i prze-
znaczona dla dzieci i  młodzieży 
w wieku 2-18 lat.

Przypomnijmy, że szczepion-
ki są bezpłatne (tj. w  całości re-
fundowane z  budżetu państwa) 
dla pacjentów od 75. roku życia.  
Na 50% refundację mogą liczyć 
osoby w wieku 65-74 lata, osoby 
w  wieku 18-64 lat z  chorobami 
współistniejącymi, kobiety w cią-
ży oraz dzieci od 2 do 5 lat. Cena 
urzędowa Vaxigrip to ok. 45,66 
zł, więc przy 50% refundacji za-
płacimy 22,88 zł. Cena urzędowa 
Influvac to 47,83 zł, czyli 24,95 zł  
po refundacji 50%. 

Mieszkańcy Łowicza mogą się 
natomiast nieodpłatnie zaszcze-
pić, jeśli mają powyżej 65 lat. 
To dlatego, że osobom w wieku 
65-75 lat szczepionki refunduje 
Urząd Miejski. W budżecie mia-
sta zarezerwowano na ten cel 30 
tys. zł, co wystarczy na ok. 600 
szczepionek. Z tej opcji można 
skorzystać tylko w  placówkach, 
które mają z  miastem podpisa-
ną umowę w tym zakresie, czyli 

w NZOZ-ach: Academos, Lekarz, 
Kaliska, Wigor, Świętojańska, 
Przychodnia Lekarska i Medyk. 

kiedy będą?  
apteki odbierają 
telefony z tym pytaniem
W teorii wszystko wygląda 

obiecująco – szczepienie nie jest 
szczególnie drogie, zwłaszcza 
z refundacją dla grup ryzyka. Pro-
blemem jest to, że szczepionek 
w zasadzie jeszcze nie ma. Pierw-
sza partia Vaxigrip na początku 
września rozeszła się błyskawicz-
nie, obecnie praktycznie nie da 
się jej znaleźć w aptekach, nawet 
w  dużych miastach. Do mniej-
szych aptek trafiało często po do-
słownie kilka sztuk, które niemal 
z miejsca zostały wykupione. Te-
raz apteki czekają na zapowiada-
ny Influvac. Początkowo zapo-
wiadano jego pierwsza partię na 
początek października, ale już te-
raz orientacyjny termin jest prze-
sunięty na połowę października. 

Zwykle szczepienia na dany se-
zon były gotowe już w II połowie 

września, teraz się na to nie zapo-
wiada.

– Przeważnie sprzedawaliśmy 
w  ciągu sezonu około 100 sztuk 
indywidualnym osobom, czasem 
trafiały się też większe zamówie-
nia z zakładów pracy – mówi Ka-
tarzyna Gałaj, właścicielka Apteki 
„Słoneczko”. – Codziennie mamy 
liczne telefony, widać, że zaintere-
sowanie jest w tym roku wyjątko-
wo duże, nie możemy jednak nic 
z  tym zrobić. Dostępność szcze-
pionek w hurtowniach w stosun-
ku do popytu na chwilę obecną 
jest znikoma. 

Podobnie sytuacja wygląda 
w przychodniach. – Zainteresowa-
nie jest wyjątkowo duże, wiadomo 
dlaczego, niestety na ten moment 
nie mamy żadnych szczepionek 
– mówił nam Sylwester Tworek, 
internista i  lekarz rodzinny pro-
wadzący NZOZ „Vigor”. – Mam 
świeżą informację (rozmawiali-
śmy w  piątek – przyp. red.), że 
mamy otrzymać Influvac w tran-
szach, prawdopodobnie w  paź-
dzierniku i w listopadzie, łącznie 

mniej więcej połowę tego co za-
mawialiśmy. Jeżeli będziemy mie-
li szczepionki, oczywiście będzie-
my je podawali pacjentom.

Lekarz dodaje, że w  ostat-
nim czasie wystawiono w  jego 
przychodni kilkadziesiąt recept  
na szczepienie (do nabycia w ap-
tece), ale nie wie ile z nich zostało 
zrealizowane.

Sekretarz miasta Maria Więc-
kowska mówiła nam z  kolei,  
że do tej pory nie dotarła do ratu-
sza informacja o tym, by w którejś 
z przychodni, które mają umowę 
z miastem, został już wykorzysta-
ny przewidziany na nie limit dofi-
nansowania, wynikający z  umo-
wy z miastem – co jest logiczne, 
biorąc pod uwagę fakt, że szcze-
pień fizycznie nie ma.

Sekretarz miasta potwier-
dza, że duże jest zainteresowanie 
szczepionką wśród mieszkańców 
w przedziale 65-75 lat (czyli tych, 
którzy mogą skorzystać ze szcze-
pionki finansowanej przez mia-
sto). – Jeszcze zanim został ogło-
szony przetarg na wykonawcę, 
mieszkańcy już dzwonili, pytali 
gdzie i kiedy będzie można.

Podobny program refundacji 
jak miasto, od lat prowadzi też 
gmina Łowicz. W kilku innych 
gminach słyszeliśmy też od wój-
tów, że rozważą taką możliwość. 
 tm

dostępność 
szczepionek  
w hurtowniach  
w stosunku  
do popytu na chwilę 
obecną jest znikoma. 

rzut okiem | Nowy SpRzęT jUż w SzpITALU 

Przed budynkiem szpitala 
w Łowiczu zorganizowano we 
wtorek, 15 września, spotkanie, 
w trakcie którego placówce 
przekazany został nowy aparat 
uSG. Sprzęt o wartości 170 tys. zł  
w całości ufundowała gmina 
Łowicz. Reprezentowali ją wójt 
Andrzej Barylski i przewodniczący 
Rady Gminy Maciej Malangiewicz. 
choć obaj do sprawy podeszli ze 
skromnością, słów wdzięczności 
pod ich adresem nie szczędzili 
dyrektor szpitala Urszula kapusta-
Tymoshchuk oraz wicestarosta 
piotr Malczyk. aa fo
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Łowicz | Stowarzyszenie Łowickie.pl

Wkrótce ruszy „Chata dla ptaka” 
Stowarzyszenie Miłośników Ziemi  
Łowickiej Łowickie.pl powiesi na terenie miasta 
70 różnego rodzaju budek lęgowych dla ptaków 
na terenach zielonych – w parkach, na skwerach, 
placach zabaw, przy szkołach i na prywatnych 
posesjach. 

Do tego ustawionych zostanie 
10 karmników dla ptaków, przy 
których będzie informacja, czym 
można dokarmiać naszych ma-
łych przyjaciół. 

Projekt „Chata dla ptaka”, 
w ramach którego pojawią się 
budki i karmniki, był pomysłem 
radnego miejskiego Lecha Ani-
szewskiego, swój współudział 

w nim miał też Mariusz Siewie-
ra – obecnie prezes ŁSM oraz 
inni członkowie stowarzyszenia.  
A był o tyle ważny, że będzie 
on realizowany w ramach tego-
rocznej edycji budżetu obywatel-
skiego województwa łódzkiego 
„Łódzkie na plus”, a w nim wy-
bierane są projekty, które uzyska-
ją największe poparcie w głoso-
waniu.

Dofinansowanie tego proekolo-
gicznego projektu wyniesie 5 tys. 
zł.  mwk
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dokończenie ze str. 3

– Co chwilę jesteśmy zaskaki-
wani, stawiani przed faktem do-
konanym – mówi wójt Reczulski, 
przyznając, że gdyby chociaż 2-3 
dni wcześniej wiedział, jakie za-
rząd ma plany, wówczas miałby 
czas, aby się nad tym zastanowić. 

Obawy wyrażał też Krzysz-
tof Skowroński, pytając, jaka jest 
gwarancja, że każdy samorząd 
otrzyma dotację. 

Dyskusja na ten temat roz-
poczęła się na początku posie-
dzenia, po czym przystąpiono  
do głosowania uchwał. To rów-
nież było zaskoczenie, ponieważ 
jako pierwsza poddana głosowa-
niu była ta o uchyleniu decyzji 
w  sprawie sprzedaży inwestycji 
w Piaskach Bankowych i – o dzi-
wo – przeszła ona jednogłośnie. 
Tym samym rozpatrywanie sprze-
ciwu wójta Sylwestra Kubińskie-
go stało się bezzasadne. 

Szukanie  
winnego
Dalsza część obrad była nasy-

cona polityką. Prezes Ryszard No-
wakowski zaczął ją poprawnie, 
mówiąc: – Przetrwaliśmy razem 
i mam nadzieję, że razem będzie-
my współpracować. Potem wspo-
mniał o historii ostatniej utraconej 
dotacji, mówiąc, że nie można za-
rządu obarczać winą za to, bo to 
łódzki wojewoda uchylił pozwo-
lenie na budowę, a to skutkowało 
utratą dotacji. 

Tłumaczył też, że propozycja 
sprzedaży była efektem niemocy 
w  sytuacji, gdy samorządów nie 
stać na pobudowanie zakładu ze 
swoich pieniędzy, a nie można po-
zyskać zewnętrznych dotacji. Te-
raz pojawia się nowa możliwość. 
Dodał, że kilka dni temu pytał 
też o wniosek o pożyczkę złożo-
ny przed rokiem w  WFOŚiGw 

w Łodzi i usłyszał, że nadal jest on 
procedowany. 

Powiedział też, że rozłam 
w związku powstał na skutek in-
gerencji osób spoza niego. Chciał 
odtworzyć fragment nagrania sesji 
Rady Gminy Bielawy, w którym 
wójt Sylwester Kubiński mówi 
o  tym, że o  sprawie rozmawiał  
ze starostą Marcinem Kosiorkiem 
i przez wójtów będących przeciw-
ko sprzedaży został wyznaczo-
ny jako potencjalny nowy prezes 
związku. Łowiccy wójtowie po-
wiedzieli, że już to widzieli i nie 
ma takiej potrzeby. Nie winili wój-
ta za to, że broni idei, na której im 
samym tak bardzo zależy.

Nowakowski ocenił, że jest 
ogromne niezrozumienie inwe-
stycji, które widoczne jest nawet 
w  określaniu „Zarżnięcie kury, 
która znosi złote jajka” (a tak o za-
przepaszczeniu idei budowy sa-
morządowego zakładu powiedział 
Sylwester Kubiński), bo zakład 
miał powstać nie dla zysków, a ra-
czej funkcjonować „po kosztach”. 
„Złote jajka” mają monopoliści  
na rynku śmieciowym. 

„Grillowaniu” wójta Kubińskie-
go sprzeciwili się Andrzej Baryl-
ski i Dariusz Reczulski. Pierwszy 
z nich mówił, że najgorzej jest, gdy 
się chce kogoś ośmieszyć, a z sie-
bie robić bohatera. Drugi – że le-
piej będzie puścić wypowiedź pre-
zesa z poprzedniego walnego, gdy 
przekonywał członków związku 
do sprzedaży inwestycji. 

Nowakowski bronił się, mó-
wiąc, że to wywołało zaintere-
sowanie związkiem i  inwestycją, 
jakiego nie było od lat i  dobrze,  
że się o tym rozmawia. 

Burmistrz Aleksandrowa 
Łódzkiego Jacek Lipiński, który 

jest członkiem zarządu, najpierw 
cytował korzystny dla „Bzury” 
wyrok sądu administracyjnego 
w  sprawie uchylenia zezwolenia 
na budowę wydanego przez wo-
jewodę. Mówił on o przekrocze-
niu uprawnień, nadużyciu władzy. 
Do mikrofonu mówił tak głośno 
o tym, kto był sprawcą, kto ofiarą, 
że obsługujący zgromadzenie mu-
siał mocno ściszyć nagłośnienie. 

Wyraził też niemal pewność,  
że związek wygra proces ze Skar-
bem Państwa o  odszkodowanie  
za cofnięcie zezwolenia na bu-
dowę, który we wrześniu rozpo-
czął się przed Sądem Okręgowym 
w Łodzi. 

łowickie jednym 
głosem (prawie) 
Nie mogli tego słuchać wójto-

wie z powiatu łowickiego, którzy 
w większości nie są przecież po tej 
samej linii politycznej co były już 
wojewoda Zbigniew Rau. Dariusz 
Reczulski zauważył, że w każdym 
wystąpieniu Jacka Lipińskiego są 
złośliwe uwagi do innych osób. Ja-
rosław Papuga, wójt gminy Niebo-
rów, powiedział, że byłego woje-
wody bronił nie będzie, ale trzeba 
uderzyć się w piersi i powiedzieć, 
że przez 13 lat nie udało się zreali-
zować celu i związek jest w punk-
cie wyjścia. A to oznacza, że jest 
jest ofiarą losu. Przypomniał,  
że dotacja utracona w 2017 roku 
nie była jedyną wpadką, przed 
2017 rokiem związek też utracił 
szansę na olbrzymią dotację. 

Burmistrz Strykowa Witold 
Kosmowski przypomniał, że 
w ZM Bzura polityka była od po-
czątku, ale jeśli członkowie będą 
sobie skakać do gardeł, to na pew-
no nic się nie osiągnie. Złożył też 
propozycję – że jeśli nie udałoby 
się związkowi pozyskać dofinan-
sowania, to może związek był-
by gotów inwestycję w  Piaskach 

Bankowych sprzedać, bez przetar-
gu, gminie Stryków.

Wójt gminy Łyszkowice Adam 
Ruta również bronił Kubińskiego, 
mówiąc, że nie można mieć pre-
tensji do niego, że jako gospodarz 
gminy Bielawy podjął działania. 
Ocenił, że nie można mieć pew-
ności, jaki wyrok zapadnie w są-
dzie w procesie ze Skarbem Pań-
stwa.

nieważne,  
kto przetnie wstęgę 
Sylwester Kubiński, który przy-

słuchiwał się dyskusji, która do-
tyczyła także jego działań, spo-
kojnie odezwał się, wyjaśniając, 
że nie mógł postąpić inaczej. Nie 
mógłby spojrzeć w  oczy miesz-
kańcom, którym przez lata mó-
wił, że w  Piaskach Bankowych 
powstanie zakład samorządowy. 
I dla niego nie ma znaczenia kto 
będzie przecinał wstęgę na uro-
czystym otwarciu zakładu, ważne 
jest, aby on powstał. Do wszelkich 
działań w celu niedoprowadzenia 
do sprzedaży inwestycji zobowią-
zała go Rada Gminy. 

Wójtowie, niezadowoleni z de-
cyzji o sprzedaży, zobowiązali go 
do prowadzenia rozmów o  tym, 
jak uratować samorządową inwe-
stycję. – Nasza reakcja była ade-
kwatna do sytuacji. Ludzie chcą 
efektu. Róbmy wszystko, aby go 
osiągnąć. 

„Wszystko” było jednak trud-
ne do uzgodnienia, bo na wiele 
pytań nt. wniosków samorządów, 
jakie mają być złożone w  ciągu 
kilku dni do Rządowego Fundu-
szu Inwestycji Lokalnych, zarząd 
nie umiał odpowiedzieć: czy gmi-
na może złożyć więcej niż jeden 
wniosek (skoro już złożyła/ już 
planuje złożyć), jaki jest obecnie 
kosztorys inwestycji, co będzie 
gdy ktoś wniosku nie złoży, a co 
jeśli złoży, a dotacji nie otrzyma.

Wreszcie ustalono, że prezes 
Ryszard Nowakowski w Urzędzie 
Wojewódzkim w Łodzi zorientu-
je się, czy ZM Bzura może złożyć 
wniosek o dotację, czy potrzebne 
będzie wyznaczanie do tego jed-
nego samorządu, który wystąpi 
w roli lidera, pozostałe dadzą mu 
pełnomocnictwo. 

Ryszard Nowakowski wyra-
ził nadzieję, że wniosek złożony 
z poparciem 19 samorządów bę-
dzie mocny, zwłaszcza, że pro-
blem śmieci nie jest problemem 
lokalnym, bo dotyczy wszyst-
kich.  

mwk

RekLAMA

SylweSter kUBińSki 
wójt gminy Bielawy

Nie zależy mi na stanowiskach 
w zM Bzura. Uważam jednak, 
że obecny zarząd wyczerpał 
swoje możliwości i warto 
byłoby go zmienić. Gdybyśmy 
jako wójtowie powiatu 
łowickiego złożyli taki wniosek, 
nie uzyskałby on większości. 
Nie chcę wypowiadać się 
o tym czy decyzja o przyznaniu 
dotacji jest polityczna, czy 
nie. ja deklaruję, że będę 
współpracował z każdym 
zarządem – niezależnie 
z jakiej będzie opcji – który 
doprowadzi do tego,  
że samorządowy zakład 
powstanie. jestem to winien 
swoim mieszkańcom i w tej 
sprawie zdania nie zmieniam. 

DariUSz reCzUlSki 
wójt gminy Chąśno

ja wiem, że wojewoda 
uchylając zgodę na budowę 
popełnił błąd, ale to już było 
i analizowanie tego nic nam nie 
da, musimy wiedzieć co dalej. 
Teraz trzeba zrobić wszystko, 
żeby zakład w piaskach 
Bankowych powstał. formuła 
tego zarządu wyczerpała się, 
więc gdyby zaszły zmiany, 
to nic byśmy nie stracili, 
a moglibyśmy spróbować 
czegoś nowego. obecny 
zarząd co kilka tygodni rzuca 
nowe propozycje, ale one nie 
posuwają nas do przodu. To 
ciągle jest dreptanie w miejscu. 
Uważam, że nie warto 
okopywać się na stanowiskach, 
bo zmiany są potrzebne. 

jarosław papuga, 
wójt gminy Nieborów, 
powiedział, że byłego 
wojewody bronił nie 
będzie, ale trzeba 
uderzyć się w piersi 
i powiedzieć, że przez 
13 lat nie udało się 
zrealizować celu 
i związek jest w punkcie 
wyjścia. A to oznacza,  
że jest jest ofiarą losu.

zm Bzura | zgodna rezygnacja ze sprzedaży działki w piaskach Bankowych 

Nadal szansa na niższe ceny za śmieci
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Aktualności

RekLAMA

Łowicz | z Bolimowskiej do skansenu w Maurzycach

Mieli wziąć tylko budulec, 
ale zabiorą cały dom
– Otrzymaliśmy propozycję zabrania materiału z budynku przy ul. Bolimowskiej 
do wykorzystania w skansenie w Maurzycach, gdzie silny wiatr uszkodził stodoły. 
Okazało się jednak, że budowla ta jest na tyle ciekawa, że przeniesiemy ją w całości 
i odtworzymy – powiedział nam dyrektor muzeum w Łowiczu Grzegorz Dębski. 

Chodzi o parterowy budynek 
przy Bolimowskiej 3. Jeszcze  
do niedawna dość charaktery-
styczny, bo był obłożony szczelnie 
białym sidingiem, jednak od kilku 
lat był niezamieszkały. Z propo-
zycją jego rozebrania na materiał 
zwrócił się nowy właściciel nieru-
chomości, który i tak miał w pla-
nie jego rozbiórkę.

Dyrektor powiedział nam, że 
konstrukcja budynku okazała się 

na tyle ciekawa i wiekowa, że po-
myślał, aby przenieść dom w cało-
ści do skansenu. Budynek pocho-
dzi z początku XX w., przetrwał 
do obecnych czasów w dobrym 
stanie, choć dach i strop z powo-
du braku konserwacji zwilgotnia-
ły, przegniły, a drewno zaatako-
wały grzyby. – Przeniesiemy tylko 
konstrukcję parteru, strop i dach 
będziemy musieli odtworzyć, nie 
powinniśmy mieć z tym jednak 

żadnych problemów – powiedział 
nam dyrektor.

W czasie prac rozbiórkowych 
nie znaleziono wielu ciekawych 
pamiątek po właścicielach, były 
to drobne rzeczy, np. zapałki i my-
dło w oryginalnych opakowaniach  
z okresu międzywojennego, za-
bezpieczono też lustro w drew-
nianej ciężkiej ramie. Na podda-
szu były też elementy wskazujące,  
że w budynku funkcjonował 

warsztat szewski, bo były tam np. 
skrawki skóry.

Budynek przed rozebraniem 
został poddany inwentaryzacji, 
elementy konstrukcji parteru zo-
stały ponumerowane i skatalogo-
wane, aby w skansenie odtworzyć 
go zgodnie z pierwowzorem. Mu-
zeum ma konkretne plany zwią-
zane z budynkiem. – Po odtwo-
rzeniu chcielibyśmy, aby mieściła 
się w nim duża sala edukacyjna  
– daje on takie możliwości i z tego 
powodu zdecydowaliśmy się na 
jego przeniesienie. Ponadto w bu-
dynku znalazłaby się ekspozycja 
związana z rzemiosłem. Z eks-

ponatami nie byłoby problemów, 
mamy ich sporo w naszych maga-
zynach, ale możemy je także zdo-
być przez nasze kontakty – mówi 
dyrektor.

Podstawowym problemem  
w realizacji tych zamiarów jest 

brak pieniędzy. Rekonstrukcja 
domu w skansenie będzie kosz-
tować około 400 tys. zł, muzeum 
będzie chciało pozyskać je z fun-
duszy europejskich, bądź z jedne-
go z programów ministra kultury  
i dziedzictwa narodowego.  tb

Bąków Górny | zmiany w szkole 

Remont sali, nowości  
w przedszkolu

Pomimo tego, że rok szkol-
ny się rozpoczął, w SP w Bąko-
wie Górnym trwał, rozpoczęty  
w sierpniu, remont sali gimna-
stycznej, w której wymieniana jest 
podłoga oraz malowane są ścia-
ny. W szkole odświeżeniu uległo 
zaplecze sanitarne. Wyremonto-
wany został magazynek na sprzęt 
sportowy. Całkowity koszt remon-
tu – 175 443,13 zł. 

Uzyskano pomoc finansową  
w formie dotacji celowej z budżetu 

Województwa Łódzkiego w wyso-
kości 80 tys. zł. Przy SP im. Janu-
sza Korczaka mieści się również 
przedszkole. 10 września Krzysz-
tof Skowroński, wójt gm. Zduny, 
przekazał na jego rzecz dodatkowe 
pomoce dydaktyczne. Wśród nich 
znalazły się pomoce do zajęć logo-
pedycznych, zajęć z integracji sen-
sorycznej oraz zajęć plastycznych. 
Nie zabrakło również zabawek,  
tj. jeździków, puzzli czy basenu 
wypełnionego kulkami.  ksl

Gmina Nieborów | Aby było bezpieczniej

Most w Patokach już po remoncie
Można już bez przeszkód je-

chać mostem na Bzurze pomię-
dzy Patokami a Sierzchowem. 
Firma Danetpil z Głowna na zle-
cenie Urzędu Gminy Nieborów  
za 115 tys. zł zakończyła kom-
pleksową wymianę drewniane-
go poszycia. W czasie prac oka-
zało się, że deski, z którego było 
ono zbudowane, były w bardzo 
złym stanie, część rozpadła się  
w czasie demontażu – choć most 
został oddany do użytku w 2011 
roku, a więc stosunkowo niedaw-
no.

Wójt gminy Jarosław Papuga 
powiedział nam, że dodatkowo  
w czasie prac zlecił wymianę kil-
ku zewnętrznych belek, które oka-
zały się być w złym stanie. Nie 
zmieniło to jednak ostatecznej 
kwoty zlecenia. Pozostała kon-
strukcja mostu jest w dobrym sta-
nie i może służyć mieszkańcom 
przez kolejne lata.

Most w Patokach jest wyko-
rzystywany przez mieszkańców 
miejscowości przede wszystkim 
jako przeprawa wiodąca do ich 
pól i łąk po drugiej stronie rze-
ki, w niewielkim stopniu zaś jako 
połączenie komunikacyjne po-
między dwoma gminami Niebo-
rów i Bolimów.  tb

Drewniany budynek przy ul. Bolimowskiej jest w trakcie rozbiórki, 
o niebezpieczeństwie ostrzega biało-czerwona taśma.
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most w Patokach ma nową drewnianą nawierzchnię.
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Gmina Nieborów | oświadczenia majątkowe

Zarobki i zasoby urzędników i radnych 
Publikujemy kolejną 
część informacji 
z oświadczeń 
majątkowych 
samorządowców 
z terenu naszego 
powiatu. Dziś  
– gmina Nieborów.

  Jarosław Papuga, Wójt 
Gminy Nieborów, wykazał po-
siadanie 76.000 zł oszczędno-
ści (rok wcześniej 42.000 zł).  
We współwłasności małżeń-
skiej posiada dom o powierzchni  
140 mkw. i wartości 200 tys. zł. 

Jest właścicielem gospodarstwa 
ogólnorolnego o  pow. 8,40 ha 
(5,79 ha stanowi majątek odrębny 
wójta, natomiast 2,61 ha majątek 
wspólny) i  wartości ok. 200 tys. 
zł. Z tego tytułu uzyskał przychód 
w  wysokości 6 tys. zł i  dochód  
5 tys. zł.

Z tytułu zatrudnienia w  urzę-
dzie gminy uzyskał dochód w wy-
sokości 117.429,22 zł. Wykazał 
także dochód ze Szkoły Podsta-
wowej w Bobrownikach 27,09 zł 
oraz z Gimnazjum nr 2 w Dzierz-
gówku 1.501,02 zł.

Posiada samochód osobowy 
Skoda Octavia z 2010 roku. Wy-
kazał też posiadanie samochodu 
żony w leasingu – Skoda Octavia 
z 2018 roku.

Wójt nie posiada zobowiązań 
finansowych przekraczających  
10 tys. zł.

  Adam Janiak, sekre-
tarz gminy, wykazał posiada-
nie 131.900 zł oszczędności (rok 
wcześniej 118.500 zł) Posiada 
dom o  pow. 130 mkw. i  warto-
ści 100 tys. zł, a  także gospodar-
stwo mleczne o pow. 10,8776 ha 
i  wartości 200 tys. zł. Z tytułu 
jego posiadania uzyskał przychód 
114.600 zł oraz dochód 37.700 zł.

Wykazał dochody: z tytułu za-
trudnienia 113.177,14 zł oraz z ty-
tułu umowy-zlecenia z Delegatu-
ry KBW w Łodzi 1.152 zł.

Sekretarz posiada samochód 
osobowy Opel Astra z 2013 roku, 
ciągnik rolniczy Case JX 90 
z  2011 roku oraz przyczepę IFA 
z 1980 roku.

Nie posiada zobowiązań pie-
niężnych o  wartości powyżej  
10 tys. zł.

  Anna kwiatkowska-Gajda, 
skarbnik gminy, wykazała po-
siadanie ok. 250 tys. zł (rok wcze-
śniej ok. 220 tys. zł) oszczędności 
we współwłasności małżeńskiej 
oraz 570,075 jednostek uczest-
nictwa w funduszach inwestycyj-
nych, na łączną kwotę 8.600 zł 
(majątek osobisty skarbnik).

Posiada mieszkanie o  po-
wierzchni 47,77 mkw. i wartości 
ok. 35 tys. zł. We współwłasno-
ści małżeńskiej posiada gospodar-
stwo rolne o powierzchni 16,26 ha 
i wartości ok. 550 tys. zł. Z tego 
tytułu osiągnęła przychód ok. 85 
tys. zł oraz dochód ok. 24 tys. zł.

Wśród innych posiadanych 
nieruchomości wskazała po-
mieszczenia gospodarcze przy-
należne do lokalu mieszkalne-
go o  łącznej powierzchni 22,78 
mkw. i wartości ok. 4 tys. zł (wła-
sność skarbnik), działkę pod bu-
dynkiem mieszkalnym o  pow. 
0,1535 ha i wartości ok. 6 tys. zł 
(współwłasność, wielkość udzia-

łu to 7055/26801), a także nieru-
chomość niezabudowaną o  łącz-
nej pow. 0,1005 ha i wartości ok.  
21 tys. zł. 

Wykazała też spadek: udział 
10/36 w nieruchomości składają-
cej się z  budynku mieszkalnego 
o pow. 148,5 mkw. i budynku go-
spodarczego o pow. 30 mkw., na 
działce o pow. 0,0831 ha (wartość 
nieruchomości to ok. 260 tys. zł), 
udział 2/6 w nieruchomości zabu-
dowanej budynkiem magazyno-
wym o pow. 466 mkw., na dział-
ce o pow. 0,25 ha (wartość ok. 30 
tys. zł), udział 2/6 w nieruchomo-
ści rolnej o pow. 2,52 ha i wartości 
ok. 60 tys. zł oraz udział 2/6 w nie-
ruchomości rolnej o pow. 3,43 ha 
i wartości ok. 85 tys. zł.

Wykazała nabycie z  małżon-
kiem w dniu 17.05.2018 r. w dro-
dze przetargu nieograniczonego 
od Starostwa Powiatowego w Ło-
wiczu nieruchomości niezabudo-
wanych: o pow. 502 mkw. i o pow. 
503 mkw. 

Wykazała uzyskane dochody: 
ze stosunku pracy 90.790,08 zł, 
z  odszkodowania 23.500 zł oraz 
dofinansowania ARiMR 196.600 
zł.

We współwłasności małżeń-
skiej posiada samochody oso-
bowe Volkswagen Passat z  2010 
roku oraz Honda CR-V z  2012 
roku, a  także maszyny rolnicze: 
ciągnik Fendt z  2009 roku, cią-
gnik Fendt z  2001 roku, ciągnik 
Valtra z 2012 roku, kombajn zbo-
żowy Fendt z 2012 roku, opryski-
wacz, pług, siewnik do kukury-
dzy, agregat uprawowo-siewny, 
przyczepę, rozsiewacz nawozów, 
bronę talerzową oraz przystawkę 
do rzepaku.

Skarbnik jest zobowiązana kre-
dytem inwestycyjnym zaciągnię-
tym na zakup maszyn rolniczych 
w  związku z   uzyskaniem dofi-
nansowania z  ARiMR. Do spła-
ty na 31.12.2019 r. pozostało 100 
tys. zł.

  krzysztof osóbka, Prze-
wodniczący rady Gminy, wy-
kazał posiadanie 129.366,37 
zł oszczędności (rok wcześniej 
140.938,90 zł). Posiada dom 
o pow. 183,10 mkw. i wartości 340 
tys. zł. Wykazał też posiadanie 
spółdzielczego mieszkania wła-
snościowego o pow. 54,75 mkw. 
i wartości 209.000 zł. 

Prowadzi gospodarstwo ogól-
norolne o pow. 7,22 ha i wartości 
200 tys. zł. Nie wykazał osiągnię-
tego z tego tytułu przychodu i do-
chodu.

Prowadzi jednoosobową dzia-
łalność gospodarczą, zajmującą 
się usługami BHP dla firm, roz-
liczeniem kierowców oraz ubez-
pieczeniami. Z tego tytułu uzyskał 
przychód 56.930 zł oraz dochód 
15.470,02 zł.

Z tytułu zatrudnienia uzyskał 
dochód 62.817,38 zł, z  dopłat 
ARiMR 6.974,18 zł, a z tytułu diet 
radnego 15.576 zł. Z tytułu naj-
mu prywatnego uzyskał przychód 
14.268,38 zł.

Posiada samochód Honda 
z 2010 roku, o wartości ok. 22 tys. 
zł. Nie posiada zobowiązań finan-
sowych powyżej 10 tys. zł.

  tomasz Baczyński, rad-
ny, wykazał posiadanie 35.000 
zł oszczędności (rok wcześniej 40 
tys. zł). We współwłasności posia-
da dom o powierzchni 200 mkw. 

i  wartości 300 tys. zł, a  także 
mieszkanie o pow. 42 mkw. i war-
tości 350 tys. zł.

Wśród innych posiadanych 
nieruchomości wskazał działkę 
o  pow. 1100 mkw. i  wartości 30 
tys. zł oraz działkę o  pow. 1850 
mkw. i  wartości 50 tys. zł (oby-
dwie we współwłasności).

Prowadzi jednoosobową dzia-
łalność gospodarczą „SK-TB”. 

Z tytułu diet radnego osiągnął 
dochód 6.728,71 zł, z  tytułu za-
trudnienia 77.405,28 zł, natomiast 
z tytułu prowadzenia działalności 
gospodarczej 15.555 zł.

Posiada samochód osobowy 
Honda Civic z 2018 roku.

Radny nie posiada zobowiązań 
finansowych powyżej 10 tys. zł.

  Henryk Bakalarski, rad-
ny, wykazał posiadanie 285.457 
zł oszczędności (rok wcześniej 
207.212 zł) oraz 47 sztuk obligacji 
Getin Noble Bank S.A, na kwotę 
47.000 zł.

We współwłasności małżeń-
skiej posiada dom o  powierzch-
ni 120 mkw. i  wartości 360 tys. 
zł. Wykazał też posiadanie dział-
ki siedliskowej o pow. 0,09 ha, bu-
dynku gospodarczego o pow. 68 
mkw. i  lasu o  pow. 0,43 ha. Ich 
wartość określił jako „według cen 
rynkowych”.

Z tytułu umowy o  pracę uzy-
skał dochód 172.247,70 zł, nato-
miast diety radnego pozwoliły mu 
uzyskać 7.670 zł.

Posiada samochód osobowy 
Mazda z 2010 roku.

Nie posiada zobowiązań pie-
niężnych, których wartość prze-
kracza 10 tys. zł.

  małgorzata Bolimow-
ska, radna, wykazała posiada-
nie 13.320,35 zł oszczędności. 
We współwłasności posiada dom 
o pow. 180 mkw. i wartości 350 
tys. zł.

Także we współwłasności po-
siada gospodarstwo ogólnorolne 
o pow. 5,41 ha i wartości 120.000 
zł. Nie osiągnęła z tego tytułu do-
chodu.

Wykazała uzyskany spadek 
(po ciotce): budynek mieszkalny 
jednorodzinny o  pow. 82 mkw. 
(1/40 część) oraz środki pieniężne 
2.604,07 USD (1/40 część).

Z tytułu zatrudnienia w  ZSP 
nr 1 w Łowiczu uzyskała dochód 
86.784,67 zł, z Zakładu Doradz-
twa Zawodowego w Łodzi 480 zł, 
z OKE Łódź 94,08 zł, natomiast 
z tytułu diet radnej 5.628,71 zł.

Posiada samochód Ford Mon-
deo z 2016 roku.

Nie posiada zobowiązań finan-
sowych powyżej 10 tys. zł.

  marek Jaworski, radny, 
wykazał posiadanie 43.131 zł oraz 
35 euro oszczędności (rok wcze-
śniej 20.000 zł i 60 euro).

We współwłasności (z tytułu 
spadku) posiada dom o  pow. 76 
mkw. i wartości 320.000 zł. Wśród 
innych posiadanych nieruchomo-
ści wskazał działkę (ziemia rol-
na) o pow. 3,85 ha i działkę leśną 
o pow. 0, 84 ha (obydwie współ-
własność, spadek).

Z tytułu wynagrodzenia ze 
stosunku służbowego uzyskał 
62.225,07 zł, z tytułu umowy-zle-
cenia 832,32 zł, natomiast z diet 
radnego 5.400 zł.

Posiada samochód osobowy 
Opel Astra z 2011 roku.

Radny nie posiada zobowiązań 
finansowych powyżej 10 tys. zł.

  Barbara kostusiak, rad-
na, nie wykazała posiadanych 
oszczędności. Wykazała nato-
miast posiadanie domu o  pow. 
277,50 mkw. i wartości 330 tys. zł.

Z tytułu emerytury uzyskała 
dochód 35.352,92 zł, natomiast 
z tytułu diet radnej 5.900 zł.

Posiada samochód osobowy 
Mercedes z 1996 roku oraz Mer-
cedes z 2005 roku.

Nie posiada zobowiązań pie-
niężnych, których wartość prze-
kracza 10 tys. zł.

  Jacek makowski, rad-
ny, wykazał posiadanie 20 tys. 
zł oszczędności (rok wcześniej 
60.034,68 zł). Posiada dom o pow. 
150 mkw. i wartości 90 tys. zł.

Prowadzi gospodarstwo (pro-
dukcja mleka i bydła opasowego) 
o pow. 14,11 ha i wartości 350 tys. 
zł. Z tego tytułu uzyskał przychód 
w wysokości 217.500 zł oraz do-
chód 55.000 zł.

Wśród innych posiadanych nie-
ruchomości wskazał część go-
spodarstwa rolnego o  pow. 6,93 
ha i  wartości 90 tys. zł (współ-
własność z  braćmi). Nie uzyskał 
z tego tytułu dochodu.

Z tytułu diet radnego uzyskał 
dochód 5.700 zł, natomiast dzięki 
ARiMR 25.271,75 zł.

We współwłasności z  bratem 
posiada ciągnik rolniczy Ursus. 
Posiada także przyczepę rolniczą 
Pronar, prasę rolującą oraz mini 
ładowarkę przegubową z  osprzę-
tem.

Radny jest zobowiązanym kre-
dytem w wysokości 97.290 zł (rok 
wcześniej 105.755 zł).

  tomasz Papiernik, radny, 
wykazał posiadanie we współ-
własności małżeńskiej 15 tys. 
zł oszczędności (rok wcześniej 
45.000 zł). Wraz z  żoną posiada 
dom o  pow. 94 mkw. i  wartości 
400 tys. zł.

Wśród innych posiadanych nie-
ruchomości wskazał taką o pow. 
1.174 mkw. i  wartości 50 tys. zł 
(współwłasność małżeńska).

Z tytułu zatrudnienia uzyskał 
przychód w wysokości 55.321,21 
zł, natomiast dochód z tytułu diet 
radnego to 5.600 zł.

Posiada samochód osobowy 
Skoda Octavia z 2006 roku.

Jest zobowiązany kredy-
tem hipotecznym w  wysoko-
ści 265.850,47 zł (rok wcześniej 
416.263 zł).

  tomasz Pruk, radny, wyka-
zał posiadanie 3.500 zł oszczęd-
ności we współwłasności małżeń-
skiej. Także we współwłasności 
posiada dom o  pow. 108 mkw. 
i wartości 450 tys. zł. 

W dzierżawie posiada gospo-
darstwo ogólnorolne o pow. 3,94 
ha. Z tego tytułu nie osiągnął 
w ubiegłym roku dochodu.

Prowadzi działalność gospo-
darczą – usługi rolnicze. Nie wy-
kazał osiągniętego z  tego tytułu 
dochodu.

Z tytułu umowy o pracę uzyskał 
dochód w wysokości 35.099,15 zł, 
z dopłat ARiMR 3.973,05 zł, na-
tomiast z tytułu diet radnego 5.900 
zł.

Posiada ciągnik rolniczy Ursus 
z 1969 roku, ciągnik Ursus z 1986 
roku, kombajn zbożowy Bizon 

z  1984 roku, a  także samochód 
osobowy Opel Astra z 2002 roku.

Jest zobowiązany kredytem go-
tówkowym w wysokości 62.100 zł 
(rok wcześniej 45.552,29 zł – róż-
nica wynika z faktu, że są to dwa 
inne kredyty).

  Arkadiusz Pudłowski, rad-
ny, nie wykazał posiadanych 
oszczędności ani majątku.

Z tytułu zatrudnienia uzyskał 
przychód 54.959,16 zł, natomiast 
z tytułu diet radnego osiągnął do-
chód 4.230 zł.

Nie posiada mienia ruchomego 
o wartości powyżej 10 tys. zł.

Jest zobowiązany kredytem 
w wysokości 55.557,84 zł.

  zbigniew Szymański, rad-
ny, nie wykazał posiadanych 
oszczędności. Wykazał natomiast 
posiadanie domu o pow. 140 mkw. 
i wartości 130 tys. zł (współwła-
sność małżeńska). 

Wspólnie z  żoną posiada go-
spodarstwo ogólnorolne o  pow. 
1,2789 ha i  wartości 10 tys. zł.  
Z tego tytułu nie uzyskał dochodu.

Wykazał także posiadanie 
(również we współwłasności mał-
żeńskiej) działki o  pow. 0,23 ha 
i wartości 23 tys. zł.

Z tytułu zatrudnienia uzyskał 
dochód w wysokości 70.596,51 zł, 
z diet radnego 6.600 zł, natomiast 
z tytułu prac w komisji wyborczej 
400 zł.

Nie posiada mienia ruchomego 
o wartości powyżej 10 tys. zł.

Jest zobowiązany kredytem 
konsumpcyjnym w  wysokości  
20 tys. zł (tak samo jak rok wcze-
śniej).

  Bogusława tomczak, rad-
na, wykazała posiadanie oszczęd-
ności w  wysokości: 28.154 zł 
i 7.600 zł (rok wcześniej 39.877,79 
zł). We współwłasności z  synem 
posiada dom o pow. 137,75 mkw. 
i wartości 300 tys. zł.

Posiada gospodarstwo ogól-
norolne o pow. 1,75 ha i wartości  
50 tys. zł. Osiągnęła z  tego ty-
tułu dochód w  postaci dopłat 
z ARiMR 1.704,53 zł.

Z tytułu umowy o  pracę uzy-
skała dochód 46.785,61 zł, nato-
miast z tytułu diet radnej 5.900 zł.

We współwłasności z  synem 
posiada samochód Volkswagen 
Passat z  2005 roku, o  wartości  
15 tys. zł.

Nie posiada zobowiązań finan-
sowych o wartości powyżej 10 tys. 
zł.

  Janina Werle, radna, wy-
kazała posiadanie we współwła-
sności majątkowej 37.532,48 
zł oszczędności (rok wcześniej 
9.754,22 zł). Także we współwła-
sności posiada dom o  pow. 120 
mkw. i wartości 150 tys. zł.

Posiada (również współwła-
sność majątkowa) gospodarstwo 
ogólnorolne o pow. 7,59 ha i war-
tości 245.688,30 zł (rok wcześniej 
pow. 7,28 ha i wartość 194.412,40 
zł). Z tego tytułu uzyskała przy-
chód 9.239,14 zł i dochód 7.164,54 
zł.

Z tytułu zatrudnienia w  ubie-
głym roku uzyskała dochód 
98.468,60 zł, z  tytułu diet radnej 
5.500 zł, z diet członka GKRPA 
840 zł. Wykazała także emeryturę 
męża 48.021,62 zł.

We współwłasności posiada sa-
mochód Kia Picanto z 2015 roku.

Radna nie posiada zobowiązań 
finansowych powyżej 10 tys. zł.

  tomasz Wierzbicki, radny, 
wykazał posiadanie 111.717,88 zł 
oszczędności we współwłasno-
ści małżeńskiej (rok wcześniej 
92.390,24 zł), a  także pożyczki 
osobie fizycznej 140 tys. zł (rów-
nież we współwłasności małżeń-
skiej). 

Wraz z  żoną posiada dom 
o pow. 120 mkw. i wartości 400 
tys. zł. Małżeństwo posiada też 
gospodarstwo sadownicze o pow. 
1,31 ha i wartości 50 tys. zł. Z tego 
tytułu radny nie uzyskał dochodu.

Wśród innych posiadanych nie-
ruchomości radny wykazał ga-
raż o pow. 50,10 mkw. i wartości  
20 tys. zł (współwłasność małżeń-
ska).

Prowadzi działalność gospo-
darczą (wykonywanie instalacji 
wodno-kanalizacyjnych, ciepl-
nych, gazowych i  klimatyzacyj-
nych). Z tego tytułu uzyskał przy-
chód 1.619.606,78 zł oraz dochód 
317.017,44 zł (współwłasność 
małżeńska).

Z tytułu zatrudnienia osiągnął 
dochód 43.317,297 zł, z  dopłat 
ARiMR 1.073,57 zł, natomiast 
z tytułu diet radnego 6.600 zł.

We współwłasności małżeń-
skiej posiada samochód Nissan 
Interstar z 2010 roku, Renault Ma-
ster z 2006 roku, Mercedes Benz 
z  2012 roku (leasing), Volkswa-
gen Polo z 2010 roku oraz Hondę 
FR-V z 2007 roku.

Radny jest zobowiązany: kre-
dytem gotówkowym konsu-
menckim zaciągniętym na kwo-
tę 25.000 zł (do spłaty na dzień 
31.12.2019 r. pozostało 14.976 
zł) oraz kredytem gotówkowym 
konsumenckim zaciągniętym 
na kwotę 22.000 zł (do spłaty 
na dzień 31.12.2019 r. pozosta-
ło 20.130 zł). Obydwa stanowią 
wspólność małżeńską (rok wcze-
śniej kredyt na kwotę 25.000 zł, 
do spłaty na dzień 31.12.2018  
– 19.968 zł).

  tomasz zimny, radny, 
wykazał posiadanie 43.054,04 
zł oszczędności (rok wcześniej 
34.000 zł) oraz: PKO portfel in-
westycyjny 154.668,68 zł (rok 
wcześniej 150 tys. zł), PKO FIO 
152.583,11 zł (rok wcześniej 150 
tys. zł) oraz rachunek oszczędno-
ściowy – lokata terminowa 32.100 
zł (rok wcześniej 30.250 zł).

Posiada dom o pow. 173 mkw. 
i wartości 500 tys. zł. 

Wśród innych posiadanych nie-
ruchomości wskazał: działkę wraz 
z domem o pow. 0,700 ha i  war-
tości ok. 500 tys. zł, działkę o pow. 
0,25 ha i  wartości ok 50 tys. zł 
oraz działkę o  pow. 0,2756 ha 
i wartości ok. 80 tys. zł.

Z tytułu zatrudnienia w MZK 
Skierniewice uzyskał dochód 
46.815,09 zł, z  OSK „Radar” 
9.208,80 zł, z  tytułu świadczenia 
emerytalnego 59.217 zł, z  umo-
wy-zlecenia z  Mazowieckim 
Związkiem Pszczelarzy 9.075,92 
zł, natomiast z tytułu diet radnego 
5.800 zł.

Posiada pasiekę pszczelarską 
wraz z osprzętem o wartości ok. 
25 tys. zł, a także samochód oso-
bowy Opel Corsa z  2008 roku 
i Opel Vectra z 1998 roku.

Nie posiada zobowiązań pie-
niężnych o  wartości powyżej  
10 tys. zł. 
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Gmina Sanniki | zmiany w budżecie

Żeby wybudować drogę,
musieli zrezygnować
z innych inwestycji
11 września na nadzwyczajnej sesji Rady  
Miasta i Gminy Sanniki podjęto decyzję  
o zmianach w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
i w budżecie na 2020 rok.

Burmistrz Gabriel Wieczorek 
poinformował radnych o dobrej 
– na pierwszy rzut oka – wiado-
mości: gmina otrzymała dofinan-
sowanie w kwocie ponad 1,3 mln 
złotych z Funduszu Dróg Sa-
morządowych na budowę drogi 
gminnej w Brzezi. Jest to aż 70 
procent wartości całej inwestycji; 
gmina ma dopłacić około 500 ty-
sięcy złotych, jednak łączna prze-
sunięta suma to 600 tysięcy zł.

Aby móc spełnić warunek 
wkładu własnego, gmina musia-
ła dokonać przesunięć w budżecie 
i zmian w Wieloletniej Progno-
zie Finansowej. Skarbnik gminy 
Marlena Kunikowska i burmistrz 
wskazali inwestycje, które należy 

całkiem zdjąć z tegorocznego bu-
dżetu lub zmniejszyć je w dużym 
stopniu.

Najmniej emocji wzbudziło 
zmniejszenie kwoty przeznaczo-
nej na budowę odcinka kanalizacji 
deszczowej na końcu ulicy Wól-
czyńskiej w Sannikach. Na całość 
zadania przeznaczone było 130 ty-
sięcy złotych, a po zmianie jest to 
30 tysięcy, które ma zostać prze-
znaczone tylko na dokumentację 
niezbędną do rozpoczęcia inwe-
stycji.

Drugą zmianą jest wykonanie 
ścieżek rowerowych wzdłuż drogi 
wojewódzkiej 577 przez Czyżew 
i Szkaradę. Na to zadanie miało 
zostać wydane 150 tys. zł. Cała ta 
kwota została zdjęta z tegorocz-
nego budżetu. Tej zmianie sprze-
ciwił się radny Damian Dolniak, 
który zauważył, że te sołectwa 
zrzekły się swojego funduszu so-

łeckiego, aby ścieżki mogły zostać 
wykonane (był to warunek, aby 
otrzymać pieniądze z zewnątrz). 
Burmistrz Wieczorek poprosił 
radnych o rozmowy z mieszkań-
cami okręgów, które reprezentują. 
Według niego konieczna jest cier-
pliwość, ponieważ kiedy gmina 
otrzyma dofinansowanie na jakąś 
inwestycję, staje się ona prioryte-
towa. Radny Wiesław Nowicki 
poparł burmistrza.

– Gdyby proporcje były inne, 
to można by się zastanawiać. Ale  
1 mln 300 tys. to dużo – mówił. 

Tym, co wywołało największą 
dyskusję, było zmniejszenie o 220 
tysięcy złotych kwoty przewidzia-
nej na utwardzenie drogi w Osmo-
linie. Całość zadania to koszt 232 
tysięcy złotych. Skarbnik zapro-
ponowała pozostawienie 12 tysię-
cy złotych na przygotowanie nie-
zbędnej dokumentacji.

Z tą propozycją nie zgodził się 
radny Wojciech Gładoch, który 
zarzucił burmistrzowi, że pienią-
dze przeznaczone na wykonanie 
tego zadania zdejmowane są z bu-
dżetu po raz drugi.

Gabriel Wieczorek był przeko-
nany co do słuszności pomysłu. 

– Inwestycje, które chcemy 
zdjąć, nie przepadają. Dokumen-
tacja będzie wykonywana, wio-
sną 2021 przystąpimy do realizacji 
– zapewniał. Radny Gładoch po-
wiedział natomiast, że nie wierzy 
w te obietnice, ponieważ nie jest to 
pierwszy raz, kiedy je słyszy. 

Pojawiła się z jego strony suge-
stia, że pieniądze można by zabrać 
z budowy drogi w Barciku. Bur-
mistrz podał argumenty, dlaczego 
nie jest to możliwe: w Barciku do-
kumentacja zostanie zrealizowana 
w tym tygodniu, wkrótce zostanie 
ogłoszony przetarg na wykonanie 
tych prac, a poza tym w Osmolinie 
przy planowanej drodze znajduje 
się kilka zabudowań, podczas gdy 
w Barciku – kilkadziesiąt.

Burmistrz Gabriel Wieczorek 
zaznaczał, że najważniejsze jest 
realizowanie zadań, które spełnia-
ją potrzeby jak największej ilo-
ści mieszkańców. Jego zdaniem 
„zdjęcie” drogi w Barciku z tego-
rocznego budżetu byłoby nieefek-
tywne i nieuzasadnione ekono-
micznie. 

Pieniądze, które zostały zdjęte 
z tych trzech inwestycji, to łącz-
nie 470 tysięcy złotych. Do wkła-
du własnego na budowę drogi  
w Brzezi gmina doliczy także 150 
tysięcy, które ma zabezpieczone  
na ten cel.

Za podjęciem uchwały odno-
śnie zmian w Wieloletniej Progno-
zie Finansowej było 11 z 12 obec-
nych radnych, od głosu wstrzymał 
się jeden – Wojciech Gładoch.

Radni zaproponowali, by w pro-
jekcie budżetu na kolejny rok za-
bezpieczyć pieniądze na inwesty-
cje, w których dokonano zmian. 
Burmistrz powiedział, że jest taka 
możliwość. Projekt budżetu na ko-
lejny rok zostanie stworzony do 15 
listopada bieżącego roku.  ks

Gmina zduny | odnawialne źródła energii

Baterie słoneczne  
i panele fotowoltaiczne 
do końca roku
Grupa Ekoenergia Sp. 
z o.o. z Sierakowic 
Prawych pod 
Skierniewicami wygrała 
przetarg na realizację 
zadania – wykorzystanie 
odnawialnych źródeł 
energii w gminie Zduny. 

Była jedynym oferentem, któ-
ry przystąpił do przetargu, a cena, 
jaką spółka zaproponowała, była 
niższa niż kwota, jaka była na to 
przeznaczona. Przetarg został roz-
strzygnięty 14 września. 

Kwota uzyskana w nim to 
2.016.753,21 zł brutto, ale gdyby 
w postępowaniu była konkuren-
cja, to nie byłby to jedyny czynnik 
brany pod uwagę, choć kluczowy 
– można było za niego uzyskać 
60% punktów. Brano również 
pod uwagę gwarancję, a ta będzie 
udzielona na 72 miesiące, przy 
czym za gwarancję przyznawano 
8%, ale oceniano też inne skład-
niki oferty. 

Kwota, jaka była przeznaczo-
na na to zadanie, to 2.434.163 zł,  
w tym 85% stanowi dofinanso-
wanie z Regionalnego Progra-
mu Operacyjnego Województwa 
Łódzkiego, wobec niższej ceny 
uzyskanej z przetargu kwota dota-

cji będzie mniejsza niż zakładano, 
a ta miała wynieść 1.837.234 zł. 

W ramach zadania Ekoener-
gia będzie musiała dostarczyć  
i zamontować, a także zaprojekto-
wać i uruchomić 52 instalacje ko-
lektorów słonecznych, 6 kotłów na 
biomasę i 55 instalacji fotowolta-
icznych. Większość z nich będzie 
się znajdowała w prywatnych bu-
dynkach mieszkalnych. Tylko jed-
na instalacja fotowoltaiczna na 
budynku użyteczności publicz-
nej – jakim jest Szkoła Podstawo-
wa w Nowych Zdunach. Będzie 
ona miała moc minimalną 39,78 
kW. Na budynkach prywatnych 
zakłada się powstanie instalacji  
o mocy nie mniejszej niż: 2,04 
kW – 11 instalacji, 3,06 kW  
– 19 sztuk, 4,08 kW – 9 sztuk oraz 
9,86 kW – 1 sztuka. 

Piece na biomasę (pelet) mają 
mieć moc nie mniejszą niż 15 kW 
– takich ma być 4, 20 kW – 1 oraz 
25 kW – 1. 

Przygotowania do realizacji 
zadania trwały od dłuższego cza-
su, umowa o przyznaniu gminie 
unijnej dotacji podpisana została 
jeszcze w lipcu 2019, teraz przy-
szedł czas na realizację zadania. 
Ale ten etap inwestycji nie będzie 
wyjątkowo długi – ma się skoń-
czyć do 30 grudnia bieżącego 
roku.  mwk 
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Łowicz | Agros Nova

Problem z wodociągiem rozwiązany
W lokalnej sieci wodociągowej 

łowickiego ZPOW Agros Nova 
pojawiły się bakterie z grupy coli. 
Problem został rozwiązany w nie-
co ponad tydzień po jego ujawnie-
niu.

PSSE w  Łowiczu 7 września 
wydał komunikat o  obecności 
w wodociągu (zbiorniku wyrów-
nawczym) bakterii z  grupy coli, 
a tym samym o niezdatności wody 
do spożycia. Były to pojedyncze 
kolonie wykryte w dwóch punk-
tach poboru podczas rutynowej, 
planowanej kontroli Sanepidu. 

– Przyczyny takich nieprawi-
dłowości są trudne do ustalenia – 
poinformował nas Jarosław Sam-
sel, wiceprezes zarządu ZPOW 

Agros Nova. – Co ważne, ponow-
ne badanie w  akredytowanym, 
niezależnym laboratorium po-
twierdziło, że wodociąg jest czy-
sty i możemy nadal, bezpiecznie 
korzystać z naszych ujęć. 

Woda z tego ujęcia wykorzysty-
wana była tylko na terenie zakła-
du, do wodociągu nie były pod-
pięte żadne inne obiekty. Firma 
ma też możliwość przepięcia za-
silania do miejskiej sieci wodocią-
gowej (zarządzanej przez Zakład 
Usług Komunalnych) z  czego, 
rzecz jasna, skorzystała po wykry-
ciu bakterii w jej sieci. 

Ta z kolei została poddana grun-
townej dezynfekcji, w  pierwszej 
kolejności odkażanie podchlory-

nem sodu. Produkcja w tym mo-
mencie i tak była wstrzymana ze 
względu na trwający przegląd i re-
mont linii produkcyjnych. Pew-
ne niedogodności jednak były. – 
Przykładowo, byliśmy zmuszeni 
wstrzymać dostawy pomidorów 
do przerobu, do momentu zakoń-
czenia dezynfekcji i przepięcia się 
na wodę z miasta – przyznaje pre-
zes Samsel. Zapewnia przy tym, 
że sytuacja ta w żaden sposób nie 
wpłynęła na jakość produktów.

Ocenę o zdatności wody z za-
kładowej sieci Sanepid wydał  
18 września. – Wyniki ponow-
nych badań potwierdzają po-
prawę jakości wody – napisano  
w ocenie.  tm

Seroki, Parma | Spór wokół toru

Mieszkańcy chcą ciszy, 
crossowcy miejsca do jazdy
Część mieszkańców 
Parmy (gmina Łowicz) 
znów zwraca uwagę na 
powracający problem 
hałasu dochodzącego 
do ich domów z toru 
motocrossowego 
w pobliskich Serokach 
(gmina Łyszkowice). 
Na pewno trudno będzie 
pogodzić interes tych, 
którzy lubią wypoczynek 
w ciszy i tych, którzy 
chcą poszaleć na torze, 
choć padają też głosy 
kompromisowe.

Pierwsze skargi na tor pojawi-
ły się niedługo po tym, kiedy on 
powstawał. Później jednak wyda-
wało się, że mieszkańcy już się 
zdążyli przyzwyczaić – ale po 
pewnym czasie ich cierpliwość 
też zaczęła się wyczerpywać, 
tym bardziej, że – według relacji 
mieszkańców Parmy – w  ciągu 
ostatnich trzech lat ruch na torze, 
a  już szczególnie drażniący ich 
hałas nasiliły się.

interwencja radnego 
w starostwie
W sprawie tej interweniował 

u wicestarosty i  komendanta po-
licji radny z Parmy Dariusz Sku-
limowski. Przyznaje on, iż głosy 
w jego miejscowości są podzielo-
ne, bo obok tych, którzy mają już 
dość, są też tacy, którym obecność 
toru nie przeszkadza. – Trzeba 
jednak coś w tej sprawie zrobić, bo 
chodzi nie tylko o nasz komfort, 
ale też o bezpieczeństwo – mówi 
radny. Niestety, wielu użytkowni-

ków toru szaleje nie tylko na nim, 
ale też na drogach dojazdowych 
czy polach. 

– „Zieloni” też się powinni tym 
zająć, bo ptaki już dawno stąd po-
uciekały, a mieliśmy tu na żerowi-
skach stado żurawi i czaple – do-
daje inny mieszkaniec. – Jeździli 
już tak w  Dąbkowicach, w  Nie-
borowie, ale stamtąd ich pognali. 
Przyjeżdżają tu z Warszawy, z Ło-
dzi, podobno nawet ze Śląska, bo 
wszędzie ludzie reagowali zdecy-
dowanie. Jednemu z  nich nawet 
kiedyś powiedziałem: „Jakbyś pan 
tak u siebie przejechał dwa kółka 
wokół swojego domu, to sąsiedzi 
by chyba pana wyklęli!”. Więk-
szość z nich jednak nic sobie nie 
robi z naszych uwag, nawet tłumi-
ków nie używają.

Wicestarosta Piotr Malczyk po-
twierdził nam, że do starostwa do-
tarły sygnały o  hałasach związa-
nych z działaniem toru, sprawa ta 
jest w trakcie rozpatrywania.

na odpoczynek...  
do miasta
– Jakby to były dwie, trzy go-

dziny, to pewnie byśmy to znieśli, 
my tu naprawdę jesteśmy cierpli-

wi i wyrozumiali – mówił z ko-
lei pan Stanisław, także z Parmy. 
– Często jest jednak tak, że to są 
trzy dni w tygodniu non stop (pią-
tek, sobota, niedziela), a do tego 
jeszcze motocykle pojawiają się 
czasem w tygodniu. Chciałoby się 
w  niedzielę usiąść na ławeczce, 
porozmawiać z sąsiadem, a tu sły-
chać tylko ryk silników. Czasami 
uciekałem przed tym hałasem do 
syna, do miasta.

– Od razu mówię, że nie je-
stem za likwidacją tego toru 
czy za zakazaniem organizacji 
na nim zawodów – mówił nam 
inny mieszkaniec Parmy, prosząc 
o anonimowość. – Uważam nato-
miast, że powinno dojść do spotka-
nia mieszkańców z użytkującymi 
tor, na którym wypracowalibyśmy 
rozwiązanie kompromisowe, czyli 
na przykład wprowadzenia godzin 
otwarcia. Bo na pewno nie może 
być tak, jak było latem, że co so-
botę od 8 rano do 20 wieczorem 
nie było u mnie w domu słychać 
niczego innego, niż dźwięk tych 
motocykli. Nawet w upalny dzień 
nie można było na dłużej otwo-
rzyć okien, bo trudno byłoby wy-
trzymać taki ciągły hałas!

Dać im się bawić?
Żeby jednak zachować propor-

cje, musimy nadmienić, że pytali-
śmy też o działanie toru przypad-
kowo spotkanych mieszkańców 
innych miejscowości w  pobliżu 
toru i  zdecydowana większość 
odpowiadała, że ten im nie prze-
szkadza. Takie odpowiedzi sły-
szeliśmy w Polesiu czy w samych 
Serokach. – To prawda, że ich sły-

chać, ale nie powiem, żeby to był 
jakiś wielki problem – mówił nam 
jeden z mieszkańców. – Tu przy-
jeżdżają ludzie z całej Polski, a to 
świadczy o tym, że takie miejsce 
jest im potrzebne. To jest widocz-
nie ich hobby i  ja rozumiem, że 
muszą mieć gdzie je realizować.

– Wiem, że tam ten tor jest, 
ale to daleko, więc dla nas to nie 
stanowi problemu – słyszeli-
śmy z kolei od jednej mieszkanki 
w Zawadach.

Pozwolenie  
na budowę nie było 
wymagane
Od mieszkańców słyszeliśmy 

też, że tor powstał nielegalnie i, że 
motocykliści jeżdżą tam „na dzi-
ko”. Sprawdziliśmy – nie jest to 
prawdą, choć rzeczywiście moż-
na było mieć wątpliwości. Torem 
zajmuje się Łowicki Klub Moto-
crossowy, wynajmujący ten teren 
od prywatnego właściciela, któ-
ry niegdyś miał plany utworze-
nia tam kopalni żwiru (pisaliśmy 
o tym na naszych łamach w kon-
tekście sądowego sporu z  po-
przednim wójtem gminy Łyszko-
wice). Kiedy tor był uruchamiany, 
zrodziły się potężne wątpliwości 
o  to, czy mógł powstać bez po-
zwolenia na budowę. Powiatowy 
Inspektorat Nadzoru Budowlane-
go nakazał już jego rozbiórkę, ale 
po odwołaniu od jego decyzji, zu-
pełnie innego zdania był inspekto-
rat wojewódzki. Ten stwierdził, że 
do utworzenia toru nie wykorzy-
stano materiałów budowlanych, 
a  jedynie uformowano ziemię 
i piach. W ubiegłym roku decyzja 
WINB uprawomocniła się i moż-
na ją traktować jako ostateczną.

autostrada głośniejsza 
niż tor?
Prezes ŁKM Bogdan Walczak 

rozumie, że – jak to bywało w in-
nych miejscach, gdzie powstawa-
ły tory – trzeba się liczyć z tym, 
że właściciele działek w  pobliżu 
mogą być niezadowoleni. Ideal-
nego miejsca po prostu nie ma. – 
Chyba lepiej, żeby motocykliści 
jeździli po takim torze, w jednym 
miejscu, za które bierzemy odpo-
wiedzialność, niż po drogach pu-
blicznych, po lesie czy po polach – 
mówi. – Nie przypominam sobie 
żadnego wypadku z ich udziałem 
w tej okolicy, więc głosy o szcze-
gólnym niebezpieczeństwie nie są 
uzasadnione.

Prezes zauważa, że miejsce jest, 
mimo wszystko, bardzo dobre – 
w promieniu kilometra od granic 
toru nie ma żadnych zabudowań 
mieszkalnych, praktycznie dooko-
ła są też lasy, które znacznie wy-
ciszają odgłosy użytkowania toru. 

– Jestem przekonany, że pomia-
ry decybeli nie wykazałyby prze-
kroczenia dopuszczalnych norm 
– mówi Bogdan Walczak. – Więk-
szy hałas jest tam w nocy z auto-
strady, niż w ciągu dnia z toru.

Polemizuje on też z  argumen-
tem o  szkodliwości dla zwierząt, 
bowiem w pobliskich lasach moż-
na znaleźć ptasie gniazda, w po-
bliżu toru żyje też rodzina łosi, 
której – jak widać – obecność toru 
nie przeszkadza.

W rozmowie z jednym z miesz-
kańców Parmy słyszeliśmy, że na 
torze w weekendy pojawia się na-
wet po 100-200 motocykli naraz. 
– 200 motocykli? – mówi Bogdan 
Walczak. – Tyle było tylko na za-
wodach, które są raz do roku. 

chyba lepiej, żeby 
motocykliści jeździli 
po takim torze, 
w jednym miejscu, 
za które bierzemy 
odpowiedzialność, 
niż po drogach 
publicznych, po lesie 
czy po polach.

Bogdan Walczak, 
prezes Łowickiego klubu 

motocrossowego

maszyna przy maszynie – ale taka frekwencja w Serokach jest tylko na oficjalnych zawodach  
raz do roku. zdjęcie wykonane w marcu 2018 roku. 
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Waliszew | problemy z jakością wody 

Szybka reakcja była uzasadniona
Urząd Gminy Bielawy 
w ubiegłym tygodniu podjął 
natychmiastowe działania 
związane z wykryciem 
w próbkach wody pobranej 
w Stacji Uzdatniania Wody 
w Starym Waliszewie 
obecności bakterii grupy 
coli oraz Escherichia coli. 

Urząd wydał komunikat do 
mieszkańców jeszcze przed ofi-
cjalnym komunikatem Stacji Sa-
nitarno-Epiodemiologicznej. 

Dotyczył on mieszkańców tych 
miejscowości, które zasilane są 

w wodę z tej stacji, a są to: Bogu-
min, Psary (bloki), Gosławice, Ja-
ninów, Stary Waliszew, Waliszew 
Dworski oraz Wola Gosławska. 

Próbki wody do badania po-
brane zostały 15 września, a  18 
września mieszkańców poinfor-
mowano, że najprawdopodobniej 
wykryto w nich obecność bakterii 
grupy coli oraz Escherichia coli. 
Wtedy jeszcze zastrzegano, że 
jest to informacja nieoficjalna oraz 
niepotwierdzona przez PSSE. Jed-
nak samorząd z ostrożności prze-
strzegał o tym mieszkańców. Wójt 
Sylwester Kubiński wyjaśnił nam, 
że wstępne wyniki badania wody 
wskazywały na to, że nie nadaje 
się ona do spożycia. 

Dlatego podjęto działania pole-
gające na: dowiezieniu mieszkań-
com wody w butelkach, przepro-
wadzeniu dezynfekcji i  płukania 
sieci wodociągowej zasilanej ze 
wspomnianej stacji. Została ona 
czasowo odłączona od gminnego 
wodociągu. Woda do tych miej-
scowości płynie teraz z innych sta-
cji. 

Ostrożność samorządu okaza-
ła się uzasadniona, bo sanepid po-
twierdził obecność niebezpiecz-
nych dla zdrowia ludzi bakterii 
w  pobranej próbce. Po przepro-
wadzonych działaniach woda po-
nownie pobrana została do ba-
dania, samorząd i  mieszkańcy 
czekają na wynik.  mwk 

Czy usypanie takiego wzniesienia wymaga pozwolenia na budowę? 
okazuje się, że orzeczenia poszczególnych organów mogą być w tej 
kwestii różne. 
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rzut okiem | TAjeMNIce zdUńSkIej 

W znaczeniu urbanistycznym ulica zduńska dla Łowicza jest tym 
samym, co Piotrkowska dla Łodzi. Tym akcentem przewodnik pTTk 
jacek Rybus rozpoczął w niedzielę 20 września spacer, który tym razem 
był poświęcony okrywaniu tajemnic ul. zduńskiej. Można było się na 
nim dowiedzieć, że ulica wzięła swą nazwę od zdunów, zaś na jednej 
z kamienic zachowała się tabliczka z nazwą ul. Bieruta – obowiązującą 
w okresie komuny. przypomniano też dzieje społeczności żydowskiej, 
która przed II wojną światową licznie zamieszkiwała ul. zduńską 
i prowadziła na niej swoje interesy. aa 

kultura ludowa | Artysta z Boczek kolejny raz wyróżniony cenną nagrodą

Historia Ksinzoka spod Łowicza
Ma już prawie 80 lat, ale nadal zdobywa najważniejsze w kraju nagrody. 
Stanisław Madanowski, śpiewak ludowy z Boczek Chełmońskich, w sierpniu 
po raz drugi zdobył Basztę, czyli główną nagrodę Ogólnopolskiego 
Festiwalu Kapel i Śpiewaków Ludowych w Kazimierzu Dolnym. 

Muzyka towarzyszyła panu 
Stanisławowi od dzieciństwa. 

– Kiedyś była taka moda, że 
jak rodzice szli na wesele, to 
i dzieci ze sobą brali. Słuchałem, 
jak oni śpiewali i potem śpiewa-
łem z nimi – wspomina.

Pierwszą piosenką, którą pa-
mięta ze swojego dzieciństwa, 
jest „Zielony listek orzeszy”. Kie-
dy jego rodzina śpiewała tę pio-
senkę, miał około 6 lat.

Należał do szkolnego zespo-
łu, w  którym – jak mówi – za-
wsze grał „pierwsze skrzypce” 
– główne role należały do nie-
go. Próbował grać na mandoli-
nie, na gitarze i  na akordeonie.  
Uczęszczał też do studium dla or-
ganistów, ale musiał wrócić do 
domu, żeby pracować w gospo-
darstwie.

– Kiedy tata był w  polu, za-
wsze śpiewał na traktorze – mówi 
córka pana Stanisława, Monika. 
Wspomina, że kiedy była dziec-
kiem, przy obieraniu cebuli po-
magali im inni mieszkańcy wsi 
– przychodzili i  śpiewali. Wła-
śnie wtedy nauczyła się najwię-
cej piosenek.

W latach młodzieńczych nale-
żał do Zespołu Ziemi Łowickiej 
przy Powiatowym Domu Kultury 
w Łowiczu i tam właśnie nauczył 
się wielu piosenek. Stamtąd wła-
śnie pochodzi jego solówka, któ-
rą w tym roku wykonywał na fe-
stiwalu w Kazimierzu – „Oj, ścini 
dąbek, ścini”. a zna ją dzięki Ja-
nuszowi Kaźmierczakowi, któ-
ry był założycielem zespołu. Na-
uczył się jej na 10-leciu zespołu, 
czyli w 1963 roku. 

– Wyszedłem wtedy z wojska 
– mówi pan Stanisław. Miał wte-
dy 22 lata.

Później należał do zespołu Ko-
lejarz. a  w 1974 roku, kiedy był 
sołtysem wsi Boczki Chełmoń-
skie, zorganizował dożynki. 

– Zebraliśmy się kiedyś i uło-
żyliśmy cały plan dożynek. Tak 
się to spodobało, że na drugi czy 
trzeci dzień przyjechali do mnie 
z Domu Kultury.

Kierownictwo Powiatowego 
Domu Kultury zaproponowało 
panu Stanisławowi założenie ze-
społu – i  w taki sposób powsta-
ły Boczki Chełmońskie – zespół, 
który istnieje do dziś. To właśnie 
z nim czuje się najbardziej zwią-
zany.

W 2010 roku powstał zespół 
śpiewaczy Ksinzoki, którego 
współzałożycielem jest pan Sta-
nisław. Do tej pory zdarza mu się 
z nim wystąpić. Tam też występu-
je jego córka Monika. 

nie tylko ludowo
Stanisław Madanowski znany 

jest przede wszystkim z wykony-
wania muzyki ludowej. Ale wyko-
nuje także śpiewy sakralne, w któ-
rych – jak nam powiedział – nigdy 
nie ustał. Jeśli chodzi o śpiew lu-
dowy, bywały takie lata, że nie 
występował. w  przypadku śpie-
wów sakralnych było inaczej.

Śpiewa więc w  kościele, ale 
przez wiele lat występował też na 
pogrzebach i  ślubach w  kościele 
w  Boczkach. w  swoim repertu-
arze ma bardzo dużo zapomnia-
nych pieśni kościelnych, a  także 
żałobnych i takich, które śpiewało 
się przy zmarłych.

– Pamiętam, było nas trzech 
czy czterech, śpiewaliśmy przy 
zmarłych. – mówi. Ten zwyczaj 
nie jest już tak częsty jak kiedyś. 
Mimo to, kiedy w Boczkach jest 

pogrzeb, pan Stanisław zawsze 
stara się pójść na niego i zaśpie-
wać. 

Brał udział w  różnych wyjaz-
dach – nie tylko tych zespoło-
wych. w 1975 roku wziął udział 
w pielgrzymce do Rzymu, gdzie 
uczestniczył w audiencji u papie-
ża Pawła VI, potem był na Monte 
Cassino. Śpiewał także w chórze, 
kiedy Jan Paweł II odwiedził Ło-
wicz w 1999 roku. 

Od dożynek się wszystko za-
częło i  to też było widać w póź-
niejszych latach – wiele osób 
przychodziło do pana Stanisława 
po wskazówki w budowaniu palm 
czy wieńców dożynkowych. 

W 2015 roku brał udział w or-
ganizacji dożynek wojewódzkich 
w Maurzycach, a co roku rozpo-
czyna Łowickie Żniwa swoją so-
lówką „Szumią łany, hej, złociste”. 

Doceniony artysta
Trzy lata temu wydana została 

płyta „Moje łowickie śpiewanie”, 
która zaczyna się piosenką „Oj 

ścini dąbek, ścini” – tą samą, któ-
rej nauczył się jeszcze w Zespole 
Ziemi Łowickiej. 

W 2015 otrzymał wyróżnie-
nie – na łowickim Starym Rynku 
odsłonięto jego Gwiozdę Łowic-
ką, w  dziedzinie upowszechnia-
nia i ochrony dóbr kultury ludo-
wej. Jest też laureatem Łowickiej 
Róży, czyli nagrody starostwa po-
wiatowego za osiągnięcia w

dziedzinie twórczości arty-
stycznej i  upowszechniania kul-
tury.

Dwa lata temu otrzymał pierw-
szą nagrodę na Turnieju Muzy-
ków Prawdziwych w Szczecinie.

W Kazimierzu Dolnym od lat 
odbywa się Festiwal Kapel i Śpie-
waków Ludowych, na który przez 

pewien czas pan Stanisław nie 
mógł jeździć. Wynikało to z tego, 
że specjaliści festiwalowi oceni-
li, że jego głos nie jest autentycz-
ny, ludowy, lecz że jest wyuczony. 
a on, jak sam mówi, śpiewu się ni-
gdy nie uczył. Faktem jest, że głos 

ma niesamowity, ale jest to jego 
absolutnie naturalne uzdolnienie. 
Dlatego też do Kazimierza poje-
chał dopiero cztery lata temu, na 
50. edycję Festiwalu Kapel i Śpie-
waków Ludowych – notabene naj-
słynniejszego bodaj i  najbardziej 
prestiżowego festiwalu muzyki lu-
dowej w Polsce.

Jubileuszowa edycja wydarze-
nia okazała się szczęśliwa dla ło-
wickiego muzyka – zdobył swoją 
pierwszą Basztę, czyli główną na-
grodę. 

Z racji tego, że na ten festiwal 
można jeździć raz na cztery lata, 
dopiero w tym roku pan Stanisław 
mógł ponownie spróbować swo-
ich sił. I po raz drugi okazało się 
to znakomitym posunięciem, bo 
znów udało mu się zdobyć głów-
ną nagrodę. 30 sierpnia, po dwóch 
dniach koncertów, na stronie inter-
netowej festiwalu ukazała się in-
formacja o laureatach. Zazwyczaj 
wyniki ogłaszane są w Kazimie-
rzu, jednak w tym roku, ze wzglę-
du na pandemię, zdecydowano się 
na taką formę. 

RekLAMA

RekLAMA

Ludzie

kinga 
SoBCzak

kinga.sobczak@lowiczanin.info
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Na co dzień pan Stanisław 
jest uczynnym, uśmiechniętym 
człowiekiem.
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Pan Stanisław podczas nagrań dla Polskiego radia na tegorocznym 
festiwalu w kazimierzu dolnym.
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Stanisław madanowski  
od zawsze z dumą nosił strój 
łowicki.
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Edward Bednarek (1943–2020) cz. 2
Był jednym z najwybitniejszych ludowych 
artystów muzyków regionu łowickiego. 
To wyjątkowa i niezwykle barwna postać, 
rozsławiająca Łowicz na cały świat. Przez młode 
pokolenie nazywany był ostatnim z ostatnich. 

dokończenie 
z poprzedniego 
numeru

Jedną z osób, które bardzo cie-
pło wspominają klarnecistę jest 
Mateusz Rudak, dla którego pan 
Edzio – tak mówili o nim wszyscy 
w Łowickim Ośrodku Kultury – 
był kolegą z pracy. 

Edward Bednarek przez blisko 
10 lat pracował w  ośrodku jako 
portier na 1/2 etatu. Wiele osób 
kojarzyło go z  tą funkcją, ponie-
waż współpracowników i widzów 
kina witał już od progu przygry-
wając łowickiego oberka na klar-
necie. Ze swym instrumentem 
praktycznie się nie rozstawał, zaś 
w  holu ośrodka urządzał sobie 
pewnego rodzaju próby. 

Dyrektor ŁOK Maciej Malan-
giewicz wspomina, że goszczący 
w ośrodku Tomasz Bęben, dyrek-
tor Filharmonii Łódzkiej, był tak 
zafascynowany grą pana Edzia, 
że wychodząc już, poszedł po 

aparat fotograficzny do samocho-
du i wrócił, by zrobić muzykowi 
zdjęcie. 

Mateusz Rudak podkreśla, 
że dzięki sposobowi bycia pana 
Edzia ich miejsce pracy zdawa-
ło się być domem kultury, a  nie 
ośrodkiem. Mimo dużej różnicy 
wieku pomiędzy klarnecistą a naj-
młodszymi kolegami z pracy, do 
których poza Mateuszem Ruda-
kiem zaliczali się wtedy Krystian 
Cipiński i Jakub Papuga, doskona-
le odnalazł się w roli kogoś w ro-
dzaju dziadka czy wujka. Intere-
sował się też sportem, m.in. piłką 
nożną, dlatego często rozmawia-
li o  wynikach meczów. Nigdy 
nie dał nikomu odczuć, że uważa 
się za wybitnego muzyka – choć 
w opinii osób z najbliższego oto-
czenia – po prostu nim był. 

Poza tym pan Edward był 
skarbnicą ciekawych historii, czę-
sto tych zaczerpniętych z własne-
go życia, np. gdy będąc małym 
chłopcem pływał z innymi muzy-

kami statkiem po Wiśle i zbierał 
drobne do kapelusza. 

W późniejszym czasie stały się 
one kanwą dla powstania filmu 
dokumentalnego pt. „Edziu nie 
piskej!”, który z  inicjatywy Ma-
teusza Rudaka zrealizował ŁOK. 
Część scen do filmu o  fenome-
nie muzyka ludowego nakręcono 
w jego rodzinnym Wyszogrodzie, 
dokąd pan Edzio udał się wraz 
z kolegami z pracy w sentymen-
talną podróż do czasów dzieciń-
stwa i początków przygody z mu-
zyką. 

Mateusz Rudak wspomina, że 
z rozmów z panem Edziem prze-
bijała się olbrzymia troska o przy-
szłość muzyki ludowej. Wielo-
krotnie podkreślał, że brakuje 
młodych ludzi, którzy chcieliby 
grać na instrumentach takich jak 
bębenek czy trójkąt. Dlatego był 
bardzo dumny z  Dominika Do-
mińczaka i Aleksandra Dutkiewi-
cza, którzy stali się kontynuatora-
mi gry na klarnecie. 

Dyrektor ŁOK Maciej Malan-
giewicz wspomina, że Edwar-
da Bednarka poznał 20 lat temu. 
Był wówczas jednym z  czterech 
muzyków tworzących kapelę An-
drzeja Szymańskiego, która pra-
cowała z  „Koderkami”. Niestety 
wszyscy oni już nie żyją, zaś pan 
Edward odszedł jako ostatni. 

– Zawsze elegancki, kultural-
ny i  życzliwy. Dużo opowiadał 
– wspomina swego byłego pra-
cownika Maciej Malangiewicz. - 
Z sentymentem powracał do swo-
ich ról w filmach, m.in. gdy grał 
jednego z  muzyków na weselu 
Boryny w ekranizacji „Chłopów”. 

Co ciekawe, interesował się nie 
tylko muzyką ludową, ale także 
jazzową. Często podsuwał dyrek-
torowi Malangiewiczowi płyty, 
które jego zdaniem były warte po-
lecenia. 

Jan Dutkiewicz, inny znany na 
naszym terenie muzyk, powie-
dział nam o  Edwardzie Bednar-
ku, że był postacią nietuzinkową, 
potrafiącą wydobyć niespotyka-
ne brzmienie z  klarnetu. – Mia-
łem wielką radości i zaszczyt, że 
dane było mi go spotkać i z nim 
grać – wspomina ich wspólne gra-
nie w kapelach ludowych i zespo-
le weselnym. Pamięta nawet, że 
Edward Bednarek opowiadał mu, 
że miał kiedyś propozycję od mu-
zyków z  Warszawy, by grać na 
statkach i zarabiać duże pieniądze. 
Po latach nieco żałował, że z niej 
nie skorzystał. 

– Muzyka była dla taty naj-
ważniejsza – mówi nam córka 
pana Edwarda Bednarka, Edyta 
Brandt. Wspomina, że jako mała 
dziewczyna była zazdrosna o  to, 
że taty dla niej nie ma, bo gra na 
klarnecie, ciągłe próby i wyjazdy 
pochłaniały większość jego cza-
su. – Zawsze powtarzał, że klarnet 
to wymagający instrument: jak go 
zaniedbasz, to ci odpłaci – opo-
wiadał. 

Muzyka od dziecka wypełniała 
dom rodzinny pani Edyty. Przed 
każdym występem czy próbą jej 
tata mawiał, że trzeba „nawilżyć 
i  rozdmuchać” instrument, aby 

WSPomNieNiA | pozoSTANą w NASzej pAMIęcI

Okruchy życia
oDeSzLi oD NAS | 11.09.2020 – 17.09.2020

  11 września:  
krystyna charusta, l.82;  
jan zapała, l.79, Głowno.

  12 września:  
krystyna chmurska, l.84.

  13 września:  
jerzy edward kostrzewski, 
l.80; władysław zawiślak, l.69; 
zbigniew Rojewski, l.66.

  14 września: henryk 

kukieła, l.86; Barbara Lucyna 
Szczepaniak, l.81, Głowno.

  15 września: Tadeusz 
Lisicki, l.92; Marian Bury, l.84, 
Łowicz; henryk Sianoszek, l.56.

  16 września:  
józefa Madany, l.83;  
helena kowalska, l.79.

  17 września: Alfreda wanda 
pakowska, l.82, Głowno.

RekLAMA

wspominamy edwarda 
Bednarka, wybitnego 
klarnecistę i jednego 
z najdłużej grających 
muzyków w Łowiczu.  
za swoje zasługi  
w upowszechnianiu  
i ochronie dóbr 
kultury ludowej został 
uhonorowany w 2017 
roku Gwiozdą Łowicką na 
Starym Rynku. 

   edward Bednarek 
(1943–2020)

rzut okiem | AkcjA #SAdzIMy

uczniowie Szkoły Podstawowej w Nieborowie działający 
w szkolnym kole Ligi ochrony Przyrody przyłączyli się do 
ogólnopolskiej akcji #sadzimY, koordynowanej przez Lasy polskie. 
18 września otrzymali sadzonki różnych gatunków drzew z Nadleśnictwa 
Skierniewice, które mogli zabrać do domu i zasadzić na swoich 
posesjach. wcześniej drzewka sadzili na terenie szkoły, w sąsiedztwie 
trawiastego boiska piłkarskiego. tb

fo
T.

 z
p

o
 N

Ie
B

o
R

ó
w

Podczas odsłonięcia Gwiozdy Łowickiej klarneciście towarzyszyła 
jego córka edyta Brandt. 
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wydobyć z  niego odpowiednie 
dźwięki. 

Kiedy pani Edyta była 
11/12-letnią dziewczynką prosiła 
tatę, aby zabrał ją na próbę lub wy-
jazd na jeden z koncertów. Czasa-
mi jej się to nawet udawało, choć 
zabierał ją niechętnie. – Uwiel-
białam te rozśpiewane autokary, 
lubiłam podglądać jak dziewczę-
ta w  garderobie przebierają się 
w te nasze piękne stroje łowickie: 
doczepiały warkocze, zakładały 
chustki, wianki i przepiękne kiec-
ki – wspomina pani Edyta. Z cza-
sem sama zaczęła marzyć o tym, 
by ubrać strój łowicki, zatańczyć 
i zaśpiewać. Marzenie to spełniła 
mając niespełna 16 lat, gdy przy-
padkiem natrafiła na plakat infor-
mujący o naborze do Zespołu Pie-
śni i Tańca „Kolejarz”, do którego 
należała przez kolejne 4 lata. Na 
przesłuchania poszła wbrew wie-
dzy ojca, który – prawdopodob-
nie wiedząc, że jest to „niełatwy 
kawałek chleba” i z troski o cór-
kę – odradzał jej tego. O tym, że 
wstąpiła do zespołu dowiedział 
się w  chwili rozpoczęcia jednej 
z prób zespołu, gdy ona wyszła na 
scenę, a on był muzykiem grają-
cym w kapeli. 

Pani Edyta wspomina, że jej 
tata uwielbiał nie tylko muzy-
kę ludową, ale również jazzową, 
a drugim jego ukochanym instru-
mentem był saksofon. W grze na 

nim realizował się, gdy grał w ze-
spole weselnym. Poza tym uwiel-
biał orkiestry dęte, które cechował 
zupełnie inny rodzaj muzyki i re-
pertuar (hymny, marsze i  pieśni 
patriotyczne). 

Edward Bednarek z  małżeń-
stwa z Krystyną miał dwoje dzie-
ci: córkę i  syna. Jego oczkiem 
w  głowie i  wielką radością był 
wnuki: Michał i Joanna. 

– Zawsze powtarzał swoim 
wnukom, że warto mieć w życiu 
jakieś pasje, bo człowiek mający 
pasję jest bogatszy wewnętrznie – 
wspomina pani Edyta. Sama jed-
nak pamięta, że pan Edward jako 
ojciec był surowy i wymagający, 
z jego decyzjami się nie dyskuto-
wało – miały charakter nieodwo-
łalny. 

W związku z  wykonywanym 
przez zawodem muzyka, był bar-
dzo zapracowanym człowiekiem, 
przez większość czasu nie było 
go w  domu. – Z próby na pró-
bę, z  koncertu na koncert, trud-
no było to wszystko pogodzić, 
bo zespołów było kilka, a  tata 
grał w każdym – przyznaje pani 
Edyta. 

Podkreśla jednak, że były 
chwile, że potrafił ją zaskoczyć. 
Pamięta swoje 45. urodziny. Był 
późny wieczór, nagle zadzwonił 
telefon, a  w słuchawce usłysza-
ła głos taty, który mówi „Będzie 
rozmowa”. Po chwili w słuchaw-
ce usłyszała przepiękne „Sto lat!” 
zagrane przez jej tatę na klarne-
cie. Na końcu dodał tylko „Wiesz 
córcia, nie mogłem być osobi-
ście, obowiązki”. Pani Edyta to 
rozumiała, ponieważ wiedziała, 
że dzień jej urodzin pokrywa się 
z noworoczną trasą kolędowania 
„Koderek”. 

– Nie łatwe jest życie arty-
sty i nie łatwo jest być dzieckiem 
człowieka, który ma artystyczną 
duszę – mówi pani Edyta. A to 
właśnie ona była tą osobą, o której 
jej tata mówił, że to ona rozumie 
go najlepiej. 

Ostatnie 3 lata przed śmiercią 
Edward Bednarek bardzo choro-
wał. Zmarł w szpitalu w Warsza-
wie.  aa

RekLAMA

Był postacią 
nietuzinkową, 
potrafiącą wydobyć 
niespotykane 
brzmienie z klarnetu. 
Miałem wielką radości 
i zaszczyt, że dane 
było mi go spotkać  
i z nim grać.

Jan Dutkiewicz

Bolimów | koncert charytatywny

„Zróbmy To” dla Zosi, Janka i Mateusza
W najbliższą niedzielę 27 września o godz. 11.00,  
na terenie przy ul. Skierniewickiej w Bolimowie  
(parking na 1 listopada) rozpocznie się koncert 
charytatywny dla trójki chorych dzieci: Zosi, Janka 
i Mateusza Góreckich, organizowany przez Stowarzyszenie 
Inicjatyw Społecznych „Zróbmy To” z Bolimowa.

Prezes Stowarzyszenia Zbi-
gniew Skroński zachęca wszyst-
kich do udziału w przedsięwzię-
ciu, w  tym do przekazywania 
przedmiotów, które zostaną wy-
stawione na sprzedaż w pikniko-
wym sklepiku. W czasie impre-
zy będzie można nabyć potrawy 
z grilla, ciasta oraz kawę i herba-
tę. Zainteresowani włączeniem się 
w akcję mogą dzwonić pod nr tel. 

607 28 05 71 lub pisać na e-mail: 
zrobmy.to@wp.pl.

Będzie także trwała kwesta na 
rzecz pomocy w leczeniu i rehabi-
litacji trójki chorych dzieci. Sied-
mioletnich: Zosi chorej na mózgo-
we porażenie dziecięce i  Janka, 
który złamał rękę w łokciu z prze-
mieszczeniem kości, w  wyniku 
którego doszło do uszkodzenia 
nerwów oraz 16-letniego Mate-

usza, który choruje na cukrzycę 
pierwszego stopnia z powikłania-
mi neurologicznymi. 

Skroński powiedział nam, że 
pojawiają się wobec niego zarzuty, 
że organizuje po raz drugi przed-
sięwzięcie charytatywne dla osób 
spoza gminy. Za naszym pośred-
nictwem odpowiada – Stowarzy-
szenie jest otwarte na pomoc dla 
każdej potrzebującej jej osoby, pro-
blem w tym, że z gminy Bolimów 
nie mamy żadnych zgłoszeń. W 
tej konkretnej rodzinie jest trójka 
chorych dzieci, znam ich sytuację, 
samotnie wychowująca je matka 
potrzebuje wsparcia i tego wspar-
cia trzeba udzielić – powiedział.

Na facebookowym profilu sto-
warzyszenia dodaje – Wszystko to 
(choroby dzieci – red.) dla więk-
szości z nas byłoby dramatem, za-
zwyczaj jedno chore dziecko prze-
wraca nasz świat do góry nogami. 
W tej rodzinie choruje aż troje 
dzieci, a do tego ich ojciec 3 lata 
temu nagle zmarł, sami widzicie, 
że musimy im pomóc, musimy 
coś zrobić! Kto jak nie my!

W czasie koncertu na scenie 
wystąpi: Dj SAM z  Bolimowa, 
Kapela Ludowa Ustronie działa-
jąca przy Klubie Seniora Ustro-
nie w  Skierniewicach, wokalista 
Mateusz Staniaszek, Zespół Dzie-
cięcy Alter Ego, zespół Dafter 
z Bolimowa grający muzykę rock-
-bluesową i Lastin Line czyli śpie-
wający i grający na gitarze Mate-
usz Wysota z Bolimowa.  tb

Gmina Domaniewice | Rodzinny Rajd pieszy

W drodze spotkają się z historią
Epidemia pokrzyżowała im 

plany, ale nie zatrzymała ich na 
dobre. W niedzielę, 27 września, 
mieszkańcy gminy Domaniewice 
wezmą udział w Rodzinnym Raj-
dzie Pieszym do Skaratek.

Przypomnijmy, że organiza-
cję pieszego rajdu planowano już 
wcześniej, w  połowie sierpnia, 
jednak wówczas został on odwoła-

ny w związku ze wzrostem zacho-
rowań na terenie gminy. Jeśli tym 
razem wszystko pójdzie zgodnie 
z planem, miłośnicy historii i  lo-
kalni patrioci wyruszą jednak do 
Skaratek.

Spotkanie rozpocznie się w naj-
bliższą niedzielę o godzinie 14.00 
przy Urzędzie Gminy. U celu, 
czyli na boisku przy Szkole Pod-

stawowej w Skaratkach oczekiwać 
będą na przybyłych członkowie 
dwóch grup historycznych: Sto-
warzyszenia Historycznego Glo-
ria Victis z Wieruszowa oraz Sto-
warzyszenia Historycznego Pułk 
37 z Kutna, którzy zadbają o do-
brą atmosferę i  niezapomniane 
emocje. W programie wydarze-
nia znalazło się mnóstwo atrakcji, 

a wśród nich opowieść o Bitwie 
Warszawskiej, prezentacja bro-
ni, pokaz przejścia granicznego 
z lat 1937-1939, a także spotkanie 
z przedwojenną Policją Państwo-
wą i oficerami Wojska Polskiego 
z okresu międzywojennego. Wy-
darzenie jest realizowane w  ra-
mach projektu „O tym nie można 
zapomnieć… – mieszkańcy Gmi-
ny Domaniewice w  Bitwie War-
szawskiej i wojnie polsko – bolsze-
wickiej” w związku z programem 
„Koalicje dla Niepodległej”.  aw

Gmina Bielawy | oSp Sobota 

Strażacy kupili ciężki samochód
ratowniczo-gaśniczy 

Jednostka Ochotniczej Straży 
Pożarnej w Sobocie zakupiła Jel-
cza 004 GCBA. 16 września zo-
stał on sprowadzony do strażnicy. 
Został – co podkreślają druhowie 
– zakupiony z środków własnych. 
Kosztował około 10 tys. zł.

Ciężki samochód ratowniczo-
-gaśniczy będzie trzecim pojaz-
dem w zasobach jednostki, która 

dysponuje też średnim samocho-
dem Star 266 oraz lekkim Lu-
blin 3. Jak nam powiedział pre-
zes Szymon Danych, druhowie 
chcieliby, aby wszystkie pojazdy 
były pod dachem, dlatego czy-
nione będą starania, aby rozbudo-
wać garaż. 

Nowo zakupiony wóz strażacy 
znaleźli w  ogłoszeniu zamiesz-

czonym na Facebooku przez jed-
nostkę z okolic Puław. Jelcz wy-

produkowany w  1989 roku był 
na wyposażeniu OSP, przejechał 
56 tys. kilometrów. Ma zbiornik 
na 6.000 litrów wody i dużą wy-
dajność autopompy – 3.200 li-
trów na minutę. Pozwala również 
na równoczesne użycie działka 
wodno-pianowego i  zbudowanie 
aż czterech linii tłoczących wodę 
lub pianę.

W jego kabinie jest miejsce dla 
6 ratowników i podręczny sprzęt, 
potrzebny podczas akcji. Strażacy 
podkreślają, że Jelcz ma silnik SW 
680/105 o mocy 243 KM z napę-
dem na tylną oś.  mwk

Nowy nabytek jednostki oSP  
w Sobocie czyli jelcz 004 GcBA. 
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PuNktY PrzYJmoWANiA oGŁoSzeń DroBNYCH Do „NoWeGo ŁoWiCzANiNA”: Biuro oGŁoSzeń ŁoWiCz, UL. pIjARSkA 3A; BeDNArY, SkLep p. pApIeRNIk 24A; BoBroWNiki 27, SkLep p. pAcLeR; BoLimóW, UL. fARNA 1 SkLep 
„ewA”, p. pApIeRNIk; DomANieWiCe, UL. GŁówNA 26, SkLep p. jAkUBIAk; GąGoLiN PoŁuDNioWY, SkLep „koS”; iŁóW: pL. RyNek STARoMIejSkI 21; SkLep p. pApIeRowSkIeGo; kierNoziA, RyNek kopeRNIkA, kIoSk p.  weSoŁowSkIej; 
koCierzeW PóŁNoCNY: SkLep „NA póŁNocNyM” kurABkA 17A, SkLep p. TopoLSkIej; ŁoWiCz, oS. BRATkowIce, kIoSk LoTTo; ŁYSzkoWiCe, SkLep „dUeT”, UL. GMINNA 6; NieBoróW, AL. LeGIoNów poLSkIch 18, SkLep p. fIGATA;  
NoWA SuCHA 22, SkLep p. SIewIeRy; oStróW 20, SkLep p. Bejdy; oSmoLiN: UL. RyNek 2, SkLep p. SeRwAch; UL. RyNek 19, SkLep Spożywczo-pRzeMySŁowy; PSzCzoNóW 147, SkLep p. LIpIńSkIeGo; SANNiki, UL. wARSzAwSkA 183,  
SkLep p. oLkowIcz; SoBotA, pL. zAwISzy czARNeGo 12, SkLep p. BIńczAk; StACHLeW 113A, SkLep p. wIeRzBIckIej; StArY DęBSk 6A, SkLep Spożywczo-pRzeMySŁowy, ŚLeSzYN, UL. GóRNA 5,SkLep p. MączyńSkIej;  
zAWADY 67, SkLep p. SokALSkIej; zŁAkóW BoroWY 139A, SkLep p. pIeckI;

„WieŚCi z GŁoWNA i StrYkoWA”: Biuro oGŁoSzeń GŁoWNo, UL. ŁowIckA 40; GŁoWNo, UL. BIeLAwSkA 3, SkLep wIeLoBRANżowy; DmoSiN 1: pIekARNIA BożeNA, kRzeSzewSkA; StrYkóW: STARy RyNek 1;  UL. cMeNTARNA 12.

„NoWY ŁoWiCzANiN” WYDANie DLA żYCHLiNA i okoLiC”: BeDLNo 28 SkLep MINI-MAG; DoBrzeLiN SkLep „MAGdA”, UL. wŁ. jAGIeŁŁy; PACYNA, UL. TowARowA 4, SkLep p. M. dURkI; PLeCkA DąBroWA, SkLep „MoNIkA”;  
PoDCzACHY 16, SkLep Spożywczo-pRzeMySŁowy; ŚLeSzYN, UL. GóRNA 5, SkLep p. MączyńSkIej; żYCHLiN, UL. 29 LISTopAdA 28, SkLep Spożywczo-pRzeMySŁowy.

WYDAWCA i reDAkCJA Nie PoNoSzą oDPoWieDziALNoŚCi zA treŚć oGŁoSzeń i rekLAm oPuBLikoWANYCH zGoDNie z Art. 36 uStAWY  z DNiA 26.01.1984 r. „PrAWo PrASoWe”

RekLAMA

samochodowe

kupno
 Subiekt Nieborów  

Auto-kasacja, sprzedaż części, 
tel. (46) 838-55-41.

sprzedaż
 AUdI A4, 2.0 benzyna,  

2001 rok, Automat, stan bdb, 
tel. kom. 576-946-773.

 cITRoËN jumper bus,  
2007 rok, 6-biegowy,  
3-osobowy lub zamienię  
na mniejszy,  
tel. kom. 502-037-679.

 cheVRoLeT Trax, 1.4 Turbo 
benzyna, tel. kom. 508-317-721.

 fIAT Seicento SX, 1998 rok, 
stan dobry, garażowany, tel. kom. 
781-192-873.

 ford focUS c MAX, 1.8 
benzyna, 2006 rok, tel. kom. 
607-760-119.

 ford focus Mk 1 d, 2000 R., 
tel. kom. 888-855-800.

 honda Acord comfort, 2006 r., 
lift, 150000 km, 23000 zł,  
tel. kom. 502-768-210.

 kIA ceed, 1,6 benzyna, 2010 rok, 
tel. kom. 606-519-851.

 kIA Venga, 1.4 d, 2015 r.,  
54000, tel. kom. 697-040-161.

 LT28, na części, tel. kom. 
511-383-203.

 opeL Antara, 2007 rok, tel. kom. 
510-177-041.

 opeL ASTRA, 1,6, 2008 r., stan 
bdb, tel. kom. 514-123-347.

 peUGeoT 206 cc, 1.6,  
2001 R., 4.800 zŁ, tel. kom. 
504-011-136.

 ReNAULT Laguna  
kombi d, 2006 r.,  
tel. kom. 603-396-785.

 Sprzedam opla corsę,  
2008r., tel. kom. 667-115-453.

 ToyoTA corolla, 2.0 d, 2004, 
tel. kom. 662-045-916.

 ToyoTA coRoLLA VeRSo,  
2.2 dISeL, 2007,  
II właściciel, 7-osobowy, hak, 
komplet kół, tel. kom.  
513-606-013.

 ToyoTA yaris, tel. kom. 
535-809-983.

 Vw crafter 2007 rok,  
tel. kom. 601-297-797.

 Vw Golf VI, 1.6TdI, 2010 rok,  
tel. kom. 514-530-282.

 Vw passat kombi B5, 1.8 
benzyna/gaz, 1999 r., 4.600 zł, 
tel. kom. 504-011-136.

 Vw passat, 1.9 TdI, 2002 r., stan 
bdb, tel. kom. 514-414-294.

 Vw polo, 1.4 TdI, 2003 rok, 
tel. kom. 606-519-851.

 Vw polo classic, 1,6, 1997 rok, 
I właściciel, stan bdb, tel. kom. 
604-931-778.

 opeL Astra, 1.7, tel. kom. 
503-621-804.

 SkodA yeti, 2011/2012 
rok, 109.000 km, I właściciel, 
serwisowany,  
tel. kom. 691-863-492.

 opeL corsa, 1.2 LpG, 1.400zł, 
tel. kom. 602-584-266.

 LANoS, 1.5 LpG, 1.300zł, 
tel. kom. 602-584-266.

 fIAT panda, 2004 rok,  
tel. kom. 509-479-016.

 foRd focus, 1.6, 2005 rok, 
142.000 km, tel. kom. 518-295-873.

 hyUNdAI I20, 1.2, 2010 rok, 
51.000km, I właściciel, tel. kom. 
722-090-134.

 MAzdA 3 1.6, 1.6hdI,  
2006 rok, 180.000km,  
bogate wyposażenie, serwisowana, 
tel. kom. 604-706-309.

 opeL Astra h, 1.6 B,  
2010 rok, 69.000km, I właściciel, 
tel. kom. 600-944-728.

 opeL corsa, 1.2, 2010 rok, 
tel. kom. 604-088-657.

 opeL Vectra, 1.7 Td, 1995 rok, 
tel. kom. 782-478-048.

 opeL Vectra c GTS,  
1.9 TdI, 2009 rok, skrzynia „6”, 
13.200 zł, w rozliczeniu przyjmę 
tańszy, tel. kom. 513-375-786.

 peUGeoT 307, 1.6hdI,  
2006 rok, bordowy metalik, 
atrakcyjna cena, tel. kom. 
604-706-309.

 SMART fortwo benzyna, 2009 
rok, pół automat,  
tel. kom. 601-286-499.

 ToyoTA Avensis, 2.0 d-4d,  
2006 rok, wersja d-cat,  
13.200 zł, w rozliczeniu  
przyjmę tańszy, tel. kom. 
604-706-309.

 ToyoTA corolla, 2.0d4d, 
2009 rok, bogate wyposażenie, 
serwisowana, 16.800zł,  
w rozliczeniu mogę przyjąć 
mniejszy, tel. kom. 513-375-786.

 ToyoTA yaris, d4d, 2002 rok,  
tel. kom. 600-608-944.

 ToyoTA yaris, 1.4d4d, 2003 
rok, klimatyzacja, cena atrakcyjna, 
tel. kom. 513-375-786.

 VoLVo S40, 2.0d, 2005 rok, 
czarny metalik, bogato wyposażony, 
10.900 zł, tel. kom. 513-375-786.

 Vw Golf kombi, 1.6 TdI, 2015 rok, 
56.000km, I właściciel, tel. kom. 
600-944-728.

 Vw Golf V, 1.9TdI, 2005 rok, 
166.000km, salon polska, tel. kom. 
782-033-989.

 Vw polo, 1.4, 2009 rok, 
klimatyzacja, 11.200zł, tel. kom. 
513-375-786.

motorowe

kupno
 Stare motocykle, części, tel. kom. 

513-185-357.

sprzedaż
 yamaha Virago 535, 1987r., 

zarejestrowana, ważne opłaty, 
kompletnie ubrana + 2 kaski, 
buty i ubranie skórzane na 
motocykl, cena 6300 zł., tel. kom. 
510-048-425.

garaże

sprzedaż
 Sprzedam garaż obok 

Intermarche. cena do negocjacji, 
tel. kom. 735-596-853.

nieruchomości

kupno
 kupię ziemię, gm. Łyszkowice 

i okolice, tel. kom. 502-602-463.

 jestem zainteresowany 
długoterminową dzierżawą 
ziemi, Tymianka Lipa, tel. kom. 
517-956-166.

sprzedaż
 Sprzedam działkę 1470 mkw., 

tel. kom. 721-152-385.

 Sprzedam działki budowlane, 
Nieborów, ul. Spacerowa, 
tel. (46) 838-58-58.

 Mieszkanie  
os.Noakowskiego,36 m2, II piętro, 
tel. kom. 577-014-868.

 pilnie sprzedam działki 
budowlane parma Trakt Łowicki 
koło Łowicza, tel. kom. 725-416-972.

 Sprzedam mieszkanie M-3, 48m2, 
osiedle Bratkowice,  
tel. kom. 501-248-347.

 Mieszkanie 65 mkw.,  
os. dąbrowskiego, IV piętro, 
tel. kom. 608-350-252.

 działka budowlana  
2200 mkw., Mysłaków, media, 
tel. kom. 665-981-200.

 kamienica i działki  
w centrum Łowicza  
oraz działki koło walewic,  
tel. kom. 665-464-794.

 działka zadrzewiona świerkiem 
17-l., 3,6 ha, Łasieczniki,  
tel. kom. 601-575-188, po 16.

 Sprzedam działki budowlane od 
20 zł cena do uzgodnienia koło 
Nieborowa, tel. kom. 669-162-492, 
po 18.

 dom (wszystkie media), działka 
546 m, Łowicz, ul. kaliska,  
tel. kom. 608-572-855.

 Sprzedam ziemię rolną 
w miejscowości Świące,  
tel. kom. 694-612-055.

 działka rolna z możliwością 
zabudowy 2,6 ha, parma, gmina 
Łowicz, tel. kom. 601-280-964, 
509-299-676.

 Sprzedam domek 64 mkw.  
na działce 1500 mkw.,  
ul. jana pawła II,  
tel. kom. 880-517-623.

 Tanio dobra nieruchomość 
Łowicz – wszystkie media,  
tel. kom. 608-572-855.
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 Sprzedam ziemię  
o powierzchni 1,23 ha w zdunach, 
tel. kom. 728-855-985.

 Sprzedam mieszkanie 60 mkw., 
os. Broniewskiego, blok IV, parter, 
tel. kom. 882-786-977, 605-517-042.

 działka rolno -budowlanao 
powierzchni 0,1415 ha 
z zabudowaniami, dom mieszkalny, 
obora, garaż wicie 73, gmina 
kocierzew, tel. kom. 608-419-590.

 działki budowlane, otolice, 
tel. kom. 668-049-706.

 Sprzedam mieszkanie  
3 pokojowe, centrum Łowicza,  
cena 265 tys., II piętro ,  
tel. kom. 669-169-258, po 16.00.

 działka 1,22 ha, zielkowice I  
tel. 609-106-174.

 Sprzedam działki budowlane 
o łącznej powierzchni 10.000 
mkw. przy ul. płockiej/Małszyckiej 
w Łowiczu, tel. kom. 514-876-245.

 Sprzedam lub zamienię  
dom pod Łowiczem na bloki, 
tel. kom. 606-967-338.

 pół bliźniaka, stan surowy 
zamknięty, Łowicz,  
tel. kom. 609-009-558, po 16.00.

 działka budowlana  
3.000 mkw., gmina dmosin, 
tel. kom. 609-810-727.

 Sprzedam działkę 1.700 mkw. 
w Starym waliszewie, tel. kom. 
503-998-339.

 działka 2.600 mkw., Głowno, 
tel. kom. 886-423-100.

 Mieszkanie 36,60 mkw., 
185.000 zł, Bratkowice, tel. kom. 
516-347-960.

 Sprzedam hektar sadu, 17-letni, 
ogrodzony, Rozdzielna, tel. kom. 
789-133-087.

 Mieszkanie do wynajęcia 
w Głownie, tel. kom. 607-302-816, 
535-885-251.

 Sprzedam mieszkania 
i pomieszczenia gospodarcze 
w psarach, tel. kom. 514-529-618.

wynajem
 wynajmę lub sprzedam 

wulkanizację z budynkami, 
Napoleońska 6, Łowicz, tel. kom. 
502-163-313.

 wynajmę lokal użytkowy  
70 m2, ul. zduńska,  
tel. kom. 607-442-383.

 Mieszkanie 50 mkw., po 
remoncie, III p., Łowicz Tkaczew 6, 
tel. kom. 601-575-188, po 16.

 do wynajęcia mieszkanie M-3 
na os. dąbrowskiego, tel. kom. 
693-833-080.

 wynajmę kawalerkę  
warszawa ochota,  
ul. Grójecka, tel. kom.  
608-684-292.

 wynajmę 2-pokojowe, Łódż, 
tel. kom. 606-373-441.

 wynajmę 1 osobie kawalerkę, 
Łowicz, dąbrowskiego,  
tel. kom. 793-014-654.

 wynajmę mieszkanie, 43 mkw., 
nowe budownictwo, winda, garaż 
podziemny, tel. kom. 698-367-403, 
centrum Łowicza.

 wydzierżawię 4,5 ha ziemi 
Skaratki, tel. kom. 607-065-145.

 wynajmę 40 mkw. os. 
Sikorskiego, Głowno, tel. kom. 
506-824-718.

 Wynajmę mieszkanie m-4, 
os. Bratkowice, ii pietro, 
świeżo po remoncie, tel. kom. 
507-150-766.

 oddam w dzierżawę łąkę 3,30ha, 
tel. kom. 665-420-674.

 wynajmę gabinety: medyczny, 
kosmetyczny w centrum Łowicza, 
tel. kom. 606-373-441.

 wynajmę lokal użytkowy 50 mkw, 
ogrzewanie gazowe, ul. zduńska, 
Łowicz, tel. kom. 607-442-383.

 wynajmę M-3, I piętro, tel. kom. 
692-722-045.

 do wynajęcia szwalnia 
z parkiem maszynowym, tel. kom. 
514-959-833.

 do wynajęcia mieszkanie 
w Bratoszewicach w nowych 
blokach 3-pokojowe po remoncie, 
dla osób pracujących bez dzieci, 
zwierząt, 2-miesięczna kaucja, 
wynajem na dłuższy termin, 1.600 
zł+rachunki, tel. kom. 731-856-991.

zamiana
 zamienię 3-pokoje, IV piętro, 

własnościowe na 2-pokoje ok. 40 
mkw, parter lub I piętro, tel. kom. 
782-617-434.

kupno różne
 kupię owoce kasztanowca: 

kasztany, tel. kom. 574-827-824.

 kupię ciemne winogrono, 
tel. kom. 721-651-467.

 Bagnety, monety, medale, 
starocie, tel. kom. 606-941-752.

sprzedaż różne
 Rusztowania warszawskie, 

tel. kom. 500-262-573.

 Betoniarka, lodówka czarna 
nowa, atlas do ćwiczeń, części 
do Seata Toledo, tel. kom. 
530-370-088.

 Skrzynki jedynki, palety, drabiny, 
wagi, wąż gumowy, tel. kom. 
665-464-794.

 widłak, tel. kom. 665-464-794.

 Sprzedam bale drewniane 
sosnowe, tel. kom. 508-317-721.

 Sprzedam agregat prądotwórczy 
230– 380V, 12,5kw, tel. kom. 
691-961-226.

 Sprzedam meble, tel. kom. 
695-778-924.

 Sprzedam suknię ślubną r. 
36, kanapę z fotelem i segment 
pokojowy ciemny stan bdb, 
tel. kom. 668-727-310.

 Sprzedam meble: kanapa 
narożna szara, wersalka bordo, 
mały segment czarny, ława 
szafa i obuwnik orzech cena do 
uzgodnienia, tel. kom. 728-259-071.

 przewód do wody 500m średnica 
75, dwa duże zbiorniki na wodę, 
tel. kom. 791-000-972.

 Sprzedam siewnik konny 
zawieszany i krajzgę, tel. kom. 
514-013-389.

 Sprzedam regał 210cm x 285 
cm, tanio, tel. kom. 694-200-132.

 Skrzynki plastik, skrzynki 
uniwersalki, tel. kom. 662-142-726.

 Siatki filtracyjne (siatki), tel. kom. 
603-809-795.

 Sprzedam piec olejowy + zbiornik 
paliwa, 25 kw. używany, tanio, 
tel. kom. 608-076-041.

 Sprzedam zbiorniki 
kwasoodporne i beczki plastikowe 
160-200 litrów, tel. kom. 
603-754-001.

 Sprzedam automatyczny kocioł 
z podajnikiem ślimakowym 42 kV 
automat, eko perfekt firmy Lazar, 
pracował 6 miesięcy, tel. kom. 
602-218-179.

 Sprzedam używany wypoczynek 
2 i 3 osobowy, tel. kom. 
602-218-179.

 kocioł wodny c.o.  
z podajnikiem i zasobnikiem kwM-
SR o mocy 38kw-5 letni  
w bardzo dobrym stanie, tel. kom. 
508-177-670.

 Maszyny stębnówki juki, tel. kom. 
508-116-242.

 Sprzedam tanio tuje,  
Łowicz Bolimowska 61, 
tel. (46) 837-85-84.

 Grzejnik łazienkowy drabinka 
134x50cm, tel. kom. 607-760-119.

 Sprzedam bramę garażową 
240/210 bez ościeżnicy, blacha 2, 
świeżo ocieplona styropianem 4, 
tel. kom. 690-908-998.

 Sprzedam blachę falistą 
ocynkowaną 1x2 z rozbiórki  
około 60 arkuszy, tel. kom. 
508-186-353.

 Sprzedam tynk cementowo 
wapienny 5 zł za worek worek 20 
kg, tel. kom. 695-659-513.

 krzesła, tel. kom. 500-519-872.

 Sprzedam dwa rowery 
turystyczne jak nowe, tel. kom. 
601-509-043.

 Sprzedam drewno kominkowe, 
tel. kom. 532-365-546.

 Sprzedam sadzonki 
 truskawek odmiana rumba, 
tel. kom. 503-956-610.

 kręgi, pokrywy, przepusty, płytki 
chodnikowe w kolorze, tel. kom. 
531-467-981.

 drewno kominkowe, opałowe 
(workowane). Skrzynki uniwersalki, 
jedynki, klepki. producent,  
tel. kom. 501-658-261.

 drewno opałowe,  
tel. kom. 798-877-090.

 piasek płukany, pospółka, żwir, 
podsyp, transport,  
tel. kom. 600-895-026.

 palety 1.200x1.000,  
tel. kom. 502-919-192.

 Pianina, fortepiany,  
tel. kom. 604-443-118.

 Regał 5 elementów wysokość  
2,1, wersalka, ława, tanio,  
tel. kom. 660-851-744.

 Solidne beczki 200l z obręczami 
na paliwo 4szt,  
tel. kom. 697-048-392.

 Bale dąb, wiąz,  
tel. kom. 537-200-181.

 wózek paleciak,  
tel. kom. 693-830-160.

 Sprzedam 2 kotły c.o., tłokowe, 
miałowe, ekogroszek, podwójne 
ruszta, moc 45 kw, 25 kw, 
używane, tel. kom. 609-682-440.

 kwiaty doniczkowe,  
tel. kom. 516-347-960.

 wózek RAk, LpG, 1990r,  
6.200 zł, tel. kom. 602-584-266.

 Akumulator trakcyjny 48V/650A, 
2017, 3500zł (w rozliczeniu stary), 
tel. kom. 602-584-266.

 Sprzedam wersalkę i kanapę 
z funkcją spania + 2 fotele,  
tel. kom. 603-313-527.

 Sprzedam skrzynki plastikowe 15, 
używane, tel. kom. 696-199-890.

 kostka granitowa 5 ton,  
tel. kom. 601-286-499.

 Szyny kolejowe, dwuteownik szer. 
70 cm, wentylator nadmuchowy 
duży, tel. kom. 601-286-499.

 drzewo opałowe w metrowych 
kawałkach, tel. kom. 601-286-499.

 kamień ozdobny Biała Marianna 
do ogrodów przydomowych, 
tel. kom. 601-286-499.

praca

dam pracę
 zatrudnię do pracy przy 

maszynowym układaniu kostki. 
umowa o pracę.  
Atrakcyjne wynagrodzenie,  
tel. kom. 601-593-011.

 zatrudnię hydraulika, pomoc 
hydraulika, tel. kom. 691-991-000.

 zatrudnię dekarzy lub 
pomocników, okolice dmosina, 
tel. kom. 609-846-316.

 zatrudnię na stanowisko 
sprzedawcy, hurtownia 
materiałów budowlanych, 
Głowno, dobre wynagrodzenie., 
tel. kom. 605-086-824.

 zatrudnię pracowników 
ogólnobudowlanych i brukarzy, 
praca Łowicz i okolice,  
tel. kom. 697-778-557.

 prezero Service centrum 
zatrudni osobę na stanowisko 
kierowca/ładowacz, wymagana 
kat. c, praca na terenie 
Łowicza, żyrardowa i okolic, 
tel. (46) 830-35-25.

 prezero Service centrum 
zatrudni osobę na stanowisko 
ładowacz, bez kwalifikacji, praca na 
terenie Łowicza, żyrardowa i okolic, 
tel. (46) 830-35-25.

 zatrudnię pracownika do prac 
wykończeniowych, tel. kom. 
607-164-101.

 zatrudnię do zbioru jabłek 
i karczowania sadu.  
praca na 2 miesiące,  
tel. kom. 669-877-998.

 przyjmę do solarium  
młodą dziewczynę,  
tel. kom. 601-147-409.

 do koszenia trawy i grabienia 
liści, tel. kom. 601-385-678.

 zatrudnię kierowcę kat. B jazda 
po kraju, tel. kom. 796-199-706.

 zatrudnię szwaczki, możliwość 
pracy chałupniczej, Głowno, 
tel. kom. 502-420-340.

 zatrudnię samodzielnego 
brukarza, pomocników, wysokie 
wynagrodzenie, tel. kom. 
725-710-267.

 zatrudnię kierowcę kat. B 
w ruchu międzynarodowym, system 
tras 2/1, tel. kom. 534-704-764.

 zatrudnię tynkarzy, tel. kom. 
692-157-417.

 zatrudnię do pracy na zmywaku 
w zakładzie cukierniczym. praca 
od poniedziałku do piątku 
w godzinach 18-2. dmosin drugi, 
tel. kom. 606-799-177.

 Przyjmę do zbioru jabłek, 
tel. kom. 660-083-556.

 przyjmę do pracy fizycznej, 
pracownika do lat 40, tel. kom. 
608-816-582.

 zatrudnię do układania kostki, 
tel. kom. 692-789-266.

 zatrudnię pracownika 
docieplenia budynków, 
wykończenia wnętrz 
z doświadczeniem lub pomocnika, 
Łowicz okolice, tel. kom. 
889-151-594.

 zatrudnię pomocników 
budowlanych, tel. kom. 
783-997-688.

 Praca od zaraz do końca 
czewrca dla pań w szklarniach, 
Łowicz, tel. kom. 604-784-713.

 zatrudnię kierowcę c+e na 
ciągnik siodłowy naczepa firanka; 
trasy: włochy-finlandia; finlandia-
włochy (przez polskę), tel. kom. 
793-500-433.

 zatrudnię pracownika do prac 
remontowych i dociepeń, tel. kom. 
607-343-338.

 zatrudnię automatyków 
i elektryków z uprawnieniami praca 
w polsce i zagranicą cV proszę 
kierować na e-mail a.e.gedek@
gmail.com, tel. kom. 790-808-190.

 zatrudnię do zbioru warzyw, 
tel. kom. 724-384-308.

 przyjmę do pizzerii  
w Łowiczu kierowcę na stałe  
oraz weekendowo,  
tel. kom. 504-859-387, 885-353-500.

 zatrudnię dziewiarza do maszyn 
SToLL, UNIVeRSAL, tel. kom. 
607-818-142.

 do sprzątania z orzeczeniem 
o niepełnosprawności, umowa 
o pracę + premia, tel. kom. 
530-378-426.

 do ochrony z orzeczeniem 
o niepełnosprawności, umowa 
o pracę, tel. kom. 530-378-426.

 zatrudnię do dociepleń 
samodzielnych, praca okolice 
gminy zduny, tel. kom. 
500-583-446.

 zatrudnię szwaczki 1 zmiana, 
Głowno, tel. kom. 518-203-421.

 zatrudnię stolarza do budowy 
konstrukcji drewnianych– 
dorywczo, tel. kom. 607-701-177.

 zatrudnię chałupniczki lub 
zespoły do stałej współpracy, 
proste szycie, tel. kom. 
796-707-200.

 zatrudnię piekarza/cukiernika 
na dobrych warunkach, tel. kom. 
504-573-701.

 chałupniczkę do szycia, praca 
całoroczna, tel. kom. 601-306-165.

 zatrudnię szwaczki, jedna 
zmiana, stała praca w Głownie, 
tel. kom. 602-457-089.

 zatrudnię szwaczki, wymagana 
umiejętność szycia na maszynach 
overlock, dwuigłówka, stebnówka, 
Głowno, tel. kom. 889-479-029.

 poszukujemy pracownika, roboty 
budowlane, wykończeniowe, 
okolice Głowna, tel. kom. 
607-606-414.

 przyjmę pracowników do 
ociepleń, tel. kom. 724-413-332.

 zatrudnię florystkę/florystę 
do kwiaciarni w Rybnie, 
poszukiwana osoba samodzielna 
z doświadczeniem, tel. kom. 
725-725-985.

 Pomocnika na budowę, 
tel. kom. 785-402-533.

 zatrudnię kierowcę kat. c+e, 
trasy krajowe, chłodnia, tel. kom. 
504-713-008.

 zatrudnię szwaczki, Głowno, 
tel. kom. 509-571-801.

 zatrudnię do zbioru jabłek, 
Bednary, tel. kom. 692-882-448.

szukam pracy
 Skręcimy meble (montaż, 

demontaż) soldnie tanio, tel. kom. 
510-871-531.

usługi wideo
 wideofilmowanie. fotografia, 

tel. kom. 698-535-780.

remontowo-
budowlane

usługi
 docieplanie budynków, gładzie, 

malowanie, płyty k/g, panele 
podłogowe i ścienne, glazura, 
terakota, tel. kom. 607-343-338.

 docieplanie 
budynków,malowanie, wykańczanie 
wnętrz, tel. kom. 511-735-802.

 Docieplenia stropu, 
styrobeton, zamiennik 
styropianu, tel. kom. 
605-416-083.

 Wylewki, tynki agregatem, 
tel. kom. 605-416-083.

 Malowanie, gipsowanie, ścianki 
Gk, sufity podwieszane, itp. wolne 
terminy, tel. kom. 663-801-457.
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 wykończenia wnętrz, gipsowanie, 
malowanie, docieplenia budynków, 
prace ogólnobudowlane. 
przystępne ceny, tel. 889-151-594.

 dachy: konstrukcje, pokrycia, 
naprawy, konserwacje, malowanie, 
smarowanie, tel. kom. 609-227-348.

 Tynki, remonty, docieplenia, tanio, 
tel. kom. 510-300-753.

 cyklinowanie bezpyłowe, 
tel. kom. 504-960-515.

 Malowanie, gładź, hydraulika, 
tel. kom. 515-830-969.

 Bramy garażowe, wrota, drzwi, 
ogrodzenia, bramy, montaż 
ogrodzeń, tel. kom. 506-771-822.

 Gipsowanie, malowanie, 
panele podłogowe. tanio 
i solidnie, tel. kom. 664-712-854.

 wynajem sprzętu budowlanego, 
tel. kom. 509-299-676.

 Malowanie, gipsowanie, panele 
podłogowe, zabudowa karton gips, 
tel. kom. 790-294-337.

 Wylewki agregatem, tel. kom. 
698-480-048.

 Usługi minikoparką, przeciski 
kretem, tel. kom. 668-591-725.

 Tynki maszynowe, tel. kom. 
796-954-454.

 Układanie kostki brukowej, 
tel. kom. 667-837-817.

 cyklinowanie, polerowanie, 
tel. kom. 501-249-461.

 Układanie kostki brukowej, 
opaski wokół nagrobków, tel. kom. 
667-189-380.

 Usługi kruszarką (rozbiórki), 
przesiewaczem, walcem, 
ładowarką, koparko-ładowarką, 
koparką gąsiennicowa, wywrotką, 
transport maszyn budowlanych, 
rolniczych, tel. kom. 693-565-564.

 Układanie kostki brukowej, 
tel. kom. 605-565-647.

 ogrodzenia panelowe, metalowe, 
siatki, betonowe, łupane, bramy, 
furtki, balustrady, wiaty, fundamenty, 
tel. kom. 798-877-090.

 dachy, pokrycia dachowe, 
konstrukcje, obróbki, tel. kom. 
609-846-316.

 ogrodzenia – montaż, tel. kom. 
606-303-471.

 kierowanie budowami, projekty 
indywidualne, adaptacje, tel. kom. 
693-184-322.

 Tynki maszynowe profesjonajne, 
wylewki, tel. kom. 604-144-668.

 Remonty, wykończenia, tel. kom. 
511-568-525.

 Usługi minikoparką, wywrotka do 
3,5 tony, tel. kom. 608-632-134.

 okna: naprawa, regulacja, 
tel. kom. 609-135-411.

 zrobię bramy i ogrodzenia, 
tel. kom. 505-928-735.

 Serwis klimatyzacyjny – 
atrakcyjne ceny, Bełchów Sosnowa 
6, tel. kom. 508-868-498.

 Tynki, tel. kom. 575-661-940.

 Malowanie,  
tel. kom. 514-347-542.

 Dachy: profesjonalnie, papa 
termozgrzewalna, malowanie, 
smarowanie, rynny, gwarancja!, 
tel. kom. 735-300-550.

 docieplenia budynków, 
elewacje, glazura, terakota, 
adaptacja poddaszy, kompleksowe 
wykończenia wnętrz. fVAT, tel. kom. 
606-737-576.

 Dachy, rynny, akcesoria, 20 
lat doświadczenia, tel. kom. 
512-033-338.

 Remonty. kompleksowe 
wykończenia, dekoracje ścienne, 
skuwanie tynków, wyburzanie, 
tel. kom. 794-697-553.

 Budowa domów, budynków 
gospodarczych, tel. kom. 
783-117-546.

 Brukarstwo, tel. kom. 
579-243-494.

 remonty, glazura, terakota, 
gładzie, malowanie, tel. kom. 
721-108-965.

 posadzki maszynowe, 
zacieranie mechaniczne, tel. kom. 
785-246-112.

 Rozbiórki, wyburzenia, 
utwardzanie placów, dróg 
dojazdowych. kopanie  
stawów, zbiorników retencyjnych. 
Usługi koparko – ładowarką, 
koparką. Transport, tel. kom. 
721-771-517.

 Układanie kostki brukowej, 
odwodnienia terenu, budynków, 
zakładanie trawników, tel. kom. 
782-452-548.

sprzedaż
 Rusztowania warszawskie, 

tel. kom. 500-262-573.

 drut zbrojeniowy, słupki 
ogrodzeniowe, tel. kom. 
665-464-794.

 extra czarna ziemia ogrodowa, 
po obróbce mechanicznej, tel. kom. 
601-239-779.

 żwir (kamień) 16-35 mm do 
ogrodu, odwodnień i drenażu, 
kopalnia Maurzyce, tel. kom. 
601-239-779.

 Sprzedaż piasku, kruszyw, ziemi 
ogrodowej sortowanej, tel. kom. 
693-565-564.

 Dachy, rynny, akcesoria, 
tel. kom. 513-019-010.

 Sprzedam 32 mkw. 
blachodachówki,  
tel. kom. 603-313-527.

usługi 
instalacyjne

 Usługi hydrauliczne: 
kompleksowo. przeciski 
podziemne, przyłącza wod.-
kan., usługi koparko-ładowarką, 
oczyszczalnie przydomowe, 
również jako podwykonawca, 
tel. kom. 601-379-355.

 Tanio kamery, ekspres,  
tel. kom. 728-188-127.

 Anteny, telewizory naprawa, 
tel. kom. 791-210-176.

  Instalacje elektryczne,  
tel. kom. 601-142-125.

 Usługi elektryczne,  
tel. kom. 509-838-364.

 Fotowoltaika,  
tel. kom. 727-534-450.

 Usługi hydrauliczne, spawalnicze, 
mechaniczne. złota rączka, 
tel. kom. 506-891-289.

 hydraulika kompleksowo, 
tel. kom. 601-818-310.

 profesjonalne instalacje 
sygnalizacji włamania, pożaru, 
kontroli dostępu, nadzoru wizyjnego 
(monitoring),  
tel. kom. 601-207-689.

usługi inne
 Wycinka drzew,  

tel. kom. 696-008-528.

 cięcie drzew niebezpiecznych, 
pielęgnacja zieleni i ogrodów, 
tel. kom. 782-718-483.

 Transport: piasek, pospółka, 
podsypka, ziemia, tel. kom. 
602-471-796.

 koszenie kukurydzy na ziarno 
kombajnem New holland, tel. kom. 
721-737-343.

 wycinka drzew, usługi 
podnośnikami koszowymi 
27-metrowymi, tel. kom. 
668-591-725.

 Rozdrabnianie gałęzi, wycinka 
drzew, zakrzaczeń, koszenie 
traw i prace ogrodnicze, tel. kom. 
667-732-751.

 Masz problem z komputerem: 
zadzwoń., tel. kom. 504-070-837.

 okna: naprawa, regulacja, 
tel. kom. 609-135-411.

 odnawianie wanien,  
tel. kom. 600-979-826.

 domofony: tradycyjne i cyfrowe. 
Instalacje i centralki telefoniczne, 
tel. kom. 601-207-689.

 Naprawa telewizorów, Łowicz 
Topolowa 19, tel. (46) 837-70-20, 
tel. kom. 728-227-030.

 renowacja mebli stylowych, 
nowoczesnych, wycena gratis, 
7 dni w tygodniu, tel. kom. 
883-589-669.

matrymonialne
 poznam panią, tel. kom. 

793-443-068.

 poznam kobietę szczerą, 
uczciwą, duży temperament, wiek 
44-63, sms,  
tel. kom. 606-735-889.

 poznam atrakcyjną kobietę 
do miłych spotkań, tel. kom. 
781-196-232.

 wdowa lat 70 pozna pana  
na stałe, tel. kom. 695-493-067.

 wysoki brunet pozna zadbana 
kobietę do 48 lat, tel. kom. 
693-628-216.

nauka
 Angielski, nauczyciel, 

egzaminator maturalny, tel. kom. 
662-611-189.

 Matematyka, informatyka, 
tel. kom. 695-537-664.

 kanadyjczyk polskiego 
pochodzenia: nauka angielskiego 
i francuskiego, wszystkie poziomy, 
tel. kom. 604-621-125.

 pomoc w nauce angielskiego 
i francuskiego dla uczniów szkół 
podstawowych i średnich,  
tel. kom. 604-621-125.

 Matematyka– szkoła 
podstawowa, egzamin 8-klasisty, 
tel. kom. 577-499-553.

 Matematyka– szkoła średnia, 
kursy maturalne, tel. kom. 
577-499-553.

 Matematyka, tel. kom. 
601-303-279.

 Angielski, polski, egzaminy. 
korepetycje, matury, tanio,  
tel. kom. 607-328-038.

 korepetycje: fizyka,  
matematyka, przygotowanie  
do matury, tel. kom. 604-449-538.

 język angielski, niemiecki, 
tel. kom. 782-613-909.

 Matematyka,  
tel. kom. 607-440-582.

 Nauka języka Angielskiego 
jacek Romanowski,  
tel. kom. 607-440-582.

 Matematyka, Angielski,  
tel. kom. 515-459-141.

 Angielski, dojeżdżam,  
tel. kom. 609-874-395.

rolnicze – kupno

płody rolne
 Skup zbóż paszowych:  

jęczmień 590 zł,  
pszenżyto 570 zł, pszenica 670 zł, 
transport/załadunek,  
Leśniczówka k./Soboty,  
tel. kom. 505-406-917.

 kupię zboża,  
tel. 508-471-814.

 Skup zboża, auto 
samozaładowcze, tel. 607-202-732.

 kupię żyto, jęczmień, pszenicę, 
tel. kom. 733-067-051.

hodowlane
 Skup macior, knurów, trzody 

chlewnej. Wysokie ceny, 
tel. kom. 603-711-760.

maszyny
 kupię c-328, c-330, c-360, 

c-355, c-380, MTz, Mf-255,  
T-25 władimirec bez  
dokumentów, do remontu,  
tel. kom. 502-939-200.

 kupię maszyny rolnicze,  
tel. kom. 886-125-674.

 kupię wialnie, czyszczalnie 
do zboża petkus, tel. kom. 
886-125-567.

 kupię przyczepę samozbierającą, 
tel. kom. 502-616-392.

rolnicze – 
sprzedaż

płody rolne
 Sianokiszonka baloty + transport, 

tel. kom. 664-981-618.

 pszenżyto Borowik,  
tel. kom. 791-542-072.

 pszenżyto octavio,  
tel. kom. 880-263-930.

 kapusta kwaszona, ogórki 
kiszone, hurt, detal, fVAT,  
tel. kom. 508-194-191.

 Wytłoki jabłkowe,  
wysłodki buraczane, wapno 
nawozowe, żużel,  
tel. kom. 600-323-947.

 Sprzedam pszenżyto orinoko, 
pszenica euforia, po centrali, 
tel. kom. 519-122-521.

 żyto, pszenżyto, pszenica, 
tel. kom. 723-296-983.

 Sprzedam pszenicę ozimą 
ościstą po centrali do siewu, 
tel. kom. 726-768-368.

 Sprzedam siano, słomę, tel. kom. 
692-101-976.

 Sprzedam pszenżyto ozime Salto, 
tel. kom. 664-724-850.

 Sprzedam żyto, tel. kom. 
607-376-264.

 ziemniaki na paszę, tel. kom. 
606-901-931.

 pszenica 100 zł, tel. kom. 
697-638-898.

 ziemniaki jadalne Lord, tel. kom. 
781-006-432, wieczorem.

 pszenżyto claudius, 1-rok po 
wymianie+ pszenica euforia, 
tel. kom. 785-520-882.

 Sprzedam siano kostka oraz 
mieszankę zbożową, tel. kom. 
668-419-928.

 Sprzedam zboże paszowe 
(jęczmień, pszenica, pszenżyto, 
owies), tel. kom. 783-637-875.

 Sprzedam pszenicę jantarka, 
zbiór po centrali około 1tona, 
tel. kom. 607-760-119.

 Sprzedam siano, słomę kostkę 
pogodne oraz zboże, tel. kom. 
662-729-242.

 Świeże wytłoki jabłkowe, FVAt, 
dostawa do klienta, tel. kom. 
693-025-909.

 Sprzedam ziemniaki Gala, 
tel. kom. 605-328-812.

 Bryza jadalne, paszowe, 
Małszyce, tel. kom. 726-811-028.

 ziemniaki jadalne, żółte, 
Goleńsko 19, tel. kom. 696-599-950.

 ziemniaki jadalne Lord,  
denar, możliwy dowóz, Sierżniki, 
tel. kom. 605-128-019.

 Sprzedam pszenżyto Tomko, 
tel. kom. 668-165-645.

 Sprzedam wysłodki buraczane 
z dowozem,  
tel. kom. 601-301-412.

 Sprzedam sadzonki truskawek, 
tel. kom. 608-109-956.

 Sprzedam pszenżyto probus 
i Grenado oraz żyto dańkowskie 
Granat I rok po centrali, tel. kom. 
699-932-087.

 żyto dańkowskie diament, rok 
po wymianie i pszenżyto Gringo do 
siewu, tel. kom. 733-174-409.

 Materiał siewny zaprawiany, 
pszenica ozima i żyto, z powodu 
emerytury sprzedam, tel. kom. 
731-498-811.

 pszenżyto z jęczmieniem, Boczki, 
tel. (46) 838-46-17.

 zboża ozime – siewne,  
inne nasiona rolnicze.  
Firma Nasienna GrANum, 
Łowicz ul. katarzynów 
46, dostawa od 1 tony 
nasion, tel. (46) 837-23-05, 
46-837-23-01.

 pszenżyto, jęczmień, żyto, 
tel. kom. 606-218-403.

 Sprzedam łubin, tel. kom. 
795-594-078.

 Sprzedam pszenicę euforię, 
tel. kom. 603-754-598.

 Sprzedaż zbóż ozimych 
Hodowla Strzelce kWS Danko, 
ceny zakładowe, sprzedaż 
Bielawy, rynek 14, tel. kom. 
607-189-155.

 pszenżyto Awokado i Meloman 1 
rok z centrali, tel. kom. 531-791-123.

 Sprzedam pszenżyto do siewu, 
tel. kom. 669-960-974.

 ziemniaki paszowe kopane 
prosto z pola 20gr, tel. kom. 
693-535-262.

 żyto do siewu 1 rok po centrali, 
tel. kom. 721-169-137.

 pszenżyto i pszenica po 
wymianie, tel. kom. 692-375-540.

 Sprzedam żyto jare Antonińskie 
oraz pszenicę ozimą formację, 
czyszczone, tel. kom. 661-755-647.

 pszenżyto, pszenica, tel. kom. 
600-858-370.

 pszenżyto do siewu, tel. kom. 
698-244-821.

 pszenżyto do siewu, tel. kom. 
609-406-170.

 Sprzedam żyto, tel. kom. 
508-499-104.

 Sprzedam mieszankę zbożową, 
okolice kiernozi, tel. kom. 
798-922-970.

 Sprzedam pszenicę ozimą 
euforia po centrali, tel. kom. 
692-365-635.

 ziemniaki paszowe 15 gr/kg. 
Transport, tel. kom. 697-677-530.



23www.lowiczanin.info    nr 39      24 września 2020         

 ziemniaki paszowe kopane 
prosto z pola 20 gr/kg, tel. kom. 
693-535-262.

 pszenżyto orinoko, Awokado, 
pierwszy odsiew, tel. kom. 
692-199-767.

 Sprzedam żyto, pszenżyto, owies, 
słomę w dużych balotach, tel. kom. 
602-255-788.

 Sprzedam pszenżyto po 
wymianie, tel. kom. 606-939-170.

 Sprzedam pietruszkę, czosnek, 
tel. kom. 601-831-647.

 żyto, pszenżyto, pszenica  
z odnowy, tel. kom. 693-830 -160.

 Gryka, łubin, gorczyca,  
żyto, kukurydza, owies,  
mieszanka, pszenica, tel. kom. 
506-115-015.

 Sprzedam pszenicę 2,5 tony 
paszowa, 1,5 tony jantarka 1 rok po 
centrali, tel. kom. 609-386-125.

 Sprzedam sadzonki truskawek 
Rumba, Granderose, Malwina, 
tel. kom. 886-125-674.

 żyto dańkowskie Rubin po 
czyszczalni pektus, tel. kom. 
885-254-502.

 Sprzedam ziemniaki jadalne 
denar, Quin, Lord, Belmondo, 
tel. kom. 533-077-701.

 Sprzedam kukurydzę na pniu 
kwS ładna, gruba, domaniewice, 
tel. kom. 506-271-866.

hodowlane
 krowy i jałówki mleczne, 

likwidacja stada, tel. kom. 
606-622-973.

 Sprzedam byczka 250 kg, 
tel. kom. 693-088-990.

 jałówki hodowlane cielne, 
likwidacja stada, tel. kom. 
604-432-909.

 Sprzedam jałówkę na wycieleniu, 
tel. kom. 721-502-526.

 Sprzedam prosiaki, tel. kom. 
880-267-796.

 Sprzedam 2 byczki 4 miesiące, 
tel. kom. 503-696-557.

 Sprzedam 2 jałówki na ocieleniu, 
tel. kom. 505-356-014.

 Sprzedam prosięta, Goleńsko, 
tel. kom. 782-233-997.

 Sprzedam jałoszkę, 
tel. (46) 838-73-77.

 jałówka z terminem wycielenia 
17.10, tel. kom. 668-162-199.

 Sprzedam jałówkę na wycieleniu, 
sprzedam prosiaki za parę 400 zł, 
Strzelcew 11, tel. kom. 530-668-967.

 Sprzedam jałówkę na samym 
wycieleniu, tel. kom. 509-137-971.

 Sprzedam jałówkę wycielenie 
28.10, tel. kom. 601-301-412.

 jałówka na wycieleniu, tel. kom. 
661-723-051.

 Sprzedam cielaki, tel. kom. 
603-817-389.

 Sprzedam cielaki,  
tel. kom. 888-953-006.

 Sprzedam prosiaki,  
tel. kom. 536-880-865.

 Sprzedam prosiaki, gmina 
pacyna, tel. (24) 285-84-79.

 krowy cielne 5 sztuk,  
tel. kom. 721-882-912.

 Sprzedam jałówkę  
wysokocielną, krępa, tel. kom. 
603-881-273.

 Sprzedam jałówkę  
wysokocielną rasę Simental 
wycielenie 6.11, tel. kom. 
576-946-773.

 Sprzedam duże kaczki i gęsi, 
tel. kom. 669-779-901.

 Sprzedam prosiaki  
12 sztuk, rejestrowane,  
tel. kom. 513-186-971.

 Sprzedam prosiaki,  
tel. kom. 732-797-792.

 jałówki żarłaki,  
tel. kom. 665-349-136.

 Sprzedam cielaki byczki,  
tel. kom. 607-717-324.

 jałoszka i byczek,  
tel. kom. 508-678-424.

 prosiaki,  
tel. kom. 508-616-454.

 Sprzedam byczki,  
tel. kom. 511-611-296.

 Sprzedam byczki,  
tel. kom. 511-611-246.

 Sprzedam 12 sztuk prosiąt, 
tel. kom. 663-760-619.

 jałówka wysokocielna,  
obora pod oceną,  
tel. kom. 508-985-884.

maszyny
 kosiarki, gałęziarki,  

tel. kom. 513-666-808.

 kosiarki, gałęziarki,  
tel. kom. 513-666-808.

 Sprzedam kombajn karlik, 
tel. kom. 888-114-186.

 Sprzedam pługi 3 skibowe  
+ dostawka,  
tel. kom. 664-759-891.

 pług 4x35 cm Staltech,  
tel. kom. 600-696-620.

 Rozrzutnik obornika krone 
optimat 4-tonowy, tel. kom. 
508-194-191.

 Ładowacze czołowe do 
Ursus c-330, c-360, 3512, T-25 
hydrauliczne lub na linkę,  
tel. kom. 608-686-489.

 Sprzedam rozrzutnik i śrutownik, 
tel. kom. 517-415-026.

 Sprzedam beczkę,  
tel. kom. 517-415-026.

 Sortownica – myjka, kwasówka, 
tel. kom. 603-809-795.

 Siewnik, talerzówka, agregat 
uprawowy i pająk do siana,  
tel. kom. 509-853-384.

 wialnia do zboża po remoncie, 
tel. kom. 505-812-296.

 Siewnik poznaniak 3 m, skrzynia 
duża, przekładnia hydrauliczna, 
ścieżki, zaprawiarka, tel. kom. 
519-522-605.

 Sprzedam dwukółkę sadowniczą, 
tel. kom. 603-610-952.

 kosiarka rotacyjna polska, walec 
do ziemniaków, dwukółka, tel. kom. 
880-500-224.

 Sprzedam pług obrotowy 
Lemken opal 90, tel. kom. 
669-037-434.

 ciągnik 360, pługi i wialnia, 
tel. kom. 530-930-104.

 ciągnik T25A, tel. kom. 
601-297-797.

 wózek 1-osiowy, wyciąg 
hydrauliczny, stanowiska, kosiarka 
rotacyjna czeska, agregat 2,5, 
tel. kom. 726-843-466.

 Agregat uprawowo siewny, 
z hydropakiem 2,7 metra + siewnik 
poznaniak, docisk 1989 r., tel. kom. 
886-135-119.

 Sprzedam pług 3 skibowy, 
tel. kom. 723-030-883.

 Mieszalnik 1-tonowy, młyn do 
kukurydzy, tel. kom. 665-340-488.

 Rozsiewacz Amazone zAU-1500, 
tel. kom. 603-817-389.

 deszczownie do warzyw, duży 
wybór, tel. kom. 509-282-300.

 Rury, zraszacze do deszczowni, 
duży wybór, tel. kom. 509-282-300.

 wąskie koła do ciągnika, 
kompletne 48, 46, 42, 38, 36 cali, 
tel. kom. 509-282-300.

 Taśmociągi do warzyw 3-10m, 
duży wybór, import Niemcy, 
tel. kom. 509-282-300.

 kombajn do zboża class, heder 
3m, sprowadzony z Niemiec, 
tel. kom. 509-282-300.

 kojce przegrodowe do 
tuczników z tworzywa sztucznego, 
sprowadzone z Niemiec, tel. kom. 
509-282-300.

 obsypniki do kopców,  
kukurydzy wulkan,  
tel. kom. 509-282-300.

 pługi obrotowe 4, 5-skibowe 
kverneland, frost, Rabewerk, 
Landsberg zabezpieczenia 
resorowe, sprężynowe, kołkowe, 
duży wybór, import Niemcy, 
tel. kom. 509-282-300.

 Siewniki do zboża  
Amazone d7, d8 2,5-4 m Isaria 
lobster Super, duży wybór,  
tel. kom. 509-282-300.

 paszowóz Silowolf 12,5 m3, 
2004r, tel. kom. 509-282-300.

 karmniki dla świń  
z Niemiec, duży wybór,  
tel. kom. 509-282-300.

 ciągnik rolniczy Same Tiger 
100ze 4x4 100pS,  
tel. kom. 509-282-300.

 wycinaki do kiszonek fell kuhn, 
podwójny nóż, winda, duży wybór, 
sprowadzone z Niemiec, tel. kom. 
509-282-300.

 Talerzówki 3-4,5m, typ X, V, 
z wałem strunowym, sprowadzone 
z Niemiec, tel. kom. 509-282-300.

 Rozrzutniki obornika fortschritt 
T088, welgler, Bergman, Strautman 
4-10t, duży wybór, tel. kom. 
509-282-300.

 orkan do trawy Tarup, szerokość 
1,4-1,6m, tel. kom. 509-282-300.

 Beczki asenizacyjne ocynkowane 
4.000-10.000 litrów, oś skrętna, 
sprowadzone z Niemiec, tel. kom. 
509-282-300.

 Agregaty bierne 3-metrowe 
Rau, z hydropakiem, tel. kom. 
509-282-300.

 zgrabiarki do siana 2,8m; 
3,40m; 3,80m; 4,20m; 4,80m; 8m, 
1-2gwiazdowe, kuhn, pottinger, 
fella, duży wybór, tel. kom. 
509-282-300.

 Rozładownice do warzyw, 
taśmociągi 5, 6-metrowe, kosz 
przyjęciowy do warzyw, tel. kom. 
509-282-300.

 Rozsiewacze do nawozu 
Amazone, Raw, ładowność 600-
2.000kg, import Niemcy, tel. kom. 
509-282-300.

 pług zagonowy Rabenwerk, 
5-skibowy, tel. kom. 509-282-300.

 prasa rolująca john deere 950m 
na pasach, tel. kom. 509-282-300.

 dmuchawy do zboża 2,5-10kw 
z rurami, kompletne, tel. kom. 
509-282-300.

 przyczepy do remontu sztywne, 
wywrotki 6-10t, przyczepa tandem 
16t, 3-stronny wywrot, tel. kom. 
509-282-300.

 wały posiewne 3m camber, 
tel. kom. 509-282-300.

 przyczepa 1-osiowa do przewozu 
krów, tel. kom. 509-282-300.

 kosiarki dyskowe krone,  
class, Lely i inne, tel. kom. 
509-282-300.

 przetrzasarka do siana  
Niemeyer 5,2m,  
tel. kom. 509-282-300.

 opryskiwacze ciągnikowe  
2500-3000L, sprowadzone  
z Niemiec, tel. kom. 509-282-300.

 opryskiwacz zawieszany  
hardi 15m, 800L, tel. kom. 
509-282-300.

 przyczepa samochodowa 
duo do przewozu koni, tel. kom. 
509-282-300.

 przyczepa 2-osiowa mulda 20t, 
sortowniki do ziemniaków, tel. kom. 
509-282-300.

 kupię kombajn (Bolko, Anna, 
karlik), sadzarkę, cyklop, troll, 
rozrzutnik, glebogryzarkę, 
kopaczkę, inne, tel. kom. 
511-713-596.

 zgrabiarka claas Liner 3000, 
tel. kom. 694-860-866.

 Sprzedam sieczkarnię  
1-rzędową Mengele, pług 
2-skibowy, lina stalowa 16,  
tel. kom. 697-270-723.

 Rozsiewacz lejek  
plastikowy stan bardzo dobry, 
tel. kom. 697-963-855.

 Rozrzutnik 1-osiowy  
po remoncie, opryskiwacz 300 
litrów, blok silnika 330, używany, 
tel. kom. 725-847-441.

 Sprzedam Ursus 10014h,  
2012 rok, maszyny rolnicze, 
tel. kom. 664-954-170.

 Sprzedam ciągnik Belarus,  
2015 rok, tel. kom. 665-664-174.

 Likwidacja gospodarstwa, 
sprzedaż maszyn,  
tel. kom. 668-192-535.

 Śrutownik Bąk 5,5 kw,  
tel. kom. 507-894-715.

 Sprzedam brony 5,  
pług 3-skibowy,  
tel. kom. 501-583-600.

 Sprzedam rozrzutnik 1-osiowy, 
sadzarkę i brony 3, tel. kom. 
514-529-618.

 części do rozrzutnik fortschritt 
nowe, tel. kom. 693-830-160.

 przyczepa, wialnia, sortownik 
i sadzarka, tel. kom. 782-478-048.

 Rozrzutnik fortschritt joskin, 
tel. kom. 506-115-015.

 ciągnik c-330, 1980 rok, tel. kom. 
606-331-683.

 Sprzedam wialnię, kosa, 
śrutownik Bąk, tel. kom. 
663-667-842.

 pług 3-skibowy, przetrząsacz 
do siana dwutalerzowy, tel. kom. 
692-338-925.

 przyczepka na rolkach 
na 2 palety do kombajnu 
porzeczkowego lub ciągnika, 
tel. kom. 601-286-499.

 Tur do c-330 używany, wiertła 
30 do świdra sadowniczego i koła 
do wózka widłowego, tel. kom. 
601-286-499.

 Rozrzutnik, t 
el. kom. 696-107-903.

 przyczepy do remontu sztywne, 
wywrotki 6-10t, przyczepa tandem 
16t, 3-stronny wywrot, tel. kom. 
509-282-300.

inne
 Sprzedam gnojowice od krów 

zagęszczoną obornikiem (okolice 
Łowicza i zduny) z dowozem 
beczkowozem 18 tys litrów,  
tel. kom. 605-938-319.

 Sprzedam dojarkę weSTfALIA 
przewodową 4 aparaty,  
tel. kom. 608-591-942.

 Sprzedam ziemię rolną  
0.26 ha Szymanowice,  
tel. kom. 796-259-722.

 Sprzedam plandeki  
siatkowe (banery).,  
tel. kom. 603-809-795.

 obornik bydlęcy  
z dowozem, tel. kom. 
667-277-322.

 Beczka asenizacyjna, joskin 
7000 l., 2013 r.,  
tel. kom. 668-020-288.

 Sprzedam obornik,  
tel. kom. 603-817-389.

 Basen 330 litrów.  
dojarka Alfa Laval 2-konwiowa, 
tel. kom. 888-856-439.

 Sprzedam obornik bydlęcy, 
tel. kom. 693-157-117.

rolnicze – usługi
 koszenie kukurydzy  

nowymi sieczkarniami claas  
jaguar z odwozem  
przyczepami objętościowymi  
o pojemności 30-40m3.  
f.h.U. Burzyński, tel. kom. 
696-130-651.

 przywóz wytłoków  
buraczanych, tel. kom. 
695-608-762.

 Białkowanie obór,  
tel. kom. 518-168-598.

 Serwis traktorów:  
New holland, Massey ferguson, 
tel. kom. 697-778-780.

 okna: naprawa, regulacja, 
tel. kom. 609-135-411.

 cięcie kukurydzy  
nową sieczkarnią  
krone Big X600. + zestawy, 
ubijanie. firma Servol,  
tel. kom. 502-518-607.

 zrobię bramy do stodoły,  
garażu, obory  
oraz ogrodzenia,  
tel. kom. 505-928-735.

 Usługi rolnicze, orka, 
talerzowanie,  
tel. kom. 509-339-587.

zwierzęta

sprzedaż
 Sprzedam gęsi,  

tel. kom. 515-277-426.

 oddam małe kotki,  
tel. kom. 532-365-546.

 owczarek 1 rok,  
tel. kom. 604-436-938.

 oddam małe kotki,  
Skaratki 54,  
tel. kom. 730-374-525.

inne
 oddam kotki,  

tel. kom. 604-909-168.

RekLAMA
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ważne telefony
  infolinia PkP: intercity 703 200 200,  

koleje mazowieckie 22 364 44 44,  
Łódzka kolej Aglomeracyjna 42 2055515

 informacja PkS 609-846-204
 Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 Straż pożarna 998 alarmowy
komenda Powiatowej Państwowej 
Straży Pożarnej w Łowiczu 46 830 25 
50, 46 830 25 69
 Policja 997 alarmowy
kPP w Łowiczu 46 837 95 00
Policyjny telefon zaufania 837-80-00
 Pogotowie energetyki cieplnej  

46-837-59-16
 Pogotowie wod.-kan. 46-837-35-32
 Pog. energetyczne 991, 46-830-15-00
 PGe: przerwy w dostawach prądu  

422 222 222, infolinia 422 222 298
 Awarie oświetlenia ulicznego  

w Łowiczu: 881-551-551, 46 830-91-53 
 Warsztat konserwatorski ŁSm: 

46-837-42-33 (całodobowo)  
609-135-423 (po godz. 15.00)

dyżury przychodni
 Nocna i świąteczna pomoc lekarska  

ul. Ułańska 28, tel. 46-837-56-11, 46-837-56-
12, 46-837-56-13 lub 509-056-091– czynna: 
w dni robocze 18.00-8.00, soboty, niedziele 
i święta od 8.00 (przez 24 h).

infolinie
  infolinia NFz w sprawie koronawirusa  

czynna całą dobę – 800 190 590
  infolinia Państwowej inspekcji Sani-

tarnej województwa łódzkiego:  
czynne codziennie w godz. 8.00–22.00 
695 422 338, 663 114 439, 782 236 442, 
782 277 228, 663 154 463, 665 386 932

  infolinia dla mieszkańców woj. łódz-
kiego czynna całą dobę: 42 664 19 04

 Sanepid w Łowiczu 46 837 64 94, 
alarmowy (całodobowy) 604 691 091

 Powiatowa Stacja Sanitarno-epide-
miologiczna w Skierniewicach 
46 83346 00, 46 83330 21, 509425343

apteki
 Łowicz – apteka całodobowa: 

    ul. Stanisławskiego, tel. 46-830-22-02
 Bielawy, ul. Garbarska 10, tel. 839-22-76
 Chąśno 64, tel. 838-18-25
 Domaniewice, ulica Główna 9,  

tel. 838-33-85 ul. Górna 1A, tel. 911-55-44
 kiernozia, Rynek kopernika 12,  

tel. 24-277-91-58 ul. kościuszki 6, tel. 24-277-
97-64 ul. Łowicka 12A, 24-382-11-66

 kocierzew Płd. 101, tel. 839-42-42
 Łyszkowice, ul. kościelna 3, tel. 46-838-

87-86 ul. wolności 6B, tel. 606-221-872
 Nieborów 209, tel. 46-838-56-25
 Bełchów, przemysłowa, tel. 46-837-11-83
 Sobota, pl. zawiszy, tel. 46-838-22-81
 zduny 1a, tel. 46-838-74-68
 zduny 34, tel. 46-838-75-35

msze św. w niedziele
 kościół pw. św. Ducha: 7.00, 8.30, 10.00, 

12.00, 18.00. 
 kościół pw. Dobrego Pasterza: 7.00, 

8.00, 10.00, 11.15, 12.30, 17.00
 katedra: 7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00
 kościół o.o. Pijarów:  8.00, 9.30, 11.00, 

12.30, 16.00. 
 kościół Sióstr Bernardynek: 8.00, 10.00
 kościół pw. matki Bożej Nieustającej 

Pomocy: 8.00, 10:00, 12.30, 18.00
 kaplica seminaryjna: 10.00

urzędy i instytucje
 Starostwo Powiatowe w Łowiczu 

Wydział organizacyjny 46 837 59 02
 urząd miejski w Łowiczu 46 830 91 51
 Powiatowy urząd Pracy 46 830 98 00
 Powiatowy inspektorat Weterynarii 

46 837 55 78
 rzecznik konsumentów 46 830 00 64
 Poradnia Psychologiczno-Pedago-

giczna w Łowiczu 46 837 42 71
 PCPr w Łowiczu 46 837 03 44
 urząd Stanu Cywilnego 830 91 81 /80
 Pomoc przy zakupie leków, podsta-

wowych artykułów spożywczych  
i higieny osobistej 792 792 412 

 zGm tel. 837 60 63
 zuk tel. 837 36 62
 zum tel. 46 830 91 82
 zakład obsługi Przedszkoli miejskich 

tel. 46 837 49 76
 miejski ośrodek Pomocy Społecznej  

tel. 46 837 41 55, 46 837 39 43
 Środowiskowy Dom Samopomcy 

tel. 46 837 41 11
 Biblioteka miejska w Łowiczu 

46-837-76-03
 Biblioteka Powiatowa w Łowiczu 

46 837 38 74
 Łowicki ośrodek kultury 46 837 40 01
 Sąd rejonowy w Łowiczu:  

wydział cywilny 46 830-43-01,  
wydział karny 46 830-43-02  
wydz. Rodzinny i Nieletnich 46 830-43-03 
wydział ksiąg wieczystych 46 830-43-05  
obsługa Interesanta 46 830-43-10

 Pttk o/Łowicz, Stary rynek 3 
tel. 513 767 511

 zAz „Ja-ty-my” Łowicz tel. 511 917 282
 urząd Gminy Bolimów 46 83803 05, 
 uG Bielawy 46 838 26 95
 uG Chąśno 46 838 14 23
 uG Domaniewice 46 830 17 60
 uGkiernozia 24 277 90 80, 
 uG kocierzew Pd. 46 838 48 25
 uG Łowicz 46 830 26 30
 uG Łyszkowice 46 838 87 78
 uG Nieborów 46 838 56 13, 
 uG Sanniki 24 277 78 10
 uG zduny 46 838 74

boiska i hale sportowe
 orlik, ul. Grunwaldzka 9, 735-048-951
 orlik ul. Bolimowska, tel. 516-031-268
 Stadion w Łowiczu ul. Starzyńskiego 6/8, 

tel. 46-837-62-08

 Stadion im. 10 PP ul. jana pawła II 3, 
tel. 46-837-51-06

 Hala oSir nr 1 ul. jana pawła II nr 3,  
tel. 46-837-51-06

 Hala oSir nr 2 ul. Topolowa 2,  
tel. 46-837-09-04

 orlik przy SP nr 1, tel. 519-130-551
 Boisko przy SP nr 4, tel. 46 837-36-94
 Boiska przy i Lo im. Chełmońskiego   

w Łowiczu 46 837-42-00

baseny w Łowiczu
 Baseny zewnętrzne oSiR, ul. kaliska 5, 

czynne codziennie w godz. 10-19
 Pływalnia kryta oSiR, ul. kaliska 5, 

czynne codziennie w godz. 12-20

muzea i wystawy
 muzeum w Łowiczu czynne od wtorku 

do niedzieli w godzinach 10.00-16.00 (ostat-
nie wejście o 15.30). Bilety do muzeum: 
normalny 12 zł, ulgowy 7 zł, rodzinny 
(2 dorośli + 2 dzieci do 18 r.ż.) 30 zł, na 
wystawy czasowe 3 zł, wstęp bezpłatny na 
wystawy stałe - wtorek

Wystawy stałe:
•Sztuka Baroku w polsce 
•historia miasta i regionu
•etnografia księstwa Łowickiego
•Izba pamięci żydów Łowickich
 Skansen przy muzeum w Łowiczu  

czynny od wtorku do niedzieli w godz. 
10.00-16.00 (ostatnie wejście o 15.30).
Bilety: normalny 6 zł, ulgowy 4 zł, rodzinny 
(2 dorośli + 2 dzieci do 18 r.ż.) 15 zł, bilet 
spacerowy 2 zł, wstęp bezpłatny - piątek

 Skansen w maurzycach czynny co-
dziennie w godzinach 10.00-18.00 (ostatnie 
wejście o 17.30). Bilety: normalny 10 zł, 
ulgowy 6 zł, rodzinny (2 dorośli + 2 dzieci 
do 18 r.ż.) 28 zł, spacerowy 4 zł.

• „Plakat w skansenie polskim”  
– wystawa ponad 40 plakatów historycz-
nych oraz fiszek, przygotowana przez 
edwina wilbika z Muzeum Rolnictwa 
im. ks. krzysztofa kluka w ciechanowcu 
czynna do 30 września.
 Galerii Browarna w Łowiczu,  

ul. podrzeczna 17, tel. 691 979 262
 „książkowe inspiracje” – fotograficzna 

wystawa pokonkursowa czynna  
do 15 września, Biblioteka Miejska  
w Łowiczu, Al. Sienkiewicza 62.

 #obliczamiasta2020 – wystawa zdjęć 
członków facebookowej grupy  
„w obiektywie Łowiczaków” czynna do 6 
października Nowa pracownia w Łowiczu, 
ul. podrzeczna 20. wstęp wolny.

 muzeum Diecezjalne w Łowiczu,  
Stary Rynek 20, tel. 46 837 66 45 czynne: 
pon.–czw. w godz. 10.00–16.00, pt.–sob.w 
godz. 10.00–14.00.

 muzeum Guzików w Łowiczu – eks-
pozycja ozdobnych i zwyczajnych guzików 
z całego świata czynna od pon. do pt. w 
godz. 10-19, sob. 9-15 Galeria Łowicka, ul. 
Stanisławskiego 10, wstęp wolny.

  izba Pamięci Stanisława klickiego,  
I piętro Baszty im. gen. klickiego w Łowi-
czu, czynna w niedz. 16-18 wstęp wolny.

 motonostalgia muzeum motoryzacji, 
Nieborów 231a – czynne: piątek, sobota  
i niedziela w godz. 10.00-18.00. Bilety: nor-
malny 12 zł, ulgowy 10 zł (dzieci i młodzież 
do lat 15, emeryci, renciści od 65 roku 
życia), dzieci do lat 7 bezpłatnie. 

 Pałac w Nieborowie czynny we wtorki, 
środy, czwartki w godz. 10.00–16.00,  
w piątki, soboty i niedziele 12.00–18.00  
Do zwiedzania udostępnione wnętrze 
pałacu w Nieborowie z wyłączeniem Gabi-
netu żółtego, Sypialni wojewody  
i Gabinetu zielonego na piętrze pałacu.  
Wyłączone do odwołania: ekspozycja 
Majoliki Nieborowskiej w budynku Ma-
nufaktury, Stara oranżeria w Nieborowie, 
Świątynia diany w Arkadii (z zachowaniem 
wglądu do wnętrza Sali panteonu).  
Bilety: do pałacu w Nieborowie 20 zł – 
normalny, 15 zł – ulgowy, 1 zł – dzieci  
i młodzież (ucząca się od 7 do 26 lat).

 ogrody w Nieborowie czynne 
codziennie w godz. 10.00–18.00. Bilety: 16 
zł – normalny, 10 zł – ulgowy, 1 zł – dzieci i 
młodzież (ucząca się) 7–26 lat.

 ogrody w Arkadii czynne codziennie  
w godz. 10.00–18.00. Bilety: 16 zł –  
normalny, 10 zł – ulgowy, 1 zł – dzieci  
i młodzież (ucząca się) 7–26 lat. 
Bilety łączone do ogrodów w Arkadii  
i w Nieborowie: 28 zł – normalny,  
16 zł – ulgowy, 2 zł – dzieci i młodzież 
(ucząca się od 7 do 26 lat).

 „Bolimów –na drodze ku niepodległo-
ści” – wystawa w budynku dawnej plebanii 
przy ul. farnej 35 w Bolimowie czynna do 
16 października, w niedziele w godz. 12-18, 
w pozostałe dni po ustaleniu z Gminnym 
ośrodkiem kultury w Bolimowie

 Sanniki: zespół Pałacowo-Parkowy  
– codziennie w godz. 8.00-22.00. Bilety do 
pałacu –10 zł (normalny), 3 zł (ulgowy). Na 
teren parku – wstęp wolny. 

•„ożywić historię, czyli pałac  
w Sannikach za czasów Natansonów 
i Dziewulskich” – wystawa stała dot. 
historii właścicieli dóbr sannickich.
•„Apparent verba silens” („Pozorne 
brzmienie ciszy”) – wystawa malarstwa 
włodzimierza kwiatkowskiego, czynna 
do końca września.
 Park przy Pałacu w Sannikach  

czynny codziennie w godz. 8.00-22.00
 Sromów: muzeum Ludowe rodziny 

Brzozowskich tel. 46 838-44-72, czynne 
od poniedziałku do soboty w godz. 9–17,  
w niedziele w godz. 12.00–17.00.

 Pałac i Stadnina koni w Walewicach:  
zwiedzanie wyłącznie po rezerwacji, tel. 693 
422 684 bilety do pałacu: ulgowy 10,00 
zł, normalny 15,00 zł bilety do stadniny: 
ulgowy 5 zł, normalny 8,50 zł.

 „Powrót do przeszłości 1919–2014  
– 95. rocznica przybycia do Łowicza 
10 Pułku Piechoty” – wystawa zdjęć w 
dużym formacie zSp nr 1, w Łowiczu, ul. 
podrzeczna 30.

koncerty
 Piątek, 25 września:
godz. 19.30 – Ł Festiwal: trupa trupa 
– koncert zespołu w składzie: Grzegorz 
kwiatkowski, Tomek pawluczuk, wojtek 

juchniewicz i Rafał wojczal dziedziniec 
Łowickiego ośrodka kultury w Łowiczu, 
ul. podrzeczna 20. Bilety: 15 zł
 Sobota, 26 września:
godz. 19.30 –  Ł Festiwal: Bisz/
radex „Duch oporu” – koncert 
premierowy Radexa Łukasiewicza, lidera 
zespołu pustki, i jarka Bisz (B.o.k) 
jaruszewskiego, jednego z najbardziej 
cenionych polskich raperów. dziedziniec 
Łowickiego ośrodka kultury w Łowiczu, 
ul. podrzeczna 20. Bilety: 15 zł
 Niedziela, 27 września:
godz. 11.00 –  koncert charytatywny dla 
trójki chorych dzieci: zosi, janka i Mate-
usza Góreckich pt. „zróbmy to” 
wystąpi: dj SAM z Bolimowa, kapela 
Ludowa Ustronie działająca przy klubie 
Seniora Ustronie w Skierniewicach, 
wokalista Mateusz Staniaszek, zespół 
dziecięcy Alter ego, zespół dafter z 
Bolimowa grający muzykę rock-bluesową 
i Lastin Line czyli śpiewający i grający na 
gitarze Mateusz wysota z Bolimowa 
Bolimów ul. Skierniewicka  
(parking na 1 listopada)

kino Fenix w Łowiczu 
ul. podrzeczna 20, tel. 46-837-40-01

 Czwartek, 24 września
godz. 15.30  /sala II – xABo: ksiądz 
Boniecki – film dokumentalny prod. 
polska, reżyseria Aleksandra potoczek 
czas: 73 min.
17:00 /sala II– 25 lat niewinności. 
Sprawa tomka komendy /pReMIeRA 
– dramat prod. polska, reżyseria jan 
holoubek, scenariusz Andrzej Gołda 
czas: 112 min. 
godz. 19:00 – 25 lat niewinności. 
Sprawa tomka komendy
19:15  /sala II – Skandal. ewenement 
Mole – film dokumentalny prod. polska, 
reżyseria: Bartosz paduch, czas: 69 min.

inne
 Sobota – niedziela, 26-27 września:
godz. 10.00–16.00 – Warsztaty sztuki  
i rękodzieła ludowego Skansen przy 
Muzeum w Łowiczu. obowiązują bilety 
wstępu do skansenu: normalny –  
6 zł, ulgowy – 4 zł, rodzinny – 15 zł. 
Udział w zajęciach bezpłatny, organizato-
rzy zapewniają niezbędne materiały.
 Niedziela, 27 września:
godz. 16.00 - rodzinny rajd Pieszy 
do Skaratek, spotkanie przy Urzędzie 
Gminy w domaniewicach. 
wydarzenie jest realizowane w ramach 
projektu “o tym nie można zapomnieć… 
– mieszkańcy Gminy domaniewice  
w Bitwie warszawskiej i wojnie polsko  
– bolszewickiej” w związku z programem 
“koalicje dla Niepodległej”
 Niedziela, 8 listopada:
godz. 16.00 – kabaret Jurki w progra-
mie „wolność” – Łowicki ośrodek kultu-
ry, ul. podrzeczna 20. występ przełożony 
z soboty 12 września zakupione bilety 
zachowują ważność.

ważne telefony
 policja 997 alarmowy  

w Głownie 42-719-20-20  
w Strykowie: 42-719-80-07

 Straż pożarna: 998 alarmowy,  
w Głownie 42-719-10-08,  
w Strykowie 42-719-82-95

 Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 Pogotowie wodociągowe 

w Głownie 42-719-16-39
 Pogotowie energetyczne  

w Strykowie 42-719-80-10  
w zgierzu 42-675-10-00.

 Sanepid w zgierzu 42 714 02 53
 Powiatowy urząd Pracy w zgierzu 

tel. 42-716-49-41, 42-716-67-82,  
42-717-41-76 sekretariat 42-714-12-77, 42-
714-12-78 fax 42-717-41-60  
lozg@praca.gov.pl

  informacja PkS 42-631-97-06
 taxi w Głownie 42-719-10-14

urzędy i instytucje
 urząd Gminy Dmosin 46 874-62-94
 Skansen w Nagawkach 722-007-525
 urząd miejski w Głownie - sekretariat 

798 831 668, 798 831 480, 
 uSC w Głownie: 798 831 572
 mok w Głownie 42 719-11-43
 Schronisko dla zwierząt 509-104-718
 urząd Gminy Głowno - sekretariat 

42 719-12-91, 42 719-13-54, 
 Biblioteka i ośrodek kultury  

w Bronisławowie 42 719-15-11
 Środowiskowy Dom Samopomocy  

w woli zbrożkowej 42 717-20-77
 urząd miasta i Gminy Stryków – 

sekretariat 42-719-80-02
 okir w Strykowie 42-719-81-52
 ŁoDr Bratoszewice 42-719-89-28
 Dom kultury w Niesułkowie  

42-719-70-94 516-049-886 505-964-846

msze św. w niedziele
 Parafia św. Jakuba w Głownie:  

7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00
 Parafia św. maksymiliana  

w Głownie: 8.00, 9.30, 11.30, 16.00
 Parafia św. Barbary w Głownie:  

7.00, 9.00, 11.00, 17.00
 Parafia w Dmosinie: 7:30, 10, 12, 18:00
 Parafia Św. marcina w Strykowie: 

8:00, 9:30, 11:00, 18:00

dyżury przychodni
 Przychodnia rejonowa w Głownie,  

ul. kopernika 19, tel. 42-719-10-92 
poradnia ogólna: pn.-pt. 7.00-18.00

 Przychodnie w Strykowie:  
ul. kościuszki 27: tel. 42-717-45-15 
ul. Targowa 16: tel. 42-719-92-30

 Punkt konsultacyjny ds. uzależnień  
i Przemocy w rodzinie: 42-719-26-46

 Nieodpłatna pomoc prawna: Głowno, 
665-530-294 Stryków, 665-529-866

dyżury aptek
 Głowno: 
czwartek, 24 września:
ul. Młynarska 1, tel. 42 716-45-95 
piątek, 25 września:  
ul. zgierska 27, tel. 736-697-733
sobota, 26 września: 
ul. kopernika 19, tel. 42 719-20-12
niedziela, 27 września: 
ul. Łowicka 38 A, tel. 42 719-21-31
poniedziałek, 28 września:  
ul. Sikorskiego 59, tel. 42 710-12-99
wtorek, 29 września:  
ul. zgierska 27, tel. 736-697-733
środa, 30 września:  
ul. kopernika 19, tel. 42 719-20-12

Apteki pełnią dyżury: w dni powszednie 
od zakończenia zmiany dziennej do 
godz. 8.00 dnia następnego w soboty 
w godz. 20.00–9.00 dnia następnego 
w niedziele w godz. 18.00–8.00 dnia 
następnego, w święta w godz. 8.00–8.00 
dnia następnego
 Stryków, niedziela 27 września: 

pl. Łukasińskiego 15, tel. 42 719-80-85 
apteki pełni dyżur w godz. 9.00–14.00.

muzea i wystawy
 muzeum żołnierza Polskiego – umun-

durowanie i ekwipunek żołnierzy I i II wojny 
światowej dmosin 2a, tel. 504-327-183.

 Galeria Sztuki Współczesnej  
Bank& Dm Głowno, ul. Młynarska 5/13.

 „moje jedyne marzenie” 2020 – wy-
stawa online 7. konkursu zabierz Mnie Tam 
wyobraźnią - zmtw.mok.glowno.pl

GŁowNo I STRyków 

ważne telefony
 Policja:
w żychlinie 24 253 00 14
w Pacynie 47 70-53-271
w Sannikach 47 7053-275
kPP w kutnie 24 253-22-00 
kPP w Gostyninie 47 7053-222
 Straż pożarna: 998 alarmowy
oSP w żychlinie 24 285-12-10
oSP w Pacynie 604-349-406
oSP w Bedlnie 24 285-51-91
 Pogotowie gazowe – 992
 Pogotowie energetyczne – 991 
w żychlinie 285-10-27
 Stacja uzdatniania wody 24 285-13-59
 oczyszczalnia ścieków 24 285-12-35
 zeC 24 285-11-52
 energetyk-Serwis 24 285-46-60
 Awarie oświetlenia ulicznego kutno 

całodobowo: 606-605-494, 692-888-144
  informacja PkP 22-194-36 
  informacja PkS 609-846-204
 Sanepid w kutnie 24 355 71 00
 PuP w kutnie 24 355 70 50

dyżury
 Nocna i Świąteczna Pomoc Lekarska 

kutno, ul. popiełuszki 1, Nzoz Red-Med  

tel. (24) 355-60-11, 697-859-705
 Apteka: kutno ul. Mickiewicza 5, 

tel. 24-254-79-39 – dyżur całodobowy
 Nieodpłatna pomoc prawna  

– punkt specjalistycznego poradnictwa 
obywatelskiego, mediacje: Urząd Gminy w 
żychlinie, ul. Barlickiego 15a,  
tel. (24) 355-47-64

msze św. w niedz. i święta
 żychlin, parafia pw. Św. Apostołów 

piotra i pawła: 7.00, 9.00, 10.30 (dla 
młodzieży), 11.15 (dla dzieci – w kaplicy), 
12.00, 18.00.

 Śleszyn, parafia pw. św. Aleksandra 
papieża i Męczennika: 9.00, 11.00

 Luszyn, parafia pw. św. Stanisława 
Biskupa i Męczennika: 9.00, 11.30

 Plecka Dąbrowa, parafia pw. zwiasto-
wania Najświętszej Maryi panny: 9.00, 11.30

 Suserz, parafia pw. wniebowzięcia Naj-
świętszej Maryi panny: 8.00, 10.00, 12.00

 trębki, parafia pw. św. Stanisława kostki 
w Trębkach: 8.00, 9.30, 11.30

 Bedlno, parafia pw. św. floriana Biskupa 
i Męczennika: 9.00, 11.30

 Pacyna, parafia pw. św. wawrzyńca, 
diakona i męczennika: 8.30, 10.00, 12.00

 oporów, parafia pw. św. Marcina Bisku-
pa: 8.30, 10.00, 11.30

boiska sportowe
 Boisko „orlik” w żychlinie  

pl. Łukasińskiego 21,tel. 609-262-446
 Stadion miejski w żychlinie,  

ul. waryńskiego 8, tel. 607-574-261

aquapark w kutnie 
ul. kościuszki 54, tel. 24 357 56 07 (08)

 Strefa basenowa codziennie 6.00–22.00
 Strefa saun środa, sobota, niedziela  

w godz. 6.00–21.45 poniedziałek, wtorek, 
czwartek, piątek w godz. 16.00–21.45

 Strefa squash codziennie 6.00-22.00
 Strefa cardio-siła w godz. 6.00-22.00
 Strefa bowling poniedziałek – czwartek 

w godz. 12–22.00 piątek 12–24.00 sobota 
10–24.00 niedziela i święta 10–22.00

muzea i wystawy
 muzeum – zamek w oporowie 

czynne: od poniedziałku do piątku w godz. 
10.00-16.00 (kasa w godz. 10.00–15.30)  
w soboty i niedziele 10–17.00 (kasa 10–16).
Bilety: normalny 10 zł, ulgowy 7 zł. 

 Park przy zamku w oporowie czynny 
codziennie w godz. 8–20.00 wstęp wolny.

kino kDk
 Piątek – wtorek, 25–29 września:
godz. 15.30 – tarapaty 2 – 
godz. 18.00 – After 2 – 
godz. 20.30 – – 25 lat niewinności. 
Sprawa tomka komendy – dramat 
prod. polska, reżyseria jan holoubek, 
scenariusz Andrzej Gołda czas: 112 min.
 Środa, 30 września:
godz. 15.30 – tarapaty 2 – 
godz. 18.00 – Leonardo da Vinci: Noc 
w Luwrze – wystawa na ekranie, pokaz z 
cyklu „wachlarz Sztuki”
godz. 20.30 – 25 lat niewinności. 
Sprawa tomka komendy

inne
 Sobota, 26 września:
godz. 10.00–13.00 – Strzelanie z broni 
pneumatycznej w ramach ligi strzelec-
kiej o puchar wójta Gminy Bedlno  
Sp w Bedlnie, wstęp wolny.
 Niedziela 27 września:
godz. 12.00 – uroczystości patriotycz-
ne z okazji 81. rocznicy Bitwy nad 
Bzurą – w programie: występ artystyczny 
dzieci ze Szkoły podstawowej w Szew-
cach Nadolnych im. Bohaterów walk 
nad Bzurą (budynek szkoły w orłowie) 

przejście pod obelisk poświęcony żołnie-
rzom poległym podczas Bitwy nad Bzurą 
w orłowie  –  wciągnięcie flagi na maszt, 
złożenie kwiatów oprawę muzyczną 
zapewni orkiestra dęta z Tumu.
godz. 16.00 – odsłonięcie pamiątko-
wej tablicy z okazji 100-lecia oSP 
Bedlno tablicę poświęci proboszcz 
parafii w Bedlna, ks. Robert Awerjanow 
wstęp wolny.
 Poniedziałek, 28 września:
godz. 17.00 – „kształtowanie się gra-
nic ii rP ze szczególnym uwzględnie-
niem koncepcji granicy wschodniej” 
– wykład prof. przemysława weingertne-
ra w ramach 9. edycji Spotkań z historią 
centrum Seniora w kutnie, ul. kardynała 
Stefana wyszyńskiego 11a. wstęp wolny.
 Środa, 30 września:
godz. 17.00 – Wojna polsko-bolsze-
wicka – wykład prof. Andrzeja chwalby, 
dyskusja wokół książki „przegrane zwy-
cięstwo” – w ramach 9. edycji Spotkań 
z historią centrum Seniora w kutnie, ul. 
kard. S. wyszyńskiego 11a. wstęp wolny.
 Czwartek, 1 października:
godz. 19.30 – „Wieże dwie czyli jaja na 
boczku” – kabaret „pod wyrwigroszem” 
z gościnnym udziałem dariusza Gna-
towskiego, aktora znanego jako Boczek 
z serialu „Świat według kiepskich” kut-
nowski dom kultury, ul. żółkiewskiego 4. 
Bilety wyprzedane (występ przeniesiony 
z 16 kwietnia).

SkArB roLNikA
NoTowANIA z TARGowISkA MIejSkIeGo 
w ŁowIczU – ceny z dnia 22.09.2020 r.

borówki 0,25 kg 7,00-8,00
botwinka pęczek 2,50
brokuły szt. 3,50-4,00
buraki czerwone kg 2,00
cebula kg 1,00-3,00
cebula dymka pęczek 1,50-2,50
cukinia kg 4,00-5,50
czosnek szt. 1,00-2,50
fasola zielona kg 8,00
fasola żółta kg 8,00
gruszki kg 3,50-6,00
jabłka kg 2,00-5,00
jaja fermowe 15 szt. 9,00-12,00
jaja wiejskie 15 szt. 10,00-12,00
kalafior szt. 3,50-5,00
kapusta biała szt. 2,00-3,50
kapusta kiszona kg 7,00
kapusta pekińska kg 3,00-4,50
koperek pęczek 1,50-2,00
maliny 0,25 kg 5,00-8,00
miód 0,9 litra 35,00-40,00
marchew kg 1,50-2,00
natka pietruszki pęczek 1,50
ogórki kiszone kg 7,00-8,00
ogórek gruntowy kg 7,00
ogórek zielony kg 7,00
papryka czerwona kg 5,50-6,00
papryka zielona kg 4,00
papryka żółta kg 5,00-7,00
pieczarki kg 8,00-10,00
pietruszka kg 3,00-4,50
pomidor malinowy kg 3,50-5,00
pomidor polny kg 2,00-4,00
pomidor szklarniowy kg 4,50
por szt. 1,50-2,00
rzodkiewka pęczek 2,00-2,50
sałata szt. 3,00-3,50
seler szt. 2,00-2,50
szczypiorek pęczek 1,00-1,50
słonecznik szt. 3,00
śliwki kg 4,00-5,00
włoszczyzna pęczek 4,00-5,00
ziemniaki młode kg 0,80-1,50

oFertY PrACY
z dnia 22.09.2020 r.

PoWiAtoWY urząD PrACY W ŁoWiCzu:
  kierowca samochodu dostawczego 
  kasjer-sprzedawca 
  pakowacz ręczny 
  pomocniczy robotnik w hodowli drobiu wodnego 
  Szwaczka 
  Rolnik hodowca 
  piekarz 
  prasowaczka 
  dziewiarz 
  Brukarz 

PoWiAtoWY urząD PrACY W zGierzu:
  pracownik fizyczny
  Młodszy Monter/Monterka 
  Magazynier wyr. hutniczych 
  pracownik biurowy - fakturzystka 
  kierowca samochodu dostawczego do 3,5t 
  Szlifierka do płaszczyzn,  

naprawa głowic samochodowych 
  Sprzątaczka  
  pracownik biurowy 
  Lakiernik samochodowy 
  pRAcowNIk fIzyczNy 

PoWiAtoWY urząD PrACY W kutNie:
  pozostali robotnicy wykonujący  

prace proste w przemyśle 
  psycholog
  Monter instalacji elektrycznych 
  Szwaczka 
  pracownik gastronomi
  pracownik zakładu prefabrykacji 
  pracownik gospodarczy
  Lakiernik samochodowy 
  kierowca kat.c; 

żychLIN I okoLIce

roLNik SPrzeDAJe
ceny z dnia 22.09.2020 r.

żywiec wieprzowy:

  domaniewice: 3,80 zł/kg+VAT

  Różyce: 3,80 zł/kg+VAT

  kiernozia: 4,00 zł/kg + VAT

  chąśno: 3,80 zł/kg+VAT

  karnków: 4,20 zł/kg+VAT

żywiec wołowy:

  domaniewice: jałówki 7,30 zł/kg+VAT,  
krowy 5,20 zł/kg+VAT byki 7,30 zł/kg+VAT

  Różyce: jałówki 7,30 zł/kg+VAT,  
krowy 5,20 zł/kg+VAT byki 7,30 zł/kg+VAT

  Skowroda płd.: jałówki 7,40 zł/kg+VAT,  
krowy 5,30 zł/kg+VAT byki 7,50 zł/kg+VAT

  Anna Guzek i mateusz Gałązka oboje 
z Łowicza

  katarzyna kozłowska i Ariel kosiorek 
oboje z Łowicza 

ŚLuBoWALi SoBie
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taki był rok 1920 | 100 lat zwycięstwa nad bolszewikami, część 23.

Wiktoria 1920. Tydzień po tygodniu
Co tydzień, we współpracy 
z Ośrodkiem Karta, 
przedstawiamy kolejne 
etapy zwycięskiej wojny 
z bolszewikami – oraz obraz 
nastrojów społecznych 
tamtych dni. 

18–24 września
20 września Rada Ligi Naro-
dów przyjmuje rezolucję, która 
potwierdza tzw. linię focha  
na Suwalszczyźnie, jako tym-
czasową linię demarkacyjną 
między polską a Litwą. Tego 
dnia polacy ruszają do natarcia 
na Grodno. Rozpoczyna się 
tzw. operacja niemeńska – jej 
celem jest wyjść od północy, 
przechodząc ku Lidzie przez 
tereny, które Sowieci przekazali 
w sierpniu Litwie, na tyły fron-
tu zachodniego Tuchaczew-
skiego. Główny ciężar całego 
przedsięwzięcia spoczywa na 2 
Armii gen. edwarda Rydza-Śmi-
głego oraz 4 Armii gen. Leonar-
da Skierskiego. 21 września roz-
poczynają się polsko-sowieckie 
rokowania pokojowe w Rydze. 
delegacji polskiej przewodni-
czy jan dąbski (wiceminister 
spraw zagranicznych), Sowie-
tów reprezentuje Adolf joffe.

mjr Stanisław rostworowski 
(szef oddziału operacyjne-
go w Grupie Poleskiej) w li-
ście do żony:
Możemy się dziś pochwalić zdo-
byciem Równego, a za godzinę 
pewnie i dubna. dwie twierdze 
na jeden dzień to dosyć. Nie-
zmordowanym pościgiem jaz-
dy, piechoty, samochodów pan-
cernych i lotników zadaliśmy 
takiego bobu bolszewikom,  
że na jakiś czas będą mieli chy-
ba na naszym froncie dosyć 
wojny zaczepnej. oficer i żoł-
nierz bije się teraz, myśląc, że 
jednak wyznacza granice pań-
stwa polskiego. Bodajby nas ta 
wiara nie zawiodła i dyplomaci 
umieli nasze zwycięstwo wyko-
rzystać. [...]

jesteśmy wciąż bez żadnych 
urządzeń, bo przeciągnąć ich 
wobec przemarszu 300 kilome-
trów prawie niepodobna, toteż 
wraca się do pierwotnego szta-
bowego urzędowania z pisa-
niem rozkazów na pięć rąk pod 
dyktando i lotnej poczty sztafet 
konnych. Straszny kłopot mamy 
z paroma tysiącami jeńców, któ-
rych nie ma czym żywić, bo ta 
hołota wyjadła przedtem całe 
zboże w okolicy.

Łuck, 18 września 1920
[Stanisław Rostworowski, 

 Listy z wojny polsko-
bolszewickiej 1918–1920,  
warszawa-kraków 2015]

Adam Skwarczyński (polityk, 
publicysta obozu piłsudczy-
kowskiego) jako „Adam Pło-
mieńczyk” w piśmie „rząd 
i Wojsko”: 
Rząd witosa zbyt dosłownie 
i zbyt ciasno pojął ten fakt, że 
jest on rządem obrony państwa. 
Nie tylko w dniach wiszącego 
nad polską i stolicą niebezpie-
czeństwa, ale również później, 
również w chwili obecnej nie 
zajmuje się na serio żadną wła-
ściwie sprawą poza tymi, które 
bezpośrednio wiążą się z wojną 
i pokojem. Rząd jakby zapo-
mniał o tym, że nie tylko taka 
lub inna linia demarkacyjna, 
nie tylko rokowania w Mińsku 

czy Rydze i nie tylko sprawa 
werbunku rekruta są kwestiami 
obrony państwa. […]
Sprawy wewnętrzne państwa 
leżą zupełnie odłogiem albo 
też idą trybem mechanicznym. 
odłogiem więc leży sprawa 
reformy rolnej, mimo że dziś 
już tylko rozporządzenia wy-
konawcze, czysto rządowe, są 
potrzebne do pchnięcia jej na 
tory realizacji; leżą dalej sprawy 
ustawodawstwa ochronnego 
pracy i w ogóle ustawodawstwa 
społecznego. […] 

warszawa, 19 września 1920
[Adam płomieńczyk,  

o program wewnętrznej 
budowy państwa,  

„Rząd i wojsko” nr 5/1920]

z artykułu w „kurierze War-
szawskim”: 
żołnierz polski potrafi ochro-
nić od najazdu wroga, ale nie 
potrafi sam się uchronić od 
mrozu i słoty. Ta myśl uporczy-
wa nasuwa się dziś wszystkim 
organizacjom, opiekującym 
się żołnierzem. Nasuwa się 
z trwogą każdemu, kto przyglą-
dał się żołnierzowi na froncie. 
Gdzie tam był czas […] myśleć 
o odzieży, bieliźnie i obuwiu… 
zdzierało się wszystko kolejno 
na strzępy. […]
Trzy instytucje jednocześnie 
postanowiły urządzić zbiórkę 

dla żołnierza bielizny i ciepłej 
odzieży. A przy nich – co się da: 
mydła czy herbaty, papierosów 
czy papieru […]. Rada obrony 
Stolicy, komitet obywatelski 
wykonawczy obrony państwa 
i Biały krzyż – każda z tych in-
stytucji oddzielnie rozpoczęły 
pracę organizacyjną. 

warszawa, 20 września 1920
[przed zimą, „kurier 

warszawski” nr 261/1920]

Ppor. Janusz kozłowski (205 
Pułk Piechoty ochotniczej):
z plutonem zająłem o zmroku 
bardzo wysoki brzeg Niemna 
i okopałem się. Mieliśmy czy-
nić próby przeprawy. patrole 
przeszukały nadbrzeżne łoziny. 
Spłoszony patrol bolszewicki 
uciekł łodzią na drugą stronę. 
w miarę jak świt wstawał, po-
częło się oczom moim ukazy-
wać wśród mgieł Grodno z jego 
kominami fabrycznymi. [...]
Niemen wezbrany po desz-
czach stawiał nieprzebytą 
przeszkodę. z przeciwnej stro-
ny rzeki bolszewicy rozpoczęli 
strzelaninę, na którą nie odpo-
wiadaliśmy. poranek był mroź-
ny. przemarzliśmy w okopie 
przez noc do szpiku kości, po 
letniej kampanii nie mieliśmy 
ciepłego odzienia. [...] Nie-
zwłocznie saperzy nasi poczęli 
stawiać kozły pod most, które-
go resztki widać było u tamte-
go brzegu. Materiał był w ilo-
ści wystarczającej. widocznie 
zgromadzili go tutaj bolszewicy. 
jednakże prąd Niemna był tak 
silny, a rzeka tak wezbrana, że 
saperzy pomimo nadludzkich 
wysiłków nie byli w stanie dać 
sobie rady i woda za każdym 
razem kozły wywracała i uno-
siła. [...] wówczas major [Ber-
nard] Mond rozkazał przewieźć 
łodzią i umocować na drugim 
brzegu linę. Uszykowano na po-
czekaniu tratwę i rozpoczęła się 

przeprawa 1 baonu, który miał 
natychmiast nocą posuwać się 
na południe, odepchnąć napo-
tkane oddziały nieprzyjaciela 
i iść na Grodno, nie czekając 
na przeprawę reszty pułku i ar-
tylerii. 
ponieważ chodziło o możliwy 
pośpiech, pakowaliśmy na ten 
prom improwizowany, ile się 
tylko dało, tak że na środku 
rzeki na dużym prądzie szedł 
on pod wodę i mieliśmy ją do 
kolan chwilami. Ratowała nas 
lina, a że prąd nas znosił, więc 
po chwili tratwa się wyłaniała 
z wody i ciągnęliśmy ją dalej. 

Nad Niemnem, 20 września 
1920 [janusz kozłowski, 

wspomnienia,  
cAw, I.400.964/12]

z artykułu w gazecie „Wiek 
Nowy”:
To, co przeżyli tarnopolanie od 
pierwszej chwili wkroczenia 
bolszewików aż do ostatnich 
dni wyzwolenia, pozwoliło im 
w całej grozie poznać potwor-
ność rosyjskiego bolszewizmu 
[...]. Nawet tych, co jak niektórzy 
Rusini i żydzi chylili się zrazu ku 
czerwonemu programowi, wyle-
czyło to z kretesem z wszelkich 
sympatii i złudzeń. 
Skoro tylko bolszewicy wkro-
czyli do miasta, zaraz wydano 
nakaz, aby mieszkańcy opróż-
nili trzy główne ulice: Mickiewi-
cza, kościuszki i Świętojańską, 

biorąc ze sobą tylko to, co się 
da unieść w ręce. Na tych uli-
cach dokonano naprzód rze-
telnej grabieży, a w następnych 
dniach grabiono bez żadnej 
żenady w całym mieście. [...] 
Niebywałą tę rekwizycję prze-
prowadzano z całą bezwzględ-
nością, grożąc ustawicznie karą 
śmierci. [...] 
Stworzyli też bolszewicy zaraz 
w Tarnopolu Rewolucyjny komi-
tet Sowiecki [...]. Aresztowania 
i rozstrzeliwania były bardzo 
liczne. Urzędował wojskowy 
sąd polowy i cywilna czerezwy-
czajka. z sądu polowego moż-
na było jeszcze ujść z życiem. 
Ale kto się dostał w szpony cze-
rezwyczajki, ten zwykle do 24 
godzin nie żył.
[...] z dniem każdym wzrastała 
nienawiść do bezlitosnych cie-
miężycieli. Ludzi prowadzono 
za miasto w okolicę browaru 
i tam następowały okropne eg-
zekucje. Skazaniec świadom, 
że za chwilę pożegna się z ży-
ciem, musiał sam sobie kopać 
grób, po pas głęboki i stawał 
w nim wyprostowany, bo tak mu 
kazali ci krwawi satrapi. Strzela-
no kulami dum-dum zwyczajnie 
w tył głowy, tak że kula eksplo-
dując rozrywała twarz i już po 
chwili nie można było poznać 
skazanego. 

Tarnopol, 24 września 1920
[polski Tarnopol. okupacje 

1914–1920, „karta” nr 3, 1991]

Gdańsk, wrzesień 1920. delegacja polska wyruszająca  
na negocjacje pokojowe z bolszewikami. 
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tarnopol, wrzesień 1920. polscy żołnierze po zdobyciu miasta  
w świetlicy wypełnionej sowiecką propagandą. 
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Łowicz | konkurs w pBp

Uczniowie będą robić plakaty ekologiczne 
– Zrób plakat w dowolnym pro-

gramie graficznym – zachęcą Po-
wiatowa Biblioteka Publiczna 
w Łowiczu uczniów ze szkół śred-
nich. To właśnie z  myślą o  nich 
ogłosiła konkurs pod nazwą 
„Segregowanie do wyzwanie”. 
Uczestnicy mają za zadanie wy-

konanie jednego plakatu w forma-
cie A4, którego tematem będzie 
segregowanie odpadów. 

Termin dostarczenie ich do pla-
cówki wyznaczono na 24 paź-
dziernika. Organizatorzy zapo-
wiadają, że ocenie podlegać będą: 
zgodność z  tematem, pomysło-

wość, wartość estetyczna i  arty-
styczna pracy. 

Rozstrzygnięcie konkursu i wrę-
czenie nagród planowane jest w li-
stopadzie. Nagrody dla zwycięz-
ców ufunduje Wydział Ochrony 
Środowiska, Rolnictwa i  Leśnic-
twa łowickiego starostwa.  mwk

Łowicz | otwarcie nowej wystawy

Łowickie muzeum 
i „Opowieść o lesie”
Las to przede 
wszystkim zielone 
płuca naszej planety, 
ale też synonim 
spokoju i harmonii. 

Dla wielu ludzi las jest jednak 
tylko źródłem pokarmu i  budul-
ca. Zdjęcia najwyższej klasy pol-
skich fotografów, które możemy 
podziwiać w  łowickim muzeum, 
są swego rodzaju osobistą opo-
wieścią autorów o  niejednokrot-
nie niedostępnych dla wszystkich 
zakamarkach lasu i  spotkaniach 
z chroniona zwierzyną leśną.

Wystawa fotografii przyrodni-
czej „Opowieść o lesie”, bo o niej 
tu mowa, powstała jako głów-
na ekspozycja poprzedniej, XVII 
edycji Międzynarodowego Fe-
stiwalu Filmów Przyrodniczych 
im. Włodzimierza Puchalskiego 
z 2017 roku, która przebiegała pod 
hasłem „Lasy w kulturowym kra-
jobrazie Europy”. 

Do zaprezentowania swoich 
prac związanych tematycznie 

z owym hasłem przewodnim za-
proszeni wówczas zostali najlep-
si polscy autorzy zdjęć przyrody. 
Dzięki pozytywnej reakcji na to 
zaproszenie na wystawę składa-
ją się fotogramy autorstwa m.in. 
Adama Adamskiego, Łukasza 
Łukasika, Magdaleny Sarat, Mar-
ka Trzeciaka i Wojciecha Wójci-
ka. 

– Dziękuję bardzo, że zechcie-
li państwo przybyć na werni-
saż tej wystawy. Jest mi bardzo 
miło. Idea wystawy powstała pra-
wie 10 lat temu, więc jest to już 
czwarta edycja tej wystawy, któ-
rą również w tym roku mam ho-
nor przygotowywać. Bardzo ser-
decznie dziekuję autorom zdjęć, 
którzy nas obdarzyli zaufaniem. 
Wybór zdjęć nie jest prosty, bo 
na tej wystawie prezentujemy 30 
zdjęć każdego autora, które mu-
szę wybrać ze 100-150 zdjęć – 
powiedział kurator wystawy Ma-
rek Trzeciak. 

– Co do autorów, to są to naj-
wyższej klasy zawodowcy – do-
dał. – „Opowieść o lesie”, to dla 
fotografa przyrody powinna być 

taka rzecz oczywista, dlatego że 
każdy ma jakiś swój ulubiony las. 
Ta wystawa zawsze wiąże świat 
fotografii i filmu, więc swoje prace 
prezentują tutaj również filmowcy. 
Są tutaj zdjęcia, które może zrobić 
każdy z nas kiedy wybierze się do 
lasu wiosną czy jesienią, ale są też 
takie, na które trzeba długo cze-
kać, do których trzeba posiadać 
dużą wiedzę przyrodniczą czy sto-
sowne pozwolenia – zakończył.

Niestety na tej wystawie, która 
w  łowickim muzeum będzie go-
ściła do końca listopada, ostatni 
raz zaprezentowane zostaną zdję-
cia Tomasza Ogrodowczyka, któ-
ry zmarł w maju br.  Wstęp na wy-
stawę jest płatny 3 zł.  ksl

Fotografie autorstwa 
magdaleny Sarat, będące 
częścią wystawy czasowej 
pt. „opowieści z lasu”, która 
w łowickim muzeum gościć 
będzie do końca listopada.
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rzut okiem | Tych pAjąków NIkT SIę NIe BAŁ 
W skansenie przy 

muzeum w Łowiczu 
odbywała się w minioną 

sobotę i niedzielę kolejna 
odsłona warsztatów z 

twórczyniami ludowymi: 
wandą Bogusz, Agnieszką 

zabost i janiną Gajdą. 
Można było się od nich 

nauczyć haftu ręcznego 
i koralikowego, a nawet 

robienia łowickich 
pająków. z warsztatów 

postanowiły skorzystać 
m.in. dwie licealistki z 

Łodzi, które przytłoczone 
dużą ilością nauki w 

szkole przyjechały do 
Łowicza, aby ciekawie 

spędzić czas. aa fo
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Autka dla dzieci | dlaczego są tak popularne?

Twoje dziecko też może jeździć Mercedesem
Jedno-, dwuosobowe, terenowe, sportowe – auta 
na akumulator to bardzo ostatnio popularne 
rozwiązanie zarówno dla najmłodszych, jak i dla 
ich rodziców. Dzieci mają radość z kierowania 
pojazdem, a rodzice nie muszą się martwić 
o prowadzenie wózka z pociechą. 

Takie samochody mogą być 
sterowane przez dzieci – mają kie-
rownicę i  pedał gazu, ale rodzic 
kontroluje pojazd za pomocą pi-
lota. Większość autek osiąga śred-
nią prędkość 5-7 km/h. Przezna-
czone są dla dzieci od 2 lub 3 roku 
życia, ale sprzedawczyni ze skle-
pu Noel w Łowiczu przyznała, że 
zdarzają się sytuacje, kiedy rodzi-
na sprawia taki prezent już roczne-
mu maluchowi.

Sprzedawczynie łowickich 
sklepów z zabawkami powiedzia-
ły nam, że takie samochody są 
kupowane coraz częściej. Dość 
wysokie ceny (od 600 do 1500, 

a  nawet 2000 zł) nie odstraszają 
kupujących – najczęściej na taki 
prezent składa się kilka osób. 

A jest za co zapłacić – w więk-
szości sklepów największą po-
pularnością cieszą się autka na 
licencji marek samochodowych – 
Mercedesa, Audi czy Lamborghi-
ni. Są to miniaturowe odzwiercie-
dlenia klasycznych aut, tak więc 
mogą sprawić radość i  małym, 
i tym większym fanom motoryza-
cji. Są też auta bez licencji, które 
najczęściej mieszczą się w niższej 
kategorii cenowej. 

raczej dla malucha, niż 
przedszkolaka
Najczęściej dopuszczalna mak-

symalna waga dziecka korzystają-
cego z małego pojazdu to 25 – 30 
kg, ale zdarzają się też wyjątkowe 
egzemplarze, np. traktor, którego 
maksymalne obciążenie to 60 kg. 
Nie ma więc zasady co do tego, 
jak duże dzieci powinny jeździć 
w  samochodach. Jak przyzna-
ła sprzedawczyni ze sklepu Styl 
Dziecka w  Łowiczu, problemo-
wą kwestią dla dzieci w starszym 
wieku może być ich wzrost. Nie 
da się ukryć, że jeżdżenie z kola-
nami ponad kierownicą może być 
dla malucha niewygodne. Waż-
ne jest jednak to, żeby dziecko 

siedziało samodzielnie i  potrafi-
ło utrzymywać równowagę. Nie-
mniej istotne jest to, żeby lubiło 
takie zabawki – inaczej szybko 
się znudzi i może chcieć wycho-

dzić z auta, a to może być niebez-
pieczne.

Radość sprawią dziecku na 
pewno też inne funkcje samocho-
du – większość z nich ma klakson 
i  dźwięki w  kierownicy. Dziec-
ko może też włączać i wyłączać 
światła, a nawet jechać do tyłu. 

Sprzedawczyni ze sklepu Peps 
ocenia, że samochody na aku-
mulator cieszą się coraz większą 
popularnością. Większość rodzi-
ców pozwala pociechom korzy-
stać z  nich w  mniej uczęszcza-
nych miejscach – na tych drogach, 
gdzie ruch jest niewielki albo na 
osiedlach. Nie ma się czemu dzi-
wić – tam ryzyko niebezpieczeń-
stwa jest dużo mniejsze niż na ru-
chliwych ulicach miasta.

Dziś mogą sobie  
na to pozwolić 
Według innego handlowca, ze 

Stylu Dziecka, fenomen takiego 

rodzaju zabawek może wynikać 
z  tego, że kiedyś wydawały się 
one czymś odległym. Teraz ro-
dzice często składają się z dziad-
kami czy z innymi członkami ro-
dziny, żeby sprawić najmłodszym 
radość. Dzieci często proszą o ta-
kie pojazdy, bo zauważyły podob-
ne u kolegów.

Dziecko ma też możliwość za-
uważyć takie rzeczy w Internecie 
– na YouTube pojawiają się filmy, 

na których dzieci i ich rodzice te-
stują auta. Jeśli jednak rodzice ku-
pią auto na akumulator na miej-
scu, stacjonarnie, to pojazd zostaje 
złożony na miejscu i mają przez 
to większą gwarancję, że będzie 
działał sprawnie. 

W tej beczce miodu jest jed-
nak też łyżka dziegciu. Zapytali-
śmy Marcina Pełkę, fizjoterapeutę 
z  gabinetu Fizjoklinika w  Łowi-
czu o to, czy takie zabawki mogą 
mieć – jak można przeczytać na 
stronach sklepów internetowych 
– pozytywny wpływ na rozwój 
dziecka. Rozwój może iść w wie-
lu kierunkach. Ale na pewno dużo 
lepszym sposobem na poprawę 
koordynacji ruchów dziecka i jego 
rozwoju fizycznego są zabawy ru-
chowe. Takie samochody mogą 
być dla dzieci źródłem radości, 
ale warto pociechy przyzwycza-
jać raczej do ruchu, niżeli do sie-
dzenia. 

kinga 
SoBCzak

kinga.sobczak@lowiczanin.info

Największą 
popularnością 
cieszą się autka 
na licencji marek 
samochodowych 
– Mercedesa, Audi 
czy Lamborghini. 
Są to miniaturowe 
odzwierciedlenia 
klasycznych aut.
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W sklepie Noel w Łowiczu można kupić Mercedesa dla małego 
rajdowca.
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Sklep Peps przy Alejach Henryka Sienkiewicza ma w swojej ofercie 
sportowe auta dla dzieci

Czerwone BmW kupione  
w Stylu dziecka przy ulicy 
pijarskiej z pewnością ucieszy 
małego pasjonata motoryzacji
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Piłka nożna | pelikan – kS kutno

Ich pierwszy raz
Obecne tygodnie są sporą grat-

ką dla kibiców Pelikana. Po der-
bowym meczu z  Unią biało-zie-
loni znów zagrają z rywalem zza 
miedzy. Do Łowicza przyjedzie 
beniaminek z Kutna. Dla obu dru-
żyn będzie to pierwsze w  histo-
rii starcie w lidze. Będzie to także 
mecz, który będzie miał duże zna-
czenie dla układu tabeli.

KS sezon rozpoczął nadspo-
dziewanie dobrze. Na inaugura-
cję ograł faworyzowaną Polonię, 
a  później w  imponującym stylu 
uporał się z Olimpią. 23 sierpnia 
kutnianie zagrali pierwszy mecz 
na wyjeździe i zremisowali w nim 
z Ruchem 1:1. Do tej pory pozo-
staje to jedyny punkt kutnian zdo-
byty na terenie rywala. Później 
przegrali w Białymstoku z Jagiel-
lonią II i przed tygodniem z GKS 
Wikielec. 

Patrząc pod tym kątem, wydaje 
się, że zamiana gospodarza w tym 
meczu mogła być akurat dobrą de-
cyzję – pierwotnie starcie Ptaków 
z KS miało odbyć się w Kutnie. 
Beniaminek, głównie dzięki do-
brej grze na domowym stadionie, 
plasuje się tuż za plecami łowi-
czan. KS zgromadził do tej pory 
11 punktów, a  więc tylko oczko 
mniej od Pelikana, który przed ty-
godniem doznał dopiero pierw-
szej porażki w tym sezonie.

KS Kutno w  mediach spo-
łecznościowych przedstawia się 
jako klub rodzinny, lokalny. Fak-

tycznie, większość kadry stano-
wią piłkarze z regionu, nierzadko 
związani z  zespołem już od kil-
ku sezonów. Wśród nich jest ło-
wiczanin Tomasz Dąbrowski oraz 
dwóch zawodników mających za 
sobą występy w Pelikanie – Bar-
tosz Bujalski i Damian Szczepań-
ski. A skoro mowa o pielęgnowa-
niu wartości rodzinnych, warto 
wspomnieć o  tym, że prezesem 
klubu jest Zbigniew Tomczak, 
a  trenerem jego syn – Dominik, 
który kilka lat temu… sam był 
prezesem.

Pelikan do meczu przystąpi po 
porażce w  Skierniewicach. Do 
tego w  środę (już po zamknię-
ciu tego wydania Nowego Łowi-
czanina) rywalizował w  IV run-
dzie okręgowego Pucharu Polski 
z  grającym w  klasie okręgowej 
Zrywem Wygoda. Oczywiście, 
można powiedzieć, że Mykola 
Dremliuk mógłby na mecz pu-
charowy wystawić nawet rezerwy 
i powinny one sobie poradzić z ni-
żej notowanym rywalem, ale na-
wet gdyby szkoleniowiec Ptaków 
chciał tak postąpić, to nie może. 
Równolegle do meczu w Wygo-
dzie swój mecz pucharowy będą 
rozgrywać rezerwy Ptaków, które 
zmierzą się z Orłem Nieborów.

Przeciwko KS Kutno na pewno 
nie zagra Jakub Bylewski. Wątpli-
wy jest też występ Krystiana Kru-
ka, który po zabiegu dopiero po-
woli powraca do treningów. Do 

tego w  ostatnich tygodniach nie 
trenowali Krystian Mycka, Patryk 
Pomianowski i Dawid Kieplin. Po 
meczu z Unią było też za wcze-
śnie, żeby powiedzieć, jak poważ-
ne są urazy Grzegorza Wawrzyń-
skiego i Kuby Wardzyńskiego.

– W  Skierniewicach pokaza-
liśmy, że potrafimy grać w piłkę. 
Trzeba popracować nad mental-
nością. Na razie jesteśmy Świę-
tym Mikołajem i  jak nie tracimy 
bramek w  ostatnich minutach, 
to przegrywamy w  takim stylu 
jak z  Unią – powiedział Myko-
la Dremliuk. Trener Pelikana do-
dał, że porażką z Unią nie wywo-
ła żadnej nerwowości w  klubie 
i gwałtownych ruchów nie będzie. 
– Widzę w jakim kierunku idzie 
zespół i jest dobrze. Musimy dalej 
walczyć. Przed nami jeszcze dale-
ka droga, ale trzeba robić swoje. 
Mam nadzieję, że chłopaki wycią-
gną wnioski i w meczu z Kutnem 

od pierwszej minuty będą bardziej 
rozluźnieni. Skupią się na grze 
w piłkę, a nie myśleniu o tym, że 
to mecz derbowy – dodał.

Chociaż statystki wyjazdowe 
zespołu z  Kutna wskazywałyby 
w  roli faworyta łowiczan, to tre-
ner przestrzega przed lekceważe-
niem rywala. – To jest piłka i dużo 
zależy od dyspozycji dnia. KS ma 
dobrych i  ogranych zawodników 
w lidze. Bartosz Bujalski, Łukasz 
Dynel czy Piotr Kasperkiewicz to 
bardzo fajni piłkarze – ocenił ry-
wala szkoleniowiec Pelikana.

Pelikan z Kutnem zagra na sta-
dionie przy ul. Starzyńskiego 6/8 
w  niedzielę o  godz. 11.15. Jeże-
li sytuacja epidemiologiczna nie 
ulegnie znacznemu pogorszeniu 
w przeciągu kilku dni, to będzie 
to pierwszy od dawna mecz, któ-
ry kibice będą mogli obejrzeć bez 
ograniczeń pod względem ilości 
widzów na trybunach. mateusz Lis

Piłka nożna | Relacja z meczu Unia – pelikan

Derby po staremu…
 unia Skierniewice Non-Profit 

sp. zoo – kS Pelikan Łowicz 4:2 
(2:1); 0:1 – krystian Białas (18 
karny), 1:1 – kacper karasek (33), 
2:1 – dawid dzięgielewski (39), 3:1 
– kamil Łojszczyk (65 karny), 3:2 – 
piotr piekarski (86), 4:2 – konrad 
kowalczyk (90+1).
unia: Michał Brudnicki – kamil 
Łojszczyk, paweł czarnecki, Mate-
usz Stępień (81 damian Makuch), 
Vladyslav kudryavtsev – konrad ko-
walczyk, Adrian dudziński – Marcin 
pieńkowski (70 Maciej wilanowski), 
dawid dzięgielewski, kacper kara-
sek (81 piotr kłąb) – Robert kowal-
czyk (61 hubert Berłowski).
Pelikan: patryk orzeł – Maciej wy-
szogrodzki (80 kuba jóźwiak), piotr 
Tkacz, Grzegorz wawrzyński (88 
krystian Rutkowski), Michał żółtow-
ski – kamil woźniak, piotr piekarski 
– filip kowalczyk, kuba wardzyński 
(46 damian kozieł), Tomasz kolus 
– krystian Białas.
Sędziował: kamil krasnopolski 
(Łódź). żółte kartki: Adrian du-
dziński (3), Vladyslav kudryavtsev 
(3), Robert kowalczyk (1), Mate-
usz Stępień (1) i kacper karasek 
(1) – wszyscy Unia oraz Grzegorz 
wawrzyński (1) i krystian Białas (3) 
– obaj pelikan. 

W 3. minucie Maciej Wyszo-
grodzki (Pelikan) nie wykorzystał 
karnego. Michał Brudnicki (Unia) 
obronił.

Od piętnastu lat Pelikan cze-
ka na ligowe zwycięstwo z Unią 
Skierniewice. I jeszcze trochę po-
czeka… Od kiedy derbowy ry-
wal łowiczan powrócił na czwar-
ty szczebel rozgrywkowy (sezon 
18/19) oba kluby zmierzyły się 
w lidze trzykrotnie. Wszystkie te 
mecze biało-zieloni przegrali, a do 
tej listy wstydu doliczyć możemy 
jeszcze nie tak dawną pucharową 
porażkę. W sobotę tej feralnej pas-
sy przerwać się nie udało.

Przed meczem wydawało się, 
że za biało-zielonymi przemawia 
sporo argumentów. To podopiecz-
ni Dremliuka znacznie lepiej roz-
poczęli sezon od Unitów, którzy 
właściwie od pierwszego meczu 
zaplątali się gdzieś w dolnych re-
jonach tabeli. Trener Ptaków od 
początku studził jednak entu-
zjazm. W końcu lista nieobecno-
ści znacząco się wydłużyła. Z po-
wodu urazów wypadli w ostatnim 
tygodniu Dawid Kieplin, Kry-
stian Mycka i Patryk Pomianow-
ski, a więc postaci pierwszoplano-
we w drużynie. W tej rundzie nie 
zagra już Jakub Bylewski, który 
ma zerwane więzadła, a powolut-
ku do treningów powraca Krystian 
Kruk. Skierniewiczanie takich 
problemów nie mieli – w wyjścio-
wym składzie trener Smalec doko-
nał dwóch zmian w  porównaniu 
z wygranym 4:1 meczem z GKS 
Wikielec

Wszystko mogło znakomicie 
rozpocząć się dla Ptaków. Już w 3. 
minucie w polu karnym faulowa-
ny był Michał Żółtowski, a sędzia 
wskazał na „wapno”. Do piłki 
podszedł Maciej Wyszogrodzki, 
który w tym sezonie wykorzystał 
już dwa rzuty karne. Tym razem 
kapitan Ptaków przegrał jednak 
pojedynek z  bramkarzem rywa-
li. Biało-zieloni nie zrazili się jed-
nak tym niepowodzeniem i atako-
wi nadal.

Kwadrans później… mieli ko-
lejny rzut karny. Tym razem ry-
walem w  „szesnastce” zakręcił 
Filip Kowalczyk, co skończyło 
się faulem. Teraz do „jedenastki” 
podszedł Krystian Białas. 19-latek 
potwierdził, że ostatnio jest w for-
mie i zdobył swoją piątą bramkę 
w tym sezonie. Łowiczanie mie-
li optyczną przewagę. Wydawa-
ło się, że dominują nad rywalem, 
a kibice mogli mieć nadzieję, że 
fatalna derbowa passa w  sobotę 
się zakończy.

Jednak niezłą dyspozycję Pta-
ków zaprzepaściły błędy indywi-
dualne. W  33. minucie spusto-
szenie w  łowickiej defensywie 
zasiało prostopadłe podanie, po 
którym Kacper Karasek znalazł 
się w sytuacji sam na sam z Or-
łem. Sytuacja odrobinę kontrower-
syjna, bo gracz gospodarzy mógł 
być na spalonym. Arbiter jednak 
nie gwizdnął, a Karasek nie kal-

kulował i wyrównał. Sześć minut 
później Unici już prowadzili. Gol 
był niespodziewany, bo wtedy to 
łowiczanie mieli rzut rożny. Słabą 
centrę obrońcy jednak łatwo wy-
bili, a w środku pola fatalnie skik-
sował Tomasz Kolus. Tego błędu 
nie zmarnował Dawid Dzięgie-
lewski. Sprowadzony we wrześniu 
z  Górnika Łęczna wychowanek 
Unii zdobył drugą bramkę w swo-
im drugim meczu w tym sezonie.

Błąd Kolusa zapewne zaważył 
na jego pozytywnej ocenie tego 
meczu. 22-latek ma czego żało-
wać, bo – gdyby odjąć jego fatal-
ną pomyłkę z  pierwszej połowy 
– to mógłby powiedzieć, że był to 
jego najlepszy mecz w tym sezo-
nie. Generalnie – patrząc tylko na 
grę – to zmiennicy dali radę. Nie-
źle w środku pola wyglądał Kamil 
Woźniak (nominalny skrzydło-
wy), który musiał zastąpić „Po-
miana” i złapał w Skierniewicach 
pierwsze minuty w  tym sezonie. 
Na boku obrony znów solidnie za-

prezentował się Michał Żółtowski, 
a i rezerwowy Kuba Jóźwiak dał 
niezłą zmianę.

Zabrakło jednak najważniej-
szego elementu, czyli wyniku. 
Bo chociaż Pelikan miał po zmia-
nie stron wyraźną przewagę, a jak 
przyznał po meczu Dremliuk, za-
łożenia taktyczne były realizowa-
nie, to Unia nadal punktowała ło-
wiczan. W 65. minucie rzut karny 
– trzeci tego dnia – wykorzystał 
Kamil Łojszczyk. Gospodarze 
wywalczyli go po rzucie rożnym. 
Wydawało się, że biało-zieloni od-
dalą niebezpieczeństwo, ale piłkę 
przejął Hubert Berłowski, a sfau-
lował go Krystian Białas.

Łowiczanie rzucili się do od-
rabiania strat, ale mimo przewa-
gi sytuacji bramkowych nie mie-
li. Dopiero w  końcówce udało 
się zdobyć gola kontaktowego, 
gdy po dośrodkowaniu z rożnego 
Kuby Jóźwiaka piłkę do bramki 
skierował Piotr Piekarski. Ostatnie 
słowo należało jednak do gospo-

darzy – także po rzucie rożnym. 
W kryciu trochę pogubił się Kry-
stian Rutkowski, a wykorzystał to 
były zawodnik Pelikana – Konrad 
Kowalczyk.

Pelikan ponownie przegrał pre-
stiżowe derby regionu. Dla ło-
wiczan była to pierwsza poraż-
ka w  tym sezonie, która jednak 
nie pogorszy mocno sytuacji Pta-
ków w  tabeli. – Z samej gry to 
był najlepszy z naszych ostatnich 
meczów, a  nie mamy punktów. 
Graliśmy słabiej w Białej Piskiej, 
z  Legią II mieliśmy dużo strat, 
a zdobywaliśmy punkty – mówił 
po meczu niezadowolony Drem-
liuk. – Pokazaliśmy, że potrafimy 
grać w piłkę. Trochę presja meczu 
derbowego miała wpływ na posta-
wę zawodników. Na punkt zasłu-
żyliśmy. Gdyby nie błędy indy-
widualne, to może byśmy nawet 
wygrali – dodał.

Trener Dremliuk wskazał, że 
po meczu z  Unią wcale nie naj-
gorsza jest strata trzech punktów. 
Już w przerwie boisko z urazem 
opuścić musiał Kuba Wardzyński. 
Do ostatniego gwizdka sędziego 
w  pełnym zdrowiu nie wytrwał 
Grzegorz Wawrzyński, którego 
zmiana również była wymuszo-
na. Łowiczanie pokazali w Skier-
niewicach, że potrafią sobie radzić 
pomimo osłabień kadrowych, ale 
jeżeli do dotychczasowych absen-
cji będzie trzeba dodać jeszcze 
kolejne, to trzeba będzie uważać, 
żeby porażka z Unią nie rozpoczę-
ła kolejnej serii – tym razem takiej, 
które liczenie nie będzie dawało 
satysfakcji.  

mateusz Lis

Piłka nożna | przed 8. kolejką III ligi

Oczy zwrócone  
na Aleksandrów Łódzki

W nadchodzącej serii gier 
z uwagi na starcie w Aleksandro-
wie Łódzkim pozostałe mecze 
schodzą na drugi plan. Sokół po-
dejmie na domowym obiekcie Le-
gionovię, a więc będzie to mecz 
na szczycie. Ponadto gospodarze 
będą walczyli o przedłużenie serii 
meczów bez porażki.

Trzecią w  tabeli Pogoń cze-
ka wyjazd do Morąga, gdzie za-
gra z  Huraganem, który zdobył 
do tej pory zaledwie punkt – gor-
szy bilans ma tylko ostatni KS 
Wasilków. Z kolei niedawny li-
der rozgrywek – Świt – uda się do 
Grodziska Mazowieckiego, aby 
zagrać z rezerwami Legii. 

Fani III-ligowej piłki z pewnym 
zainteresowaniem mogą rów-
nież zerknąć w sobotę na Wasil-
ków. Dojdzie tam do starcia, które 
można określić mianem „odwró-
conego meczu na szczycie”. Za-
mykający tabelę KS Wasilków 
podejmie przedostatni Ursus War-
szawa. Gospodarze z  pewnością 
będą chcieli wygrać, bo z  kim 
mają zdobywać punkty, jeśli nie 
z  innymi zespołami z  ligowego 
dna, z kolei stołeczni muszą ograć 
outsidera, jeśli chcą poprawić 
swoją sytuację w tabeli.

Do gry wraca w ten weekend 
Ruch. Klub z Wysokiego Mazo-
wieckiego jest już wolny od ko-
ronawirusa. Najbliższe tygodnie 
będą dla Ruchu bardzo praco-

wite. Piłkarze mają do odrobie-
nia aż cztery spotkania ligowe  
i jeżeli wszystko będzie przebie-
gało zgodnie z  planem to ostat-
nie zaległe spotkanie rozegrane 
będzie dopiero na początku… 
grudnia. mateusz Lis 

8. kolejka iii ligi – grupa i 
(2020.09.26-27):

 kS Wasilków – kS ursus War-
szawa (s, godz. 15.00)

 zkS olimpia zambrów – GkS 
LzS Wikielec (s, godz. 15.00)

 mkS kaczkan Huragan morąg 
– GkS Pogoń Grodzisk mazo-
wiecki (s, godz. 16.00)

 tS konsport Sokół Aleksan-
drów Łódzki – kS Legionovia 
Legionowo (s, godz. 16.00) 

 mLkS znicz Biała Piska – 
mmkS Concordia elbląg (s, 
godz. 16.00)

 unia Skierniewice Non-Pro-
fit sp. zoo – kS Błonianka Błonie 
(s, godz. 16.00)

 Polonia Warszawa SA – rkP 
Broń 1926 radom (s, godz. 18.00)

 Legia ii Warszawa SA – mkS 
Świt Nowy Dwór mazowiecki (n, 
godz. 11.00)

 kS Pelikan Łowicz – kS Sand-
-Bus kutno (n, godz. 11.15) 

 rkS radomsko – SSA Jagiel-
lonia ii Białystok (n, godz. 15.00)

 mkS ruch Wysokie mazowiec-
kie – kS Lechia 1923 tomaszów 
mazowiecki SA (n, godz. 16.00)

W meczu z unią piłkarze obu zespołów wzajemnie się nie 
oszczędzali. jednym z poturbowanych był Michał żółtowski (na zdjęciu). 
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to nie był pierwszy raz, gdy maciej Wyszogrodzki wyprowadzał 
swoich kolegów na murawę stadionu w Skierniewicach. 
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Wyczekiwana wygrana Victorii
Długo na drugie zwycięstwo (aż siedem 
kolejek) czekali gracze Victorii Bielawy. Zespół 
prowadzony przez trenera Szymona Kowalczyka 
wygrał wyjazdowe spotkanie z Pogonią 
Godzianów 2:0 (0:0) i dzięki wygranej minął 
w tabeli Olympic Słupia. 

Zdecydowanie mniej powo-
dów do radości miał młody ze-
spół Pelikana II w starciu z Ma-
zovią Rawa Mazowiecka. Mecz 
na boisku rywali odbyła się  
w  identycznym czasie co mecz 
pierwszej drużyny w Skierniewi-
cach, stąd brak wsparcia z pierw-
szego zespołu. Młodzi gracze Pe-
likana przegrali z  Mazovią 4:0 
(2:0). 

Wyjazdową wygraną odnieśli 
również gracze Zrywu Wygoda, 
którzy pokonali Olimpię Jeżów 
2:1 (0:0) po trafieniach Kacpra 
Rześnego i Jana Sejdaka. 

Wygraną wywalczyli rów-
nież w wyjazdowym meczu za-
wodnicy Korony Wejsce, którzy 
pokonali Juvenię 3:2. Autora-
mi goli byli najskuteczniejsi gra-
cze Korony w tym sezonie, czyli: 
Piotr Buczek, Mariusz Zydlewski 
i Eryk Woliński. 

Ciekawy mecz odbył się też 
w  Wołuczy, gdzie jeden punkt 
wywalczyli gracze Olimpii Chą-
śno. Drużyna grającego trenera 
Jarosława Burzykowskiego zre-
misował dzięki dubletowi Kami-
la Gacia 2:2 (1:1). 

Trzy punkty zainkasowa-
ła również Pogoń Bełchów, któ-
ra wygrała 3:0 (1:0) wyjazdowy 

mecz z zamykającymi tabelę gra-
czami GLKS RZD Żelazna.  ever

9. kolejka ligi okręgowej – gru-
pa iV:

 GLkS olimpia Jeżów – SkF 
zryw Wygoda 1:2 (0:0); br.: 
patryk Sekuła (69 samobójcza) – 
kacper Rześny (58) i jan Sejdak 
(77).
zryw: Robert Nowogórski – paweł 
dróżdż (63 Błażej Miazek), patryk 
Sekuła, dorian Nasalski, Szymon 
panek – Rafał kowalczyk (74 Seba-
stian Sumiński), wojciech Guzek 
– Michał fabijański, jan Sejdak, 
kacper Rześny – Mateusz krysiak.

 LukS Juvenia Wysokienice – 
LkS korona Wejsce 2:3 (1:1); 
br.: Bartłomiej kuba (15) i Rado-
sław Gromek (83) – piotr Buczek 
(4), Mariusz zydlewski (56) i eryk 
woliński (79).
korona: Sebastian Stańczak – 
piotr olkowicz, eryk woliński, 
Mateusz Szafarowicz, paweł Bu-
rzyński – kamil Bogusz, Mariusz 
wasilewski, Łukasz Sejdak, Ma-
riusz zydlewski – przemysław ża-
czek, piotr Buczek.

 GLkS rzD żelazna – LkS Po-
goń Bełchów 0:3 (0:1); br.: Mi-

chał Brandt (11), Mariusz Bakalar-
ski (60) i Miłosz kubel (80).
Pogoń: jan Ruciński – damian 
Trałut, Maciej Grotkowski, Ma-
riusz Bakalarski (75 Szymon fur-
man), paweł jaworski (70 Andrzej 
Bakalarski) – wiktor Matyjas,  
dawid Matyjas – Bartłomiej Baka-
larski (60 kacper Antos), Michał 
Brandt, Miłosz kubel – damian 
Gendek.

 GLkS Wołucza – GkS olimpia 
Chąśno 2:2 (1:1); br.: Mateusz 
dzikowski (13) i Adam Stankiewicz 
(53) – kamil Gać 2 (29 i 61).
olimpia: oktawian zimny – ja-
kub Gać, damian janik, jarosław 
Burzykowski (55 Marcin Grocho-
lewicz), patryk okraska – Marcin 
Matuszewski, kamil janikowski, 
Rafał Bogus, jakub Szczapa (85 
Sebastian witkowski) – kamil Gać 
(80 przemysław Bury), Gabriel wa-
silewski.

 rkS mazovia rawa mazowiec-
ka – kS Pelikan ii Łowicz 4:0 
(2:0); br.: paweł wyciszkiewicz 2 
(4 i 82), Robert klimek (22) i Rafał 
Sadowski (51 karny).
Pelikan ii: eryk Niemira (62 Mi-
kołaj pietrzak) – patryk papuga, 
krystian Rutkowski, dawid koni-
kowski, kuba jóźwiak – hubert 
Matyjas, damian kozieł – Tomasz 
kolus (60 jonatan politowicz), 
Mateusz kardas (65 piotr Stry-
charski), Marcel wnuk – Adrian 
Musialik. 

 GLzS Pogoń Godzianów – LzS 
Victoria Bielawy 0:2 (0:0)

 GkS manchatan Nowy ka-
węczyn – GkS Bedlno 3:2 
(0:1); br.: piotr Mikulski (54),  
jarosław foks (59) i Szymon ja-
worski (78) – Michał wiśniewski 2 
(21 i 51).

 LukS olympic Słupia – LkS 
orlęta Cielądz 2:10 (0:2); br.: 
jarosław Bachura (61) i Tomasz 
Goczał (80) – Mateusz Białek 
6 (6, 70, 72, 75, 83 i 85), Rafał 
Głębocki 3 (25, 67 i 90) i krystian 
ciupa (81).

 unia ii Skierniewice Sp. zoo – 
mLkS Widok Skierniewice 3:2 
(0:0); br.: hubert Gutkowski (75) 
i hubert Berłowski 2 (89 i 90) – 
Maciej zając (63) i Miłosz kraw-
czyński (66).

 Pauza: LzS macovia maków. 

1. GkS Bedlno (1) 9 21 39-13 

2. LkS orlęta cielądz (3) 9 21 50-18

3. Skf zryw wygoda (6) 9 19 38-16

4. LkS korona wejsce (7) 9 19 35-15 

5. MLkS widok Skierniewice (2) 9 19 29-12

6. kS pelikan II Łowicz (4) 9 18 30-22 

7. GLkS wołucza (5) 8 17 31-9

8. RkS Mazovia Rawa Maz. (8) 8 16 29-12 

9. LkS pogoń Bełchów (10) 9 15 22-27

10. GkS olimpia chąśno (11) 9 13 21-20

11. Unia II Skierniewice Sp. zoo (14) 8 12 15-23

12. GLkS olimpia jeżów (9) 8 12 25-17

13. GkS Manchatan Nowy kaw. (15) 8 10 22-15

14. LzS Macovia Maków (12) 8  9 19-33 

15. LUkS juvenia wysokienice (13) 8  9 15-22

16. LzS Victoria Bielawy (17) 9  6 9-35

17. LUkS olympic Słupia (16) 8  3 10-43 

18. GLzS pogoń Godzianów (18) 8  0 9-36

19. GLkS Rzd żelazna (19) 9  0 1-61

Piłka nożna | IV liga łódzka

Vesa uratował punkt
Orzeł Nieborów 
w dziesiątej kolejce 
spotkań zremisował 
z Pogonią Zduńska 
Wola 1:1 (1:1). 
W szeregach rywali 
wystąpiło wielu 
znanych zawodników 
z gry m.in. 
w Widzewie Łódź.

Orzeł zagrał dobre zawody, 
miał wiele okazji do strzelenia 
gola i jego gra mogła podobać się 
kibicom. Nieborowianie jednak 
jako pierwsi stracili gola w 26. mi-
nucie, ale dość szybko do wyrów-
nania doprowadził Mikołaj Ka-
mańczyk. Nieborowianie mimo, 
że byli zespołem lepszym mogli 
ten mecz przegrać. Rywale w 86. 
minucie mieli bowiem rzut kar-
ny, jednak na szczęście gospoda-
rzy pojedynek oko w oko z Ma-
teuszem Broziem wygrał golkiper 
Orła Cristian Vesa.

– Zagraliśmy bardzo dobre spo-
tkanie. Graliśmy wysokim pres-
singiem. Kontrolę nad meczem 
przejęliśmy praktycznie od pierw-
szych minut i trwała do ostatniej, 
natomiast odcięliśmy się na kontrę 
przeciwnika i z jednej takiej kon-
try strzelili nam bramkę na 1:0. 
Wyrównaliśmy po bardzo ładnej 
akcji – Michał Świdrowski po-
dał do Bartosza Placka, ten ude-
rzył na bramkę, bramkarz wypu-
ścił piłkę, a Mikołaj Kamańczyk 
stał jako napastnik tam, gdzie po-

winien stać. Stworzyliśmy bardzo 
dużo fajnych akcji, brakowało tej 
kropki nad „i”, żeby strzelić bram-
kę na 2:1. Przeciwnik natomiast 
stworzył cztery sytuacje w meczu 
i wszystkie 100%, ale mieliśmy do 
tego bardzo dobrze dysponowane-
go Cristiana Vesę. W 88. minucie 
sędzia podyktował rzut karny, ale 
Vesa karnego broni w bardzo ład-
nym stylu. W 91. minucie mieli-
śmy jeszcze sytuację, gdy Placek 
z czterech metrów uderza i akurat 
trafia w bramkarza. Trzeba szano-
wać ten remis w takich okoliczno-
ściach, gdy bronimy karnego, bo 
mogło być źle, ale trochę niedosyt 
pozostał, bo graliśmy naprawdę 
dobry mecz i patrząc na przebieg, 
to powinniśmy wygrać. Ale w ta-
kich okolicznościach remis trzeba 
szanować – ocenił Dawid Ługow-
ski, trener Orła Nieborów.  ever

10. kolejka iV ligi:
 LkS orzeł Nieborów – mGukS 

Pogoń zduńska Wola 1:1 (1:1); 
br.: Mikołaj kamańczyk (35) – woj-
ciech chmielewski (26).
orzeł: cristian Vesa – jakub 
Niedźwiadek, Bartłomiej Tkacz, 
piotr warchoł, karol kruk – Michał 
Redzisz (75 wiktor Stępień), jan 
haczykowski (65 Robert-levente 
Tamas) – Bartosz placek, Michał 
Świdrowski, daniel wasiak (65 
Bartłomiej krupa) – Mikołaj ka-
mańczyk.
Sędziował: jakub jaskulski (Łódź). 
żółte kartki: Bartosz placek (4) 
i Bartłomiej krupa (1) – obaj orzeł 
oraz Rafał porada, Mikael Idzikow-
ski i Artur wolny – wszyscy pogoń.

Piłka nożna | Liga okręgowa młodzików d2

Piąte podejście młodzików 
do rozgrywek ligowych

W meczach 5. kolejki ligi okrę-
gowej młodzików D2 rozegranych 
w  sobotę, 19 września, obydwa 
zespoły Pelikana-2009 Łowicz 
pokonały przeciwnika, zaś dru-
żyna  UKS AP Champions-2009 
Łowicz odniosła porażkę. 

Podopieczni trenera Mateusza 
Miazka osiągnęli zwycięstwo, po-
konując na wyjeździe SKS Astra 
Zduny aż 10:2 (4:2). Mimo impo-
nującego wyniku, gra biało-zielo-
nych nie zadowoliła szkoleniowca, 
chociaż zespół Pelikana umocnił 
w  ten sposób swoją pozycję na 
czele ligowej tabeli, nie przegry-
wając jak dotąd żadnego meczu.

– Mimo wysokiego zwycięstwa 
byłem niezadowolony z gry moje-
go zespołu i  chłopcy o  tym do-
skonale wiedzą. Zagraliśmy słabe 
spotkanie, ale takie też się zdarza-
ją i są nauką na przyszłość – ocenił 
Mateusz Miazek, trener MUKS 
Pelikan-2009 Łowicz. 

5. kolejka ligi okręgowej młodzi-
ków D2 – grupa 11:

 SkS Astra zduny – mukS Pe-
likan-2009 i Łowicz 2:10 (2:4); 
br.: Adrian Gajek (18) i franciszek 
płacheta (23) – Antoni Bąba 3 (7, 
47 i 52), kryspin jagiełło (8), woj-
ciech żyto (20), Adrian koper 2 (26 
i 44), Aleksander jaros 2 (33 i 58) 
i fabian chlebny (49). 

 mLkS Widok Skierniewice – 
rkS mazovia rawa mazowiecka 
9:0

 Pauza: LkS macovia maków.

1. MUkS pelikan-2009 I Łowicz (1) 4 12 35-5

2. MLkS widok Skierniewice (2) 4  9 35-7

3. RkS Mazovia Rawa Mazowiecka (3) 4  6 15-23

4. LkS Macovia Maków (4) 4  3 12-39

5. SkS Astra zduny (5) 4  0 12-35

Trzy punkty wynieśli z meczu 
podopieczni trenera Sebastiana 
Sumińskiego. Spotkanie z  LZS 
Muskador Wola Pękoszewska 
MUKS Pelikan-2009 II Łowicz 
wygrał 7:2 (3:0), wykazując się 
dużymi umiejętnościami piłkar-
skimi. Po czterech rozegranych 
meczach biało-zieloni zgromadzi-
li na koncie sześć punktów i nadal 
zajmują piąte miejsce w klasyfika-
cji generalnej rozgrywek.

– Dobrze weszliśmy w  mecz, 
gdzie graliśmy wysokim pressin-
giem, szybko odbieraliśmy piłkę 
i tworzyliśmy sobie sytuacje bram-
kowe. Muszę jednak pochwalić 
gości, którzy mądrze się ustawia-
li i udało się im wyjść z kilkoma 
naprawdę fajnymi kontratakami – 
mówi Sebastian Sumiński, trener 
MUKS Pelikan-2009 II Łowicz. 

Nie udało się drużynie trenera 
Konrada Ścibora tym razem zdo-
być żadnego punktu. UKS AP 
Champions-2009 Łowicz przegrał 
z  AP Sadkowice 2:5 (0:4), choć 
wynik nie do końca odzwierciedla 
przebieg spotkania. Łowiczanie 
mocno pracowali, aby wyprowa-
dzane akcje przełożyć na bram-
kę, ale nie wychodziło, zwłasz-
cza w pierwszej połowie meczu. 
Rywal z  Sadkowic nie postawił 
tak wysoko poprzeczki, żeby była 
poza zasięgiem Championsów, 
ale o  zwycięstwie decydują zdo-
byte bramki, a  tych przeciwnik 
strzelił więcej. Przegrana spowo-
dowała spadek zespołu Akademii 
w ligowej tabeli z miejsca drugie-
go na trzecie.

– Mecz w skrócie można opi-
sać jednym zdaniem – my grali-
śmy, a  przeciwnik strzelał bram-
ki. Przed meczem wiedziałem, że 

czeka nas bardzo trudne zadanie, 
ponieważ z  powodu urazu ręki, 
nie mógł wystąpić zarówno nasz 
pierwszy bramkarz, jak i  drugi, 
który jest chory. Na pewno jednak 
nie gra bramkarza odegrała w tym 
meczu decydującą rolę, a  nasze 
proste  błędy techniczne  z pierw-
szej połowy spotkania, w wyniku 
których traciliśmy bramki po po-
daniach piłki do przeciwników. 
Chcę zaznaczyć, że przez cały 
mecz byliśmy zespołem, który 
kreował grę, natomiast przeciwnik 
bardzo dobrze przechodził z fazy 
gry w obronie do fazy gry w ata-
ku i często po jednym, dwóch po-
daniach z  kontry padały bramki. 
W przerwie moi zawodnicy otrzy-
mali mocną reprymendę, ponie-
waż byli w pierwszej połowie ze-
społem dominującym i  lepszym 
piłkarsko, a  jednak dali sobie 
strzelić cztery bramki i nie wyko-
rzystali sześciu dogodnych sytu-
acji. To poskutkowało w  drugiej 
połowie spotkania i  tych błędów 
było już zdecydowanie mniej. Je-
stem pod wrażeniem skuteczności 
gry przeciwników bo w  drugiej 
połowie meczu oddali jeden cel-
ny strzał na bramkę i był to strzał 
zamieniony na gola. Nasza gra 
w  fazie zakończenia gry wyma-
ga z  kolei zdecydowanej popra-
wy. W drugiej połowie mieliśmy 
cztery sytuacje, które powinny za-
kończyć się bramką, niestety trafi-
liśmy jedynie w poprzeczkę, a po-
zostałe strzały były zdecydowanie 
za słabe lub niecelne, by sprawić 
jakikolwiek kłopot bramkarzo-
wi. Mimo niekorzystnego wyni-
ku nie jestem niezadowolony po 
tym spotkaniu. Moi zawodnicy 
dali z  siebie wszystko w  drugiej 
połowie i było to widać na boisku. 
Dziękuję im za to zaangażowanie 
i grę do końca o korzystny rezul-
tat. W tym meczu mieliśmy tylko 
jednego zawodnika rezerwowe-
go i jest to zdecydowanie za mała 
liczba zmian. Myślę, że konieczne 
jest pozyskanie nowych zawodni-
ków, dlatego wszystkich tych, któ-
rzy myślą o grze w piłkę i chcą tre-
nować cztery razy w tygodniu na 
świetnie przygotowanym boisku 
trawiastym w Niedźwiadzie oraz 
boisku OSiR Łowicz serdecznie 
zapraszam na zajęcia. Po skoń-
czonych rozgrywkach na dworzu 
będziemy również chcieli wziąć 
udział w zimowych rozgrywkach 
pod balonem, więc można powie-
dzieć, że będziemy grać non stop 
przez cały rok – opowiedział Kon-
rad Ścibor, trener UKS AP Cham-
pions-2009 Łowicz.   Gogo

5. kolejka ligi okręgowej młodzi-
ków D2 – grupa 12:

 mukS Pelikan-2009 ii Łowicz 
– LzS muskador Wola Pęko-
szewska 7:2 (3:0); br.: Michał ku-
ciński (7 i 26), Mateusz Staszewski 
(13), julian janczarek 2 (34 i 51), 
paweł papuga (53) i przemysław 
Ugarenko (59) – franciszek kacz-
marek (35) i jan hybowski (39).

 ukS AP Champions-2009 Ło-
wicz – AP Sadkowice 2:5 (0:4); 
br.: jan Ścibor (42) i dawid Go-
sławski (60) – 5 (8, 20, 26, 30 i 46).

 unia Skierniewice Sp. zoo – 
GLkS olimpia Jeżów 3:3

1. Unia Skierniewice Sp. zoo (1) 4 8 22-8

2. Ap Sadkowice (4) 5 8 16-17

3. UkS Ap champions-2009 Łowicz (2) 5 7 23-17

4. GLkS olimpia jeżów (3) 5 7 23-28

5. MUkS pelikan-2009 II Łowicz (5) 4 6 21-18

6. LzS Muskador wola pękoszewska (6) 5 2 15-32

Piłka nożna | wyniki 7. kolejki III ligi

Już tylko Sokół
Sokół po siódmej kolejce po-

zostaje jedynym zespołem, który 
w tym sezonie nie poniósł jeszcze 
porażki. W tej serii gier aleksan-
drowianie bez większych proble-
mów wygrali w Elblągu i wspię-
li się na szczyt tabeli. Po piętach 
depcze im Legionovia. Spadko-
wicz z II ligi przegrał tyko na in-
augurację, a później już regularnie 
punktował. Teraz ograł outsidera 
z Wasilkowa, chociaż wygraną za-
pewnił sobie dopiero w końcowej 
fazie meczu.

Na najniższym stopniu podium 
plasuje się Pogoń Grodzisk Ma-
zowiecki, która urasta do miana 
rewelacji rozgrywek. Klub, któ-
ry w  zeszłym sezonie – gdyby 
nie pandemia – zapewne długo 
walczyłby o  zachowanie ligowe-
go bytu, teraz wygrał pięć z sied-
miu meczów. W  ostatnią sobotę 
podopieczni Krzysztofa Chroba-
ka rozgromili aż 4:0 rezerwy war-
szawskiej Legii. Tuż za podium 
jest dotychczasowy lider. Świt nie-
oczekiwanie przegrał u  siebie ze 
Zniczem – dla nowodworzan była 
to pierwsza w tym sezonie poraż-
ka.  mateusz Lis

Wyniki 7. kolejki iii ligi:
 GkS LzS Wikielec – kS Sand-

-Bus kutno 2:0 (2:0); 
 mkS Świt Nowy Dwór mazo-

wiecki – mLkS znicz Biała Piska 
0:1 (0:0); 

 mmkS Concordia elbląg – tS 
konsport Sokół Aleksandrów 
Łódzki 0:3 (0:2); 

 kS ursus Warszawa – rkP 
Broń 1926 radom 0:2 (0:2); 

 unia Skierniewice Non-Profit 
sp. zoo – kS Pelikan Łowicz 4:2 
(2:1); 

 GkS Pogoń Grodzisk mazo-
wiecki – Legia ii Warszawa SA 
4:0 (2:0); 

 kS Błonianka Błonie – mkS 
kaczkan Huragan morąg 2:3 
(1:0); 

 kS Legionovia Legionowo – 
kS Wasilków 2:0 (0:0); 

 kS Lechia 1923 tomaszów 
mazowiecki SA – zkS olimpia 
zambrów 1:0 (1:0); 

 rkS radomsko – Polonia War-
szawa SA 0:4 (0:1); 

 SSA Jagiellonia ii Białystok – 
mkS ruch Wysokie mazowiec-
kie przełożony na 5 grudnia 2020 
roku.

1. TS konsport Sokół Aleksandrów Ł. (2) 7 17 15-4

2. kS Legionovia Legionowo (3) 7 16 9-4

3. GkS pogoń Grodzisk Maz. (4) 7 15 15-5

4. MkS Świt Nowy dwór Maz. (1) 7 14 15-6

5. polonia warszawa SA (10) 6 12 11-5

6. kS pelikan Łowicz (5) 7 12 12-9

7. kS Lechia Tomaszów Maz. SA (11) 7 12 11-14

8. Legia II warszawa SA (6) 7 11 17-12

9. kS Sand-Bus kutno (7) 7 11 11-8

10. kS Błonianka Błonie (8) 7 10 20-14

11. SSA jagiellonia II Białystok (9) 6 10 7-7

12. GkS LzS wikielec (12) 7 10 16-18

13. MLkS znicz Biała piska (16) 7  8 12-14

14. Rkp Broń 1926 Radom (17) 7  8 6-11

15. Unia Skierniewice Non-profit (18) 6  7 11-10

16. MkS kaczkan huragan Morąg (21) 7  7 9-14

17. zkS olimpia zambrów (13) 7  6 11-12

18. RkS Radomsko (13) 6  6 5-11

19. MMkS concordia elbląg (15) 7  6 7-15

20. MkS Ruch wysokie Maz. (19) 3  4 4-5

21. kS Ursus warszawa (20) 7  4 10-14

22. kS wasilków (22) 7  0 2-24
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SYtuACJA SYNoPtYCzNA: 
pogodę kształtuje zatoka niżowa.  
z zachodu napływa ciepła, ale od soboty 
chłodniejsza masa powietrza polarno-morskiego.

CzWArtek – Piątek: 
w czwartek słonecznie, bez opadów oraz bardzo 
ciepło. w piątek pogodnie, zachmurzenie małe, 
po południu przelotny deszcz, możliwa burza, 
ciepło. widzialność dobra. wiatr południowy,  
3-7 m/s. Temp. max w dzień: od + 24 st. c  
w czwartek do + 23 st. c w piątek.  
Temp. min w nocy: + 14 st. c do + 12 st. c.

SoBotA – NieDzieLA: 
w sobotę zachmurzenie umiarkowane,  
przelotne opady deszczu, chłodniej.  
w niedzielę zachmurzenie duże, okresami opady 
deszczu, chłodno. widzialność dobra.  
wiatr południowo-zachodni, 3-7 m/s.  
Temp. max w dzień: + 18 st. c  
w sobotę do + 15 st. c w niedzielę.  
Temp. min w nocy: + 11 st. c do + 7 st. c.

PoNieDziAŁek – Wtorek – ŚroDA: 
zachmurzenie duże do umiarkowanego, 
przelotne opady deszczu. widzialność dobra. 
wiatr z kierunków zachodnich, 3-7 m/s.  
Temp. max w dzień: + 14 st. c do + 16 st. c. 
Temp. min w nocy: + 11 st. c do + 8 st. c.

BIURo MeTeoRoLoGIczNe cUMULUS

ProGNozA BiometeoroLoGiCzNA  
pogoda korzystna, ale od soboty biomet 
niekorzystnie wpływać będzie na nasze 
samopoczucie.

motocross | III Runda Mistrzostw polski

Łowiczanie dobrze pojechali 
12-13 września reprezentanci 

Łowickiego Klubu Motorowego 
ścigali się w Gdańsku, gdzie od-
była się III Runda Mistrzostw Pol-
ski w motocrossie. Impreza oka-
załą się udana dla zawodników. 

W klasie MX Masters na dru-
gim miejscu podium stanął Paweł 
Wizgier i umocnił się na pozycji 
wicelidera cyklu. Lider Maciej 
Zdunek jest w  dobrej dyspozy-
cji i w tym sezonie trudno go bę-
dzie wyprzedzić, ale wszystko jest 
możliwe. 

 klasyfikacja generalna mX ma-
sters:

1. Maciej zdunek (cAMk człuchów) 150

2. paweł wizgier (ŁkM Łowicz) 130

3. Radosław Matuszczak (MkS Nekla) 113

W klasie MX 125 bardzo do-
brze zaprezentowali się Jakub 
Śniady i Norbert Wojciechowski. 
W  pierwszym biegu 4. miejsce 
zajął Norbert, a  piąty był Kuba. 
W  drugim biegu zamienili się 
miejscami. Dzięki dobrym wy-
nikom w Gdańsku Śniady awan-
sował na 5. miejsce, natomiast 
Wojciechowski na 6. pozycję 
w klasyfikacji Mistrzostw Polski.

 klasyfikacja Generalna mX 
125:

1. damian zdunek (cAMk człuchów) 135

2. Aleh Makhnou (cAMk człuchów) 126

3. Aleksander Świrczak (X Racing Lesznowola) 110

4. kacper chrostowski (wkM więcbork)  93

5. jakub Śniady (ŁkM Łowicz)  82

6. Norbert wojciechowski (ŁkM Łowicz)  71

W klasie MX85 zawodnicy 
ŁKM mieli mniej szczęścia. Piotr 
Warchoł zajął 12. miejsce, a Kac-
per Ratko zakończył zawody na 
25. pozycji. W klasyfikacji gene-
ralnej Warchoł zajmuje 11. miej-
sce, a Ratko jest 23.

 klasyfikacja Generalna mX 85:
1. Bartosz jaworski (MX Lipno) 147

2. Seweryn Gazda (AMk Gliwice) 118

3. Mikołaj Stasiak (duust Racing) 112

11. piotr warchoł (ŁkM Łowicz)  47

23. kacper Ratko (ŁkM Łowicz)  13

W klasie MX65 pojawił się ko-
lejny z reprezentantów ŁKM, Da-
riusz Tybulczuk. W  pierwszym 
wyścigu zajął 13. miejsce, nato-
miast w drugim zajął 11. pozycję. 

W klasyfikacji klubowej ju-
niorów Łowicki Klub Motoro-
wy awansował na 6. miejsce. Na-
tomiast w  klasyfikacji seniorów 
ŁKM jest sklasyfikowany na 10. 
pozycji.  zł

klasyfikacja klubowa Junior:
1. cAMk człuchów 556

2. wkM więcbork 419

3. MX Lipno 323

4. kM wisła chełmno 266

5. kMX kaszuby 234

6. Łkm Łowicz 231

Sporty siłowe | Strongman w Toruniu

Konrad Karwat drugi
W sobotę, 12 września Konrad 

Karwat zaprezentował swoją moc 
w Pucharze Narodów Strongman 
w  Toruniu. O tytuł najmocniej-
szego strongmana walczyli za-
wodnicy z Polski, Czech, Słowacji 
i Ukrainy. Uczestnicy rywalizowa-
li w sześciu konkurencjach. W tak 
mocnej konkurencji Karwat zajął 
2. miejsce, a  rywalizację wygrał 
faworyt Robert Cyrwus. 

Zawodnicy rywalizowali w  ta-
kich konkurencjach jak m.in. zała-
dunek kul na platformy (od 120 kg 
do 180 kg), spacer farmera, zegar, 
martwy ciąg i uchwyt Herkulesa. 
Zawody sędziował – Piotr Kwiat-

kowski i  dobrze znany łowic-
kim kibicom siłacz z  Głowna –  
Krzysztof Radzikowski. O puchar 
narodów walczyli: Robert   Cyr-
wus (Polska), Tomasz Bator (Pol-
ska), Marek Czajkowski (Polska), 
Marcin Wlizło (Polska), Yiri Dey-
mal (Czechy), Lucas Svoboda 
(Czechy), Marek Toth (Słowacja), 
Oleh Phylypiak (Słowacja) i Ste-
fan Nagy (Słowacja).  zł

 końcowa kolejność: 
1. Robert cyrwus 41

2. konrad karwat 36,5

3. Tomasz Bator 32

4. Marek czajkowski 32

Lekka atletyka | Lekkoatletyczny mecz międzypaństwowy polska – czechy U20

Zawodniczka Błyskawicy w kadrze Polski 
Trener UKS Błyskawica Do-

maniewice Mieczysław Szymajda 
ma kolejne powody do dumy i za-
dowolenia. Klub jest obecnie jed-
nym z najmocniejszych w Polsce, 
jeśli chodzi o skok wzwyż, a jego 
zawodnicy należą do czołów-
ki krajowej. Dowodem na to było 
powołanie do kadry Julii Moszu-
ry na lekkoatletyczny mecz mię-
dzypaństwowy reprezentacji Pol-
ski i Czech w kategorii wiekowej 
U20. 

W spotkaniu biało-czerwoni 
odnieśli zwycięstwo, pokonując 
naszych południowych sąsiadów 

465:329. Dwa punkty dla naszej 
reprezentacji wywalczyła zawod-
niczka UKS Błyskawica Doma-
niewice – 18-letnia Julia Moszura, 
która w konkursie skoku wzwyż 
skoczyła na wysokość 165 cm 
i  zajęła piąte miejsce. Zwycięży-
ła Wiktoria Miąso (Polska) – 176 
cm, przed zawodniczkami Czech 
– Lucie Sedlackovą i Emą Kaleto-
vą, które skoczyły po 173 cm.

– To duża radość jak kolejny, bo 
już jedenasty zawodnik, z którym 
miałem przyjemność pracować, 
dostąpił zaszczytu występu w Bia-
ło-Czerwonych barwach. To niesa-

mowita motywacja i duży zastrzyk 
energii do dalszej pracy i potwier-
dzenie, że praca, którą wyko-
nuje ma jakiś sens – powiedział 
trener Mieczysław Szymajda.

Reprezentantów Polski, któ-
rzy byli lub są zawodnikami UKS 
Błyskawica jest faktycznie obec-
nie 11. W  lekkiej atletyce są to: 
Cyprian Mrzygłód, Weronika 
Kaźmierczak, Angelika Woźniak, 
Małgorzata Jakóbiec i  Julia Mo-
szura. W łyżwiarstwie: Zbigniew 
Bródka, Artur Janicki, Sebastian 
Janicki, Wojciech Sut, Łukasz Fa-
biański i Mateusz Fabiański.  zł

Lekka atletyka
Paweł Siatkowski 
8. w Polsce

W  miniony weekend pod-
opieczni trenera Mieczysława 
Szymajdy walczyli o medale Mi-
strzostw Polski w Radomiu w ka-
tegorii wiekowej do lat 17 (junior 
młodszy). Najlepiej zaprezento-
wał się Paweł Siatkowski, który 
w konkursie rzutu młotem o wa-
dze 5 kg został sklasyfikowany na 
8. miejscu. 

Siatkowski rywalizację w  rzu-
cie młotem rozpoczął od startu 
w eliminacjach, w których z wy-
nikiem 47,12 m ustanowił swój 
rekord życiowy i z 10. wynikiem 
awansował do finału. W konkursie 
finałowym uzyskał wynik 47,00 
m i został zajął cenne 8. miejsce. 

W konkursie skoku wzwyż Ju-
lia Perzyńska, uczennica II LO 
w Łowiczu, skoczyła na wysokość 
155 cm i  została sklasyfikowana 
na miejscu 15/16.

Na miarę swoich możliwości 
w konkursie rzutu młotem o wa-
dze 3kg spisała się Martyna Or-
lińska, która rzuciła na odległość 
41,55 m i zajęła 20. miejsce.

Zawodów nie ukończyła startu-
jąca w siedmioboju Paulina Paku-
ła, która po trzech konkurencjach 
(100 ppł – 18,81 s, w. -2,1, wzwyż 
– 142 cm i kula 3 kg – 6,32 m) wy-
cofała się z dalszej rywalizacji. 

 zł

Lekka atletyka | powiatowe Mistrzostwa Indywidualne

Inauguracja sportowego roku szkolnego 
Inauguracja sportowego roku 

szkolnego odbyła się w środę, 16 
września, na łowickich Błoniach, 
a pierwszymi zawodami były Po-
wiatowe Indywidualne Mistrzo-
stwa w  biegach przełajowych, 
w których rywalizowało dzieci ze 
szkół podstawowych i ponadpod-
stawowych. Najlepsi (pierwsze 
piątki) zakwalifikowali się do fina-
łów wojewódzkich, które rozgry-
wane będą w Uniejowie. 

Mimo wielu obostrzeń w szko-
łach władze Szkolonego Związku 
Sportowego zdecydowały się na 
rozpoczęcie cyklu szkolnych za-
wodów. Wiele osób uważa, że to 
trochę dziwna decyzja. W  szko-
łach są duże obostrzenia, ucznio-
wie przerwy spędzają w  swoich 
klasach, rodzice nie mogą wcho-
dzić do szkół, ale tu mamy sytu-
ację zupełnie inną. Dzieci z  róż-
nych szkół będą się spotykać na 
zawodach. 

Frekwencja na zawodach była 
mała. W gronie podstawówek, na 
start zdecydowały się trzy szko-
ły: Pijarska SPKP w Łowiczu, SP 
w Bąkowie Górnym i SP w No-
wych Zdunach. W kategorii szkół 
średnich na biegach pojawili się 
tylko uczniowie dwóch szkół: Pi-
jarskie LO w Łowiczu i ZSP nr 2 
CKZ w Łowiczu. Większość dy-
rektorów z  łowickich szkół nie 

chce ryzykować i podjęła decyzję, 
że na razie nie będzie brać udziału 
w szkolnej rywalizacji. 

Na zakończenie biegów za-
wodnicy z miejsc 1-3 zostali uho-
norowani zostali pamiątkowymi 
medalami, które były nagrodą za 
ryzyko i czas poświęcony na tre-
ningach. W  tym roku szkolnym 
Szkolny Związek Sportowy pro-
wadzić będzie rywalizację: Igrzy-
ska Dzieci dla klas IV-IV ze szkół 
podstawowych (rocznik 2008-
10), Igrzyska Młodzieży Szkolnej 
dla uczniów klas 7-8 SP (roczni-
ki 2006-07) i Licealiada Szkolna 
(roczniki 2003-05).  zł

Powiatowe indywidualne Biegi 
Przełajowe. Łowicz, 16 września: 

 Powiatowe igrzyska Dzieci 
(rocznik 2008-10): 

Dziewczynki: 1. Julia Witczak 
(SP Bąków Górny), 2. Maria Len-
dzion (Pijarska SPKP Łowicz), 3. 
Kinga Kwiatkowska (SP Bąków 
Górny), 4. Anna Kołaczek (SP 
Bąków Górny), 5. Izabela Skorup-
ska (SP Bąków Górny). Chłopcy: 
1. Bartosz Lus (Pijarska SPKP Ło-
wicz), 2. Wojciech Żyto (Pijarska 
SPKP Łowicz), 3. Patryk Roliń-
ski (SP Bąków Górny), 4. Mar-
cel Wojda (SP Bąków Górny), 5. 
Krzysztof Dałek (SP Bąków Gór-
ny).

 Powiatowe igrzyska młodzieży 
Szkolnej (roczniki 2006-07): 

Dziewczyny: 1. Wiktoria Rybus 
(SP Nowe Zduny), 2. Maria Wró-
blewska (Pijarska SPKP Łowicz), 
3. Sylwia Szewczyk (SP Nowe 
Zduny), 4. Oliwia Masłowska (SP 
Bąków Górny), 5. Jagoda Znyk 
(Pijarska SPKP Łowicz). Chłop-
cy: 1. Szymon Pilichowski (Pi-
jarska SPKP Łowicz), 2. Krystian 
Roliński (SP Bąków Górny), 3. 
Ignacy Surma (SP Nowe Zduny), 
4. Antoni Wolski (Pijarska SPKP 
Łowicz), 5. Adam Kołaczyk (SP 
Bąków Górny).

 Powiatowa Licealiada Szkolna: 
Dziewczyny: 1. Łucja Błasz-

czyk (Pijarska LO Łowicz), 2. 
Maja Czerwińska (Pijarska LO 
Łowicz), 3. Kamila Nowak (ZSP 
2 Łowicz), 4. Wiktoria Kosmow-
ska (Pijarska LO Łowicz), 5. Zu-
zanna Skomiał – (Pijarska LO Ło-
wicz). Chłopcy: 1. Mateusz Szkup 
(ZSP 2 Łowicz), 2. Jan Filipowicz 
(Pijarska LO Łowicz), 3. Miłosz 
Chlebny (Pijarska LO Łowicz).

Do finałów wojewódzkich 
w Indywidualnych Biegach Prze-
łajowych udział weźmie Repre-
zentacja Powiatu Łowickiego 
(pięciu pierwszych zawodników 
w każdej kategorii wiekowej).

Szachy błyskawiczne | Mistrzostwa

Na półmetku zmiana lidera
W piątek, 18 września roze-

grano zaległy, kwietniowy turniej 
blitza z cyklu Mistrzostwa Łowi-
cza w  szachach błyskawicznych. 
27. zawodników rozegrało 11 rund 
systemem szwajcarskim. Sędzio-
wał Zdzisław Czyżak. 

Zwyciężył reprezentujący klub 
ze Zdun Błażej Czyżak – 10 zwy-
cięstw i  1 remis nie pozostawia 
wątpliwości kto był tego dnia naj-
lepszy. Drugie miejsce zajął Ro-
man Zimochocki, a trzecie Mate-
usz Pruk. 

Nieobecność lidera Roberta 
Chojnowskiego w  turnieju piąt-
kowym wykorzystał jego pod-
opieczny z  Nieborowa – Kac-
per Zakrzewicz obejmując mimo 
słabszego występu prowadzenie 
w klasyfikacji generalnej z wyni-
kiem 39,5 pkt. 

Reprezentant UKS „GOK” 
Zduny Błażej Czyżak ma już tyl-
ko pół punktu straty i najprawdo-
podobniej dopadnie lidera w  na-

stępnym turnieju. Trzecie miejsce 
na pudle w  „generalce” zajmuje 
Chojnowski (34,5). 

zwycięzcy poszczególnych kla-
syfikacji:

 open: Błażej czyżak (UkS 
„Gok” zduny)

  junior: franciszek wojciechow-
ski (UkS „pałac” Nieborów)

 kobieta: wiktoria Mitręga (UkS 
„pałac” Nieborów)

 Ranking 1400: Marcelina witkow-
ska (Gok domaniewice)

 do lat 10: dawid wiśniewski (UkS 
„pijarski kS” Łowicz)

 do lat 8: Maciej chróścielewski 
(UkS „pijarski kS” Łowicz)

 50+: zdzisław czyżak (UkS 
„Gok” zduny)

Szósty turniej popularnego blit-
za odbędzie się 2 października 
o godz. 17.30 w budynku w Łowi-
czu w Al. Sienkiewicza 62. 

Fischer

Julia moszura zadebiutowała 
w kadrze polski. 
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Piłka nożna | II liga wojewódzka trampkarzy młodszych c2

Triumf w Radomsku
Gracze MUKS Pelikan Łowicz 

z rocznika 2007 wygrali wyjazdo-
we spotkanie w ramach II ligi wo-
jewódzkiej trampkarzy młodszych 
z RAP Radomsko 5:1 (2:0). Mecz 
odbył się na stadionie RKS Ra-
domsko.

Łowiczanie wyszli na prowa-
dzenie w 21. minucie po golu nie-
zawodnego Karola Cywińskiego. 
Kolejny gol padł w  33. minucie 
meczu po trafieniu Juliana Urbań-
skiego. Niestety zawodnik Pelika-
na w chwili upadku przy zdobyciu 
gola złamał rękę i musiał przejść 
operację. Co ciekawe trener dru-
żyny Michał Adamczyk za po-

średnictwem jednego z  portali 
społecznościowych zorganizował 
akcję wsparcia dla swojego za-
wodnika. 

Pelikan dominował i  w kolej-
nych minutach strzelał kolejne 
bramki. Ich autorami byli Cywiń-
ski oraz dwukrotnie Kamil Ko-
strzewski. Rywali stać było tylko 
na jednego gola, strzelonego w sa-
mej końcówce.

Przegrał natomiast drugi zespół 
Pelikana, który uległ liderowi ta-
beli Astrze Zduny. Gole dla dru-
żyny prowadzonej przez trenera 
Przemysława Plichtę strzelili: Jan 
Kroc i Mikołaj Majewski.  ever

6. kolejka ii liga wojewódzkiej 
trampkarzy młodszych C2:

 ukS rAP radomsko – mukS 
Pelikan-2007 Łowicz 1:5 (0:2); 
br.: franciszek Błaszczeć (78) – 
karol cywiński 2 (21 i 48), julian 
Urbański (33) i kamil kostrzewski 
2 (50 i 73 karny).
Pelikan-2007: kacper ceroń – 
krzysztof kutermankiewicz, do-
minik Nowak, Rafał Ugarenko, 
Tomasz zrazek – Alan Masłowski, 
Antoni wolski, Michał pawlina, 
Tomasz kochanek – Maciej kęp-
ka, karol cywiński. Na zmiany 
wchodzili: kamil kostrzewski, ju-
lian Urbański, jakub Świdrowski, 

jakub Barański i Maksymilian Mu-
larski.

5. kolejka ligi okręgowej tramp-
karzy młodszych C2:

 mukS Pelikan-2007 ii Łowicz 
– SkS Astra zduny 2:9 (0:5); br.: 
jan kroc (56) i Mikołaj Majewski 
(64) – krystian Roliński 3 (19, 37 
i 50), krystian charążka (28), Bar-
tosz Gajek 3 (46, 60 i 76) i Maciej 
Bogus 2 (31 i 35).
Pelikan-2007 ii: kacper florczak 
– piotr wojda, Vladyslav Symonen-
ko, fabian Skowroński, jan kroc 
– dawid zajączkowski, Tymoteusz 
dudek, Adrian kret, Mikołaj Majew-
ski – dawid wawrzyńczak, krystian 
kapusta. Na zmianę wchodzili: Au-
gust Bogucki, Alan Legat i kacper 
kuźmiński.

Lekka atletyka | Mistrzostwa powiatowe

Mało chętnych na zawody 
Co roku jedną z  większych 

imprez biegowych prowadzoną 
przez Powiatowy Szkolny Zwią-
zek Sportowy są Mistrzostwa Po-
wiatu Łowickiego w sztafetowych 
biegach przełajowych. 

W tamtym sezonie na Błoniach 
ścigało się blisko 300 dzieci z 35 
szkolnych reprezentacji. W  tym 
roku, w  związku z  obostrzenia-
mi COVID, większość dyrekto-
rów nie wyraziła zgody na udział 
w szkolnej rywalizacji. W zawo-
dach rywalizowało 13 reprezen-
tacji z  trzech szkół, a każda star-
tująca drużyna miała zapewnione 
miejsc na podium. 

Zawody przeprowadzono 
w piątek, 18 września, na łowic-
kich Błoniach. O awans do pół-
finałów wojewódzkich (po dwie 
najlepsze sztafety z  każdej kate-
gorii) walczyli uczniowie szkół 
podstawowych w  dwóch katego-
riach: Igrzyska Dzieci (klasy IV-
-VI) i Igrzyska Młodzieży Szkol-
nej (klasy VII-VIII) oraz szkół 
ponadpodstawowych. Szkolne re-
prezentacje, biegały na dystansach 
800, 1000 i 1200 metrów. Pogoda 
dopisała biegaczom i  mimo ma-
łej frekwencji atmosfera był bar-
dzo dobra. 

Cztery sztafety ścigały się 
w  kategorii Igrzyska Dzieci 
(roczniki 2008 i młodsi – 2 wśród 
dziewcząt i  2 wśród chłopców). 
W kategorii dziewcząt mistrzow-
ski tytuł wybiegały uczennice SP 
w Bąkowie Górnym, a kategorii 
chłopców mistrzami powiatu zo-

stali biegacze ze Pijarskiej Szkoły 
Podstawowej w Łowiczu. 

W Igrzyskach Młodzieży 
Szkolnej, w  kategorii dziewcząt 
(2 ekipy) mistrzowski tytuł obro-
niły zawodniczki z Nowych Zdu-
ny. W sztafetach chłopców, gdzie 
o mistrzostwo walczyły 3 zespo-
ły, zawody wygrali biegacze z SP 
Nowe Zduny. 

Dwie reprezentacje walczy-
ły w gronie licealistek. Najlepsze 
okazały się biegaczki z  Pijarskie 
Liceum Ogólnokształcące w Ło-
wiczu, a w walce chłopców naj-
lepsza okazała się sztafeta Zespo-
łu Szkół Ponadpodstawowych nr 2 
CKZ w Łowiczu.

Najlepsze reprezentacje ode-
brał puchary, które ufundowane 
zostały przez Powiatowy Szkolny 
Związek Sportowy w  Łowiczu. 
 zł

klasyfikacja końcowa Powiato-
wych zawodów w sztafetowych 
biegach przełajowych. Łowicz, 
18 września:

  igrzyska Dzieci: Dziewczęta: 
1. Sp Bąków Górny, 2. Sp Nowy 
zduny. Chłopcy: 1. pijarska Spkp 
Łowiczu, 2. Sp Nowe zduny.

  igrzyska młodzieży Szkolnej: 
Dziewczęta: 1. Sp Nowe zduny,  
2. pijarska Spkp Łowicz. Chłop-
cy: 1. Sp Nowe zduny, 2. pijarska 
Spkp Łowicz, 3. Sp Bąków Górny.

 Licealiada: Dziewczęta: 1. pijar-
skie Lo Łowicz, 2. zSp 2 Łowicz. 
Chłopcy: 1. zSp 2 Łowicz, 2. pijar-
skie Lo Łowicz. 

Piłka nożna | Liga okręgowa juniorów A1

Juniorzy z kompletem
Bez problemów komplet punk-

tów w dwóch meczach ligi junio-
rów A1 zdobyli gracze Pelikana 
Łowicz. Łowiczanie prowadzeni 
przez Pawła Kutkowskiego wy-
grali z Sokołem Regnów 12:1 (5:1) 
i Dar Placencja 6:0 (rozegrano tyl-
ko jedną połowę meczu). 

W meczu w  Regnowie czte-
ry gole strzelił Marcel Frątczak, 
a po hat-tricku na swoim koncie 
zapisali Jakub Firak (dołączył do 
zespołu z  Widoku Skierniewice) 
i Bartosz Wojciechowski. 

Dar przyjechał z kolei do Ło-
wicza w niekompletnym składzie, 
stąd gra toczyła się tylko w I po-
łowie. – Przeciwnik przyjechał 
w niekompletnym składzie, dlate-
go rozegraliśmy tylko jedną poło-
wę, która była pod całkowitą naszą 
dominacją. Szacunek dla przeciw-
nika, że zdecydował się wyjść 
na boisko – powiedział Paweł 
Kutkowski, trener zespołu. ever

2. kolejka liga okręgowa junio-
rów A1:

 LkS Sokół regnów – kS Peli-

kan-2002/04 Łowicz 1:12 (1:5); 
br.: Michał pietrzak (6) – fabian 
pliszka (5), Marcel frątczak 4 (7, 
8, 40 i 49), jakub firak 3 (42, 61 
i 83), Bartosz wojciechowski 3 (53, 
70 i 77) i krzysztof kłos (69).

3. kolejka liga okręgowa junio-
rów A1:

 kS Pelikan-2002/04 Łowicz 
– LkS Dar Placencja 6:0 (6:0); 
br.: jakub firak 2 (1 i 25), Marcel 
frątczak 2 (12 i 16), Bartosz woj-
ciechowski (20) i jonatan polito-
wicz (23).

Piłka nożna | I liga wojewódzka juniorów młodszych B2

Nieudany początek zaważył
Po raz kolejny nie udało się 

zdobyć punktów Pelikanowi 2005 
w  rozgrywkach I ligi wojewódz-
kiej. Tym razem łowiczanie ro-
zegrali niezłe spotkanie, ale osta-
tecznie ulegli Lechii Tomaszów 
Mazowiecki 0:2 (0:2).

Rywale już po 16. minutach 
prowadzili 2:0 (strzelając dwa 
gole w  odstępie dwóch minut). 
Pelikan 2005 walczył o  zmianę 
rezultatu, stwarzał groźne okazje 
pod bramką rywali, lecz brako-
wało postawienia przysłowiowej 
kropki nad i. 

– Był to najlepszy mecz w tym 
sezonie, jaki zagraliśmy. Mimo 
tych porażek, jakie mieliśmy, dzi-
siaj zagraliśmy naprawdę dobry 
mecz. Brakowało tylko bram-
ki. Szkoda, bo w  jednej minucie 

straciliśmy dwie – jedna po rzu-
cie rożnym, po odbiciu piłki od 
muru poszedł rykoszet, a druga za 
chwilę – strzał życia oddał chło-

pak z Tomaszowa. Natomiast my 
cały mecz atakowaliśmy, zabra-
kło tylko kropki nad „i”, ale je-
śli będziemy pracować tak, jak 

w tym tygodniu, i będzie taka re-
akcja na porażki, bo to jest bar-
dzo trudny okres dla nas, to bę-
dzie przynosiło efekty. Dzisiaj 
zawodnicy pokazali, że jednak ta 
pierwsza liga nie jest za wysoka, 
tylko w  głowach siedzą pewne 
rzeczy. Dzisiaj chłopcy się otwo-
rzyli, graliśmy w piłkę, stworzyli-
śmy mnóstwo sytuacji i naprawdę 
fajnie to wyglądało. Szkoda tylko, 
że to kolejna porażka, ale myślę, 
że za tydzień w Łodzi na Łódzkiej 
Akademii Futbolu przywiezie-
my zwycięstwo. Jeśli tak będzie-
my pracować, to myślę, że będzie 
dobrze – podsumował Dawid Łu-
gowski, trener zespołu.  ever

8. kolejka i liga wojewódzkiej 
juniorów młodszych B2:

 mukS Pelikan-2005 Łowicz 
– kS Lechia tomaszów mazo-
wiecki 0:2 (0:2); br.: kacper Bąk 
(15) i wiktor Trzeciecki (16).

Piłka nożna | I liga trampkarzy c1

Ważna wygrana 
w Tomaszowie Mazowieckim
Bardzo ważne zwycięstwo 
odnieśli w Tomaszowie 
Mazowieckiem odnieśli 
podopieczni trenera 
Marcina Rychlewskiego 
z rocznika 2006. 
Łowiczanie wygrali na 
terenie rywali 3:1 (1:2).

Pelikan nie rozpoczął tego me-
czu najlepiej ponieważ od 11. mi-
nuty przegrywał. W  kolejnych 
minutach było już o wiele lepiej. 
Pelikan doprowadził do wyrówna-
nia w 36. minucie za sprawą Szy-
mona Zagajewskiego, a  już trzy 
minuty później wyszedł na prowa-
dzenie po golu Jana Pietrzaka. 

W drugiej połowie na boisku 
działo się wiele, ale to „biało-zie-
loni” zadali ostateczny cios rywa-
lom. W doliczonym czasie gry bo-
wiem wynik meczu ustalił Dawid 
Jagóra. Powody do zadowolenia 
mieli również zawodnicy drugiej 
drużyny Pelikana. 

Zespół trenera Przemysława 
Plichty poradził sobie na wła-
snym boisku z  Muskadorem 
Wola Pękoszewska, wygrywając 
6:3. Duży wkład w wygraną miał 
duet Oliwier Boczkowski / Dawid 
Przybysz, obaj zawodnicy strzelili 
po dwa gole.  ever

6. kolejka i liga wojewódzkiej 
trampkarzy C1:

 kS Lechia 1923 tomaszów 
mazowiecki SA – mukS Peli-
kan-2006 Łowicz 1:3 (1:2); br.: 
jakub Sidwa (11) – Szymon zaga-
jewski (36), jan pietrzak (39) i da-
wid jagóra (80+2).

5. kolejki ligi okręgowej tramp-
karzy C1 – grupa 4:

 mukS Pelikan-2006 ii Łowicz – 
LzS muskador Wola Pękoszew-
ska 6:3 (1:2); br.: dawid przybysz 
2 (25 i 71), Adam kowalik (55), oli-
wier Boczkowski 2 (45 i 58) i Ma-
ciej kępka (63) – krystian kedziela 
(27) i Adam Gujszczak 2 (33 i 80).

Piłka nożna | Garapena cup 2020

Soccer Kids zagrało na ŁKS Łódź
Zawodnicy UKS Soccer Kids 

Łowicz z  trzech zespołów (rocz-
niki 2011, 2012 i  2013) zagra-
li w  bardzo mocno obsadzonym 
turnieju Garapena Cup 2020. Nasi 
zawodnicy podczas turnieju mogli 
się zmierzyć m. in. z takimi zespo-
łami jak: ŁKS Łódź, Pogoń Siedl-
ce czy Barca Academy. 

– Bardzo dobry poziom pił-
karski turnieju. Turniej trwał dość 
długo chłopcy pod koniec byli już 
trochę zmęczeni, ale bardzo dziel-
nie walczyli przez cały turniej. Za-
równo ja, jak i trener Patryk Sekuła 
prowadzący zespoły z roczników 
2012 i 2013, jesteśmy zadowoleni 
z  postawy naszych zawodników. 
Dla nich też sporym wydarze-
niem była obecność na stadionie 
i murawie, po której jeszcze kilka 

miesięcy temu biegali zawodnicy 
ekstraklasowi. Turniej jak najbar-
dziej na plus, choć wiemy, że mu-
simy dalej grać z mocnymi rywa-
lami by móc się rozwijać – ocenił 
trener Maciej Grzegory.  ever

Soccer-2011: kacper witkowski, 
franciszek Tomasik, ksawier kruk, 
Bartosz ciupa, Nikodem kostrze-
wa, Nikodem plichta i jakub cza-
plarski.
Soccer-2012: Gabriel Stepniew-
ski, Antoni Tomasik, Alan Lasota, 
Tymon pawlina, oliwier osadowski, 
filip jarosz i Aleksander Lebioda.
Soccer-2013: franciszek Bąba, 
franciszek Słubik, Bronisław Mań-
kowski, jakub Majkowski, julian 
czeczko, jakub Śnieguła, krzysz-
tof domińczak i Maciej plichta. 

Jonatan Politowicz to ważna 
postać rezerw i juniorów pelikana. 
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Jakub oblicki (pierwszy z lewej) starał się jak mógł by odwrócić losy 
meczu z Lechią. 
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Najlepsze sztafety z pucharami. 

fo
T.

 R
. k

U
c

h
A

R
e

k



Czwartek  24 września 2020 | nr 39 (1421) | Rok XXX www.lowiczanin.info

Sport Derby po staremu… 
– relacja z meczu 
unia – Pelikan. str. 28

inauguracja sportowego 
roku szkolnego
na łowickich Błoniach. str. 30
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koszykówka | 62. Turnieju koszykówki Mężczyzn „Mazovia cup 2020”

Księżak zwycięzcą „Mazovia Cup 2020”
Świetnie zaprezentowali się 

koszykarze pierwszoligowego 
Księżaka Łowicz w  62. Turnie-
ju Koszykówki Mężczyzn „Ma-
zovia Cup 2020”, który odbył się 
w Ożarowie Mazowieckim. Pod-
opieczni trenera Michała Spy-
chały wygrali dwa trudne mecze 
i  wrócili z  pucharem na I miej-
sce. To ważne dla zespołu, ponie-
waż zwycięstwa budują atmosferę 
i charakter drużyny. 

Tuż przed turniejem Księża-
cy pojechali na spring do Toru-
nia, gdzie zmierzyli się z  ekstra-
klasowym Cukrem. Ten mecz nie 
był wcześniej w planach, ale takie 
spotkania są lepsze od treningu, 
dlatego sztab szkoleniowy Księ-
żaka zdecydował się na ten poje-
dynek. 

Sparing z  Toruniem był wy-
równany, ale drobne błędy poka-
zały wyższość gospodarzy i spo-
tkanie zakończyło ich wygraną 
81:72.

– Uważam, że był to bardzo 
udany sparing. Toczyliśmy bardzo 
równy bój z zespołem z Torunia. 
Ta przewaga wahała się między 
3 a 8 punktów, tak że to dziewięć, 
to maksimum, co nas spotkało. 
Uważam, że zagraliśmy napraw-
dę bardzo solidnie. Mieliśmy dwa 
momenty dużego bałaganu w ata-
ku, które nas kosztowały właśnie 
te większe przewagi. Niestety nie 
udało się tego odrobić, ale jestem 
bardzo zadowolony. Wiadomo, 

że klasa tych podstawowych za-
wodników z Torunia, którzy gra-
li mecz jest bardzo duża, dlatego 
też gra przeciwko takim ludziom 
jak Damian Kulig, Aaron Cel, na 
pewno bardzo nam się przyda-
ła i pokazała, jak dokładnie trze-
ba wykonywać wszystkie rzeczy 
w ataku i obronie, żeby miało to 
dobry skutek, dlatego jestem za-
dowolony – podsumował Michał 
Spychała. 

W piątek, 18 września w Oża-
rowie Mazowieckim, Księżyc 
zagrali mecz z  Elektrobud-Inve-
stment MKS Znicz Basket Prusz-
ków w  ramach turnieju Mazovia 
Cup i  wygrali 80:76. W  sobotę 
zmierzyli się z Dzikami Warsza-
wa i wygrali 92:90. Obydwa spo-

tkania były wyrównane, a Księża-
cy grali trochę nierówno. Jednak 
w  najważniejszych momentach 
potrafili utrzymać koncentrację 
i wywalczyć wygraną. 

 – Wytrzymaliśmy trudne mo-
menty i wygraliśmy, ale nie było 
łatwo. Uważam, że ten drugi mecz 
był bardzo ciekawy i  ważne, że 
wygrany, bo to dobrze dla głowy 
i psychiki. Myślę, że mecz był po-
dobny do piątkowego z gospoda-
rzami. Początkowo musieliśmy się 
oswoić z grą przeciwnego zespo-
łu i wchodziliśmy na coraz więk-
szy poziom. W obydwu meczach, 
po przerwie, wyglądało to już 
dużo lepiej. Na koniec kilka błę-
dów spowodowało, że ten mecz 
się znacząco wyrównał. Ale sza-

la zwycięstwa przechyliła się osta-
tecznie na naszą korzyść i  dwu-
punktowe zwycięstwo przypadło 
nam – ocenia trener Spychała. 

– Obydwa mecze były po-
dobne. Nie ukrywam, że kwe-
stie nierówności tych fragmentów 
spotkań, również po rozmowie 
z  zawodnikami, chcemy zrzu-
cić na to, że w  ostatnim czasie, 
w przeciągu sześciu dni mieliśmy 
cztery spotkania. Było to napraw-
dę dużo i można to troszeczkę wy-
tłumaczyć zmęczeniem. Ale wie-
my też, co nas boli i czemu pewne 
rzeczy nam nie wychodzą. Mamy 
jeszcze tydzień do ligi, przyjdzie 
trochę taktyki, trochę założeń 
w obronie. Czekamy na pierwszy 
mecz… – dodaje.  zł

Sparing:
 Polski Cukier toruń – kS księ-

żak Łowicz 81:72 (24:20, 23:18, 
13:19, 21:15)
księżak: Mikołaj Grod 20 (1x3), 
Mikołaj Stopierzyński 11, Arka-
diusz kobus 9 (3x3), Łukasz Bo-
dych 8 i Maciej Leszczyński 4 
(1x3) oraz wojciech jakubiak 16 
(3x3), Maciej kucharek 2, Mateusz 
fatz 2, Michał Świderski i kacper 
kramarz.

62. turniej koszykówki męż-
czyzn „mazovia Cup 2020”. 
ożarów mazowiecki, 18-20 
września:

 elektrobud-investment mkS 
znicz Basket Pruszków – kS 
księżak Łowicz 76:80 (23:15, 
21:16, 18:22, 14:27)
księżak: Mikołaj Stopierzyński 24 
(2x3), Maciej Leszczyński 17 (2x3), 
Maciej kucharek 7, Łukasz Bodych 
4 i Mikołaj Grod 2 oraz Arkadiusz 
kobus 16 (2x3), wojciech jaku-
biak 7, Michał Świderski 3 (1x3) 
i kacper kramarz.

 kS księżak Łowicz – Dziki War-
szawa 92:90 (23:31, 20:16, 31:19, 
18:24)
księżak: Mikołaj Stopierzyński 
32 (2x3), Mikołaj Grod 17 (4x3), 
Maciej kucharek 10, Maciej Lesz-
czyński 17 (4x3) i Łukasz Bodych 
3 oraz wojciech jakubiak 10 (2x3), 
Arkadiusz kobus 7 (1x3), Michał 
Świderski i kacper kramarz.

koszykówka | Suzuki I Liga Mężczyzn

Księżacy w skompletowanym składzie 
Start rozgrywek Suzuki I ligi 

koszykówki zaplanowany jest już 
na tę sobotę (26 września). Łowic-
ka drużyna KS Księżak w minio-
nym tygodniu skompletowała już 
cały skład. Nowe kontrakty podpi-
sali Maciej Kucharek i Wojciech 
Jakubiak. Obydwaj zawodnicy już 
wcześniej trenowali z  zespołem, 
ale formalności zostały załatwio-
ne niedawno. 

Po jedenastu latach wraca wy-
chowanek UMKS Księżak – Ma-
ciej Kucharek. Łowiczanin osiem 
lat spędził na parkietach ekstrakla-
sy, ale w tym sezonie nie znalazł 
odpowiedniej dla siebie propozy-
cji. Nasz 27-letni silny skrzydłowy 
(204 cm wzrostu) będzie dużym 
wzmocnienie. 

Przed sezonem Kucharek mó-
wił, że chce jeszcze spróbować sił 
w ekstraklasie. – Wiem, że jesz-
cze chciałbym w  tej ekstraklasie 
zostać. Dostaję też propozycję z I 
ligi, ale nie jestem na razie tym za-
interesowany. Chciałbym w końcu 
pokazać na co mnie stać, ponie-
waż uważam, że jeszcze nie po-
kazałem wszystkiego w ekstrakla-
sie. Jestem cały czas w kontakcie 
z moim agentem, który szuka klu-
bu, pyta się czy nie są zaintereso-
wane moją grą. Wiadomo też, że 
okres z wirusem trochę to wszyst-
ko spowolnił i widać, że to idzie na 
razie strasznie wolno. Za chwilę 
pewnie wszystko się rozkręci, ale 

ja też sobie zdaję sprawę, że nie 
jestem „pierwszym wyborem”, 
więc trzeba poczekać aż kluby 
pozatrudniają jednego, dwóch za-
wodników, wtedy gdzieś indziej 
może miejsce się zrobi. Na ra-
zie czekam cierpliwie… – mówił 
w czerwcu w wywiadzie dla NŁ. 

Teraz okazuje się, że jednak za-
gra na zapleczu ekstraklasy. Kon-
trakt daje mu możliwość jego 
rozwiązania w  przypadku oferty 
z ekstraklasy.

– Zdecydowałem się na łowic-
ki klub, ponieważ jest to miejsce, 
w  którym otrzymam kredyt za-
ufania, a naprawdę jestem głodny 
gry. Znalazłem tu wszystko, czego 
na ten moment potrzebuję. Priory-
tetem nie była dla mnie EBL, tyl-
ko większa rola w zespole i realny 
wpływ na wynik w rozgrywkach. 
Podczas negocjacji udało nam się 

wypracować warunki, które dla 
obu stron są satysfakcjonujące. 
Jak zapatruję się na I ligę? Myślę, 
że jest w niej wiele dobrych zespo-
łów, co cieszy, a my skupimy się 
na tym, by osiągnąć jak najwyż-
sze cele – mówi dla Sportowych-
faktów.wp.pl Maciej Kucharek.

Mocnym ogniwem będzie 
też  Wojciech Jakubiak, który 
przedtem związany był ze Słup-
skiem. Władze klubu dogadały się 
z tym zawodnikiem i teraz będzie 
reprezentował Księżaka. 

– Dlaczego nie Słupsk? Szcze-
rze mówiąc, byłem już trochę 
zmęczony wszystkim co się dzia-
ło w tym mieście. Nie ma to nic 
wspólnego z  klubem, trenerami 
czy kibicami, ponieważ wszyst-
ko to, co się tam dzieje, zasługuje 
na ekstraklasę. Po prostu chciałem 
odejść i  złapać trochę komfor-
tu psychicznego, spróbować cze-
goś nowego – wyjaśnia Wojciech 
Jakubiak. – Dlaczego akurat Ło-
wicz? Otrzymałem kilka telefo-
nów od agenta z informacją o róż-
nych klubach, ale najbardziej 
konkretny był właśnie Księżak. 
Trener mnie chciał w  zespole, 
a rozmowy z innymi osobami na 
temat organizacji pomogły w pod-
jęciu decyzji – mówi dla Sporto-
wychfaktów.wp.pl – Jakubiak. 

Mamy zatem mocny zespół 
i czekamy na koszykarskie emo-
cje.  zł

koszykówka | zapowiedź 1. kolejki

Księżacy zainaugurują ligę 
W sobotę, 27 września, zaczy-

na się koszykarski sezon w Suzuki 
I lidze dla Księżaka Łowicz. 

Pierwszym rywalem ekipy tre-
nera Michała Spychały, który zde-
cydował się na powtórne popro-
wadzenie drużyny będzie TBS 
Śląsk II Wrocław. Rywal to młody 
team złożony z dobrze wyszkolo-
nych i ambitnych graczy. Najmoc-
niejszym punktem może wyda-
wać się najstarszy w  ekipie (26 
lat) – Aleksander Leńczuk, który 
będzie motywował swój zespół 
do walki. Księżacy na pewno nie 
mogą zlekceważyć rywala. Teore-
tycznie są faworytem, ale o zwy-
cięstwo nie będzie łatwo. 

Księżacy już w meczach kon-
trolnych pokazali swoją siłę. 
W naszym zespole jest mieszan-
ka młodości i doświadczenia. Do 
tego dodajmy charakter zespołu 
oraz dobrą atmosferę i przepis na 
sukces gotowy. Jak to zrobić?

–  To wymaga ciężkiej pracy 
i  charakteru zawodników, zarów-
no do treningu jak i walki na bo-
isku. Kolejnym składnikiem jest 
inteligencja graczy, reagowanie 
w sytuacjach mając zasób przero-
bionych rzeczy, aby potrafili sobie 
poradzić natychmiastowo i  sku-
tecznie. Następną rzeczą będzie 
wszechstronność pozycji, żeby ci 
ludzie potrafili robić różne rzeczy, 
może nie do końca standardowe. 
Jak do tego dołożymy spójność 

charakterów, dobre zrozumienie, 
wspomnianą ciężką pracę i  che-
mię w zespole, można mieć goto-
wy przepis na udany zespół - wy-
jaśnia Michał Spychała na portalu 
sportowefakty.wp.pl 

Patrząc na zestawienie pierw-
szych spotkań, po których już coś 
będziemy wiedzieć o  sile rywa-
li, możemy pokusić się o  wska-
zanie faworytów, ale na razie nie 
będziemy typować. Wiadomo, że 
silne zespoły mają MUKS Energa 
Kotwica Kołobrzeg i KS Górnik 
Trans.eu Wałbrzych i to starcie już 
na inaugurację. Do walki o  eks-
traklasę dołączy zapewne WKK 
Wrocław i  Czarni Słupsk, a  my 
będziemy kibicować Księżakowi. 
 zł

 1. kolejka i ligi koszykówki mę-
skiej (26-27 września): TBS Śląsk 
II wrocław – kS księżak Łowicz (n, 
godz. 20.00), MkS zetkama doral 
Nysa kłodzko – pTG Rawlplug Sokół 
Łańcut (s, godz. 17.00), kk decka pel-
plin - wkk wrocław (s, godz. 17.00), 
GkS Tychy – weegree AzS politech-
nika opolska opole (s, godz. 18.00), 
dziki warszawa – TS wisła kraków (s, 
godz. 18.00), MUkS energa kotwica 
kołobrzeg – kS Górnik Trans.eu wał-
brzych (s, godz. 18.00), kkk Miasto 
Szkła krosno – STk czarni Słups .kS 
pogoń prudnik – elektrobud-Invest-
ment MkS znicz Basket pruszków (n, 
godz. 17.30).

księżacy wygrali turniej mazovia Cup i są gotowi do walki na zapleczu ekstraklasy. 
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maciej kucharek po 11 latach 
wraca do Łowicza. 
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SoBotA, 26 WrzeŚNiA:
 10.00 – stadion w Łowiczu, ul. jana 

pawła II 3; 7. kolejka ii ligi wojewódz-
kiej piłki nożnej trampkarzy młod-
szych C2: mukS Pelikan-2007 Ło-
wicz – mkS Górnik 1956 Łęczyca;

 12.15 – stadion w Łowiczu, ul. jana 
pawła II 3; 7. kolejka i ligi wojewódz-
kiej piłki nożnej trampkarzy C1: 
mukS Pelikan-2006 Łowicz – ukS 
SmS ii Łódź;

 15.00 – boisko w Łyszkowicach;  
7. kolejka klasy A „Skierniewice” – 
grupa 9: GLkS Laktoza Łyszkowice 
– LkS Czarni Bednary;

 16.00 – boisko w wygodzie; 10. 
kolejka klasy okręgowej „keeza 
Skierniewice”: SkF zryw Wygoda 
– rkS mazovia rawa mazowiecka;

 17.30 – stadion w Łowiczu, ul. jana 
pawła II 3; 6. kolejka ligi okręgo-
wej młodzików D1 w piłce nożnej: 
mukS Pelikan-2008 iii Łowicz – 
unia Skierniewice Sp. zoo;

NieDzieLA, 27 WrzeŚNiA:
 10.00 – stadion w Łowiczu, ul. jana 

pawła II 3; 6. kolejka ligi okręgowej 
młodzików młodszych D2 w piłce 
nożnej: mukS Pelikan-2009 ii Ło-
wicz – ukS AP Champions-2009 
Łowicz;

 11.15 – stadion w Łowiczu, ul. Sta-
rzyńskiego 6/8; 8. kolejka iii ligi piłki 
nożnej – grupa i: kS Pelikan Łowicz 
– kS Sand-Bus kutno;

 11.15 – boisko w placencji; 5. kolej-
ka klasy A „Skierniewice”: LkS Dar 
Placencja – LkS Jutrzenka mokra 
Prawa;

 11.30 – boisko w domaniewicach;  
6. kolejka klasy A „Skierniewice”: 
LkS Vagat Domaniewice – LkS 
olimpia Niedźwiada;

 14.00 – boisko w chąśnie; 8. kolej-
ka klasy okręgowej „keeza Skier-
niewice”: GkS olimpia Chąśno – 
GLzS Pogoń Godzianów;

 14.30 – stadion w Łowiczu, ul. jana 
pawła II 3; 9. kolejka ii ligi woje-
wódzkiej piłki nożnej młodzików 
D1: mukS Pelikan-2008 Łowicz – 
zkS Włókniarz zelów;

 16.00 – boisko w Bielawach; 10. 
kolejka klasy okręgowej „keeza 
Skierniewice”: LkS Victoria Biela-
wy – unia ii Skierniewice Sp. zoo;

 16.30 – boisko w wejscach; 10. 
kolejka klasy okręgowej „keeza 
Skierniewice”: LkS korona Wejsce 
– GLkS olimpia Jeżów; 

 18.15 – orlik w Łowiczu, ul. Bolimow-
ska 15/19; 4. kolejka ligi okręgowej 
orlików e1 w piłce nożnej: ukS 
Soccer-2010 Łowicz – mLkS Wi-
dok Skierniewice;

ŚroDA, 30 WrzeŚNiA:
 17.30 – stadion w Łowiczu, ul. jana 

pawła II 3; 10. kolejka ii ligi woje-
wódzkiej piłki nożnej młodzików 
D1: mukS Pelikan-2008 Łowicz – 
tmrF Widzew ii Łódź.  Gogo 


